
 
 
 
 
 
 
 
 
 

بیست و هفتم مهر 1400



°۲۳تهران

تغ�رقیمتعنوان

700 (%0.94)74,900درهم امارات

200 (%0.66)30,500لير ترکيه

600 (%1.41)43,150يوان چين

2,100 (%0.95)223,500دلار کانادا

3,700 (%1.24)301,100فرانک سوئيس

150 (%4.69)3,350افغاني

100 (%2.33)4,400روبل روسيه

3,000 (%1.47)207,100دلار استراليا

2,400 (%0.88)275,040دلار

3,780 (%1.19)320,400يورو

5,520 (%1.47)379,770پوند انگليس

 
سه شنبه ۲۷ مهر ۱۴۰۰

 
October 19, 2021

سیزدهم ربیع الاول ۱۴۴۳

مناسبت ها

[ October 16 ] ۲۴ مهر روز جهانی غذا
[ October 17 ] ۲۵ مهر روز جهانی ریشه کنی فقر

۲۶ مهر روز تربیت بدنی و ورزش
۲۷ مهر میلاد رسول اکرم به روایت اهل سنت [ ١٢ ربيع الاول ]

۲۹ مهر روز ملی کوهنورد

اوقات شرعی به افق تهران

طلوع خورشید: ۰۶:۱۴ اذان صبح: ۰۴:۴۹

غروب خورشید: ۱۷:۲۴ اذان ظهر: ۱۱:۴۹

اذان مغرب: ۱۷:۴۰



تغ�رقیمتعنوان

1,610,000 (%1.39)117,120,000سکه امامي

1,030,000 (%0.92)113,020,000سکه بهار آزادي

200,000 (%0.34)59,500,000نيم سکه

300,000 (%0.86)35,000,000ربع سکه

250,000 (%1.15)22,000,000سکه گرمي



 

1- مجردها نیز امکان ثبت نام براي خانه هاي جهش تولید مسکن را خواهند داشت - خانه ملت

2- آغاز به کار کمپین «حرف و گفت»؛ پویشی ملی براي روابط خانوادگی سالم - خبرگزاري فارس

3- طرح تحقیقاتی عضو هیات علمی دانشگاه کاشان در آمریکا ثبت شد - ایرنا

4- جزییات خودسوزي فرزند شهید مقابل بنیاد شهید/ عکس - جمهوریت

5- براي 25هزار شغل از دست رفته چاره اي اندیشیده ایم؟ - روزنامه کرمان امروز

6- گردوتکانی مرگ بار در تویسرکان - همشهري

7- برگزاري پنجمین جشنواره حساب هاي قرض الحسنه پس انداز بانک سینا - فراز نیوز

8- جزئیات خودسوزي در مقابل بنیاد شهید کهگیلویه و بویراحمد - فرارو

9- خودسوزي یک ایثارگر مقابل بنیاد شهید کهگیلویه و بویراحمد - انتخاب

10- ارسال یک نظر در: ''در پنج پهنه معدنی خراسان جنوبی کار اکتشافی صورت گرفته است'' - معدن 24

11- ارسال یک نظر در: ''تامین سرمایه براي ایده هاي جدید، مهمترین کارکرد جشنواره اینوماین/ لزوم سرمایه گذاري در

زمینه کربن زدایی و الکتریکی کردن صنعت'' - معدن 24

12- تقریب مذاهب اسلامی در کیش الگویی براي سایر کشورها و دنیاي اسلام - تابناك

13- افتتاح 3 خوابگاه دانشجویی دخترانه در کشور توسط ستاد اجرایی فرمان امام/ ساخت خوابگاه براي بیش از 3000

دانشجو درسراسر کشور توسط بنیاد 15 خرداد - روزنامه اعتماد

14- تاکید یامین پور بر تسریع مهارت آموزي 12هزار جوان تحت پوشش کمیته امداد - وزارت ورزش و جوانان

15- انعقاد تفاهم نامه معاونت امور جوانان وزارت ورزش و کمیته امداد - ایرنا

16- افتتاح 3 خوابگاه دانشجویی دخترانه در کشور توسط ستاد اجرایی فرمان امام/ ساخت خوابگاه براي بیش از 3000

دانشجو درسراسر کشور توسط بنیاد 15 خرداد - تسنیم

17- انگور «ره شه» یاقوت سیاه کردستان در مسیر صادرات - رکنا

18- افشاي راز 29 زنه بودن مرد ایرانی پس از مرگش ! / رکورد عجیب ! - ساعت 24

19- مدرك گرایی؛ زخم کهنه آموزش عالی/ معضلی که باعث ضربه به اشتغال فارغ التحصیلان شده است - دانا خبر

20- سرفصل دوره جدید شوراي گفتگوي دولت و بخش خصوصی آغاز شد - عصر بازار

21- نگاهی به تاثیر فرهنگ بر پیشرفت اقتصادي هر کشور - پول نیوز

22- راه اندازي گلخانه 150 تنی سبزي و صیفی با مشارکت بانک کشاورزي - روزنامه عصر اقتصاد

23- دیدار عمومی مدیرکل بنیاد مازندران با 67 تن از ایثارگران - شهید نیوز

24- لاکچري ترین محله هاي بالا شهر تهران به ترتیب کدامند? - بازار نیوز

25- روندهاي نگران کننده، فرازهاي امیدوارکننده - روزنامه کسب و کار

26- صنعت کفش با ممنوعیت واردات به اندازه 20 سال رشد کرد/امکان صادرات 700 میلیون جفت کفش در سال - خبرگزاري
فارس

27- افتتاح 3 خوابگاه دانشجویی دخترانه توسط ستاد اجرایی فرمان امام/ ساخت خوابگاه براي بیش از 3000 دانشجو -
خبرگزاري فارس



28- قلعه کنجانچم مهران به بخش خصوصی واگذار شد - خبرگزاري صدا و سیما

29- تلاش می کنیم یک کارگر هم بیکار نشود - برنا نیوز

30- افتتاح 3 خوابگاه دانشجویی دخترانه در کشور توسط ستاد اجرایی فرمان امام/ ساخت خوابگاه براي بیش از 3000

دانشجو درسراسر کشور توسط بنیاد 15 خرداد - کیوسک خبر

31- رئیس کل د اد گستري فارس د ر نشست با فعالان اجتماعی و سازمان هاي مرد م نهاد تأکید کرد ؛ ورود هد فمند و علمی به

حوزه آسیب هاي اجتماعی - روزنامه خبر جنوب

32- نخستین دانشجوي دانشگاه جامع علمی کاربردي براي طی دوره کارورزي شش ماهه به کشور آلمان اعزام شد - دانشگاه
جامع علمی کاربردي

33- پیشنهاد ارائه کارت اعتباري به جاي ارز 4200 تومانی بررسی می شود - کلیک

34- افتتاح 3 خوابگاه دانشجویی دخترانه در کشور توسط ستاد اجرایی فرمان امام/ ساخت خوابگاه براي بیش از 3000

دانشجو درسراسر کشور توسط بنیاد 15 خرداد - برنا نیوز

35- «باید»هاي رئیسی در دومین گفت وگوي تلویزیونی - انصاف نیوز

36- در 4 عنوان شغلی در بانک ایران زمین استخدام شوید - فرارو

37- آغاز به کار کمپین «حرف و گفت»؛ پویشی ملی براي روابط خانوادگی سالم - خبر آنلاین

38- جزئیاتی از نقیصه بودجه سال 1399 - رسا

39- جهان فولاد در رفسنجان پروژه اجرا می کند - دنیاي معدن

40- استاندار سمنان: واحدهاي راکد صنعتی به چرخه تولید بازمی گردند - تسنیم

41- مادر و دختر البرزي، وقف کنندگان برتر کشور شدند - روزنامه جام جم

42- 7هزار میلیارد تومان گردش مالی در زنجان با اجراي طرح اقدام ملی مسکن محقق می شود - روزنامه جام جم

43- بومی سازي مهارت آموزي راهی به سوي اشتغال پایدار - روزنامه جام جم

44- بانکها شرایط پرداخت تسهیلات کرونا را تسهیل و تسریع کنند - روزنامه جام جم

45- تاکید بر تحول در حوزه مهارت آموزي براي توسعه اشتغال پایدار در خرمشهر - آریا نیوز

46- کیش الگوي وحدت و تقریب مذاهب اسلامی است - تقریب نیوز

47- مدارك درخواستی عجیب یک بانک براي وام ازدواج - فردا نیوز

48- استان سمنان بعنوان سر ریز صنایع استان تهران است / یکی از بهترین اقدامات در کل کشور ، ایجاد اشتغال است - دانا

49- خورش رستم خلخال از مظلوم ترین نقاط استان است/ لزوم برقراري توازن و تقسیم اعتبارات در جنوب استان - دانا

50- خودسوزي یک ایثارگر در بنیاد شهید کهگیلویه و بویراحمد - انصاف نیوز

- صفحه نخست مطبوعات 1400/07/27



 

مجردها نیز امکان ثبت نام براي خانه هاي جهش تولید مسکن را خواهند داشت

منبع: خانه ملتشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/07/27

رئیس کمیسیون عمران مجلس گفت: وزیر راه و شهرسازي قول داد که شرایط را براي متقاضیان قانون جهش تولید مسکن
تسهیل کند به گونه اي که حتی افراد  مجرد هم امکان ثبت نام داشته باشند و هنگام تحویل مسکن عقدنامه و سند ازدواج

خود را ارائه کنند.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، محمدرضا رضائی کوچی در تشریح نشست روز سه شنبه (27 مهر ماه )کمیسیون
عمران مجلس شوراي اسلامی با وزیر راه و شهرسازي گفت: قانون جهش تولید و تامین مسکن، انقلابی در حوزه مسکن و اشتغال در
کشور ایجاد می کند. از طرفی بسیاري از افراد جامعه که در شرایط عادي امکان خانه دار شدن را ندارد، بدین این وسیله خانه دار می

 
شوند. 

وي اظهار کرد: براي اجراي قانون جهش تولید مسکن باید همراهی و هماهنگی کامل میان مجلس و دولت ایجاد شود. البته آقاي
رستم قاسمی به عنوان نماینده دولت درحوزه مسکن و کمیسیون عمران از جانب مجلس تعامل بسیار خوبی و نزدیکی با یک دیگر
دارند و معمولا هر دو هفته یک بار به صورت رسمی و غیر رسمی جلساتی را برگزار خواهیم کرد تا قانون مذکور به صورت کامل

 
عملیاتی شود. 

این نماینده مردم در مجلس شوراي اسلامی، اضافه کرد: وزارت راه وشهرسازي اراده جدي براي ساخت 4 میلیون واحد مسکونی تا
پایان دولت دارند. تمام مولفه ها براي تحقق این مهم ازجمله تامین زمین، تسهیلات بانکی و ... پیش بینی و هماهنگی خوبی نیز میان
ارکان مختلف دولت ایجاد شده و وزراي دیگر نیز پاي کار هستند. از این رو با توجه به اراده وزارت راه وشهرسازي خوش بین هستیم

 
که یک میلیون واحد در سال ساخته شود. از فردا نیز ثبت نام براي خانه هاي جهش تولید مسکن آغاز خواهد شد. 

رئیس کمیسیون عمران مجلس شوراي اسلامی افزود: همچنین وزیر راه و شهرسازي در کمیسیون عمران قول داد که شرایط را براي
متقاضیان مسکن قانون جهش تولید تسهیل کند به گونه اي که حتی افراد مجرد هم امکان ثبت نام داشته باشند و هنگام تحویل

 
مسکن عقدنامه و سند ازدواج خود را ارائه کنند. امیدواریم به زودي شاهد عملیاتی شدن این پروژه باشیم. / 

پایان پیام



آغاز به کار کمپین «حرف و گفت»؛ پویشی ملی براي روابط خانوادگی سالم

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/07/27

به گزارش خبرنگار سلامت خبرگزاري فارس، نشست
خبري کمپین «حرف و گفت؛ پویش ملی روابط خانوادگی
سالم»،  در دفتر سلامت روانی اجتماعی و اعتیاد وزارت

 
بهداشت برگزار شد. 

این کمپین با مشارکت صندوق جمعیت سازمان ملل متحد
و وزارت بهداشت و به دبیري  امیرحسین جلالی ندوشن،
روان پزشک اجتماعی شکل گرفته است. به گفته جلالی،

این پویش شامل مهارت هاي لازم براي ایجاد گفت وگو، حل مساله، کاهش تعارض، رابطه موثر در درون خانواده و بازسازي مفهوم

 
خانواده به عنوان یک چتر و عنصر قوام بخش است. 

بتول طایفی، رئیس دفتر سلامت روانی اجتماعی و اعتیاد وزارت بهداشت با بیان اینکه این هفته با عنوان هفته ملی سلامت زنان و روز
27 مهرماه به نام زنان و سلامت اجتماعی در بحران کرونا نامگذاري شده است، گفت: رویارویی با بحران پاندمی کوید 19، جهان را با
تغییرات گسترده و عظیمی مواجه کرد که این تغییرات در در تغییر ساختارهاي جوامع، باورها، رفتارها، روابط بین فردي و بین
کشورها آنقدر تاثیرگذار بوده و هست که حتی امروز براي تفسیر و توصیف پدیده ها، تقسیم بندي زمانی قبل و بعد از کرونا را داریم.»

وي ادامه داد:مواجهه با کرونا بیش از پیش این موضوع را به همه مردم جهان و سیاستگذاران عرصه سلامت یادآوري کرد که پرداختن
به مساله سلامت صرفا پرداختن ابعاد فیزیکی و روانی افراد نیست، بلکه سلامت یک محصول اجتماعی است و شاید بهتر است بگوییم

 
که سلامت یک محصول متاثر از وضعیت اقتصادي، اجتماعی و سیاسی است. 

رئیس دفتر سلامت روانی اجتماعی و اعتیاد وزارت بهداشت افزود:انسان سالم محور توسعه پایدار است و زنان بخش بزرگ، حساس،

 
تاثیرگذار و کلیدي در جوامعند. ارتقاي سلامت زنان در ابعاد مختلف، ارتقاي سلامت خانواده و نهایتا جامعه را به دنبال دارد.» 

طایفی با بیان اینکه روابط اجتماعی می تواند بر سلامت روانی- فیزیکی و حتی خطر مرگ افراد تاثیر بگذارد، گفت:در همه جوامع

 
عوامل خطر سلامت اجتماعی در این گروه جنسیتی مخصوصا در دوران کرونا تفزتیش یافته است. 

وي بیان داشت:عواملی مانند فقر، بیکاري، زنان سرپرست خانوار، فشارهاي اقتصادي و خشونت هاي خانگی. در کشور ما هم این

 
موضوع متاثر از این روند در دنیاست و پرداختن به این بخش از سلامت زنان و به دنبال آن خانواده ها، توجه ویژه اي را می طلبد. 

رئیس دفتر سلامت روانی اجتماعی و اعتیاد وزارت بهداشت ادامه داد: در پویش ملی روابط خانوادگی سالم، تلاش می شود تا با



حساس سازي جامعه براي پی بردن به اهمیت مهارت هاي گفت وگو، حل تعارض و کاهش نزاع درون خانواده، پیشگیري از خشونت
خانگی و آشنایی با مصادیق خشونت خانگی، اهمیت سلامت زنان بخصوص سلامت اجتماعی زنان در خانواده و دوام و کیفیت روابط

 
خانوادگی مورد توجه قرار گیرد. 

 
تمرکز اقدامات سلامت بهداشتی و روانی در بحران کرونا باید بیشتر روي زنان باشد 

در ادامه این نشست شیرین احمدنیا، جامعه شناس و عضو هیات علمی دانشگاه علامه طباطبایی با بیان اینکه وقتی صحبت از سلامت
زنان می شود، ناگزیر از نوعی مقایسه زنان و مردان هستیم، گفت:اینجاست که مفهومی با عنوان نابرابري جنسیتی در حوزه سلامت به

 
میان می آید. می دانیم که زنان در مقایسه با مردان طول عمر بیشتري دارند. 

وي متذکر شد: در سال 2019، شاخص امید به زندگی براي زنان در ایران، 78 سال و در مردان 76 سال بوده است. اما از نظر انواع

 
شاخص هاي بیماري، مردان به ویژه در سال هاي میانسالی بیمارترند.» 

احمدنیا ادامه داد: «اساسا در چرخه مراحل عمر، از نوزادي تا سالمندي، عواملی که سلامت زنان را تحت الشعاع قرار می دهد با عوامل
موثر بر مردان تفاوت هایی دارد: دلایل فرهنگی (تفکیک الگوها و نقش هاي جنسیتی)، دلایل زیستی (مقاوم بودن بیولوژیک زنان در

 
جهت بقاي نسل). 

وي گفت: در مجموع به دلیل تفاوت ها در نقش هاي اجتماعی شاهد این هستیم که زنان بیشتر به بیماري هاي مزمن دچار می شوند
و مردان به بیماري هاي حاد. زنان به دلیل تقسیم کار جنسیتی، بیشتر به کارهاي خانه داري، صنایع دستی و مشاغل با رده هاي
پایین می پردازند و فقدان قدرت تصمیم گیري مشهود است و در مردان اشتغال مخاطره آمیز در کارخانجات، کارگاه هاي ساختمانی،
یا مبارزه در جنگ ها، تصادفات رانندگی، شیوه گذران اوقات فراغت متفاوت و رفتارهاي سوء مصرف مواد، الکل و نظایر آن وجود دارد.

احمدنیا با بیان اینکه زنان به عنوان گروه آسیب پذیر شناسایی می شوند، گفت: «زنان از نظر اجتماعی و اقتصادي محروم ترند و
دسترسی شان به منابع قدرت و ثروت کمتر است. هرچند زنان نیمی از جمعیت را تشکیل می دهند اما ما شاهد جایگاه نابرابرشان
هستیم. چه در عرصه خصوصی یعنی همان خانواده و چه در سپهر عمومی که شامل بازار اشتغال و مناصب سیاسی و اقتصادي می

 
شود. زنان از نظر مفهومی در زمره گروه هاي در حاشیه اند. 

عضو هیات علمی دانشگاه علامه طباطبایی افزود: زنان طبق روال سنتی تحت حمایت مردانند اما امروزه بخش قابل توجهی از زنان را
به عنوان زنان بی سرپرست یا بدسرپرست می شناسیم که هزینه هاي بهداشتی و درمانی شان برعهده خودشان است. بنابراین تمرکز

 
اقدامات سلامت بهداشتی و روانی در بحران کرونا باید روي اقشار آسیب پذیر که زنان را هم شامل می شود، باشد. 

 
پویشی براي گفتن و شنیدن در درون خانواده 

در ادامه این نشست، ماندانا بستانی مروي، دستیار تخصصی روانپزشکی دانشگاه علوم پزشکی ایران و عضو تیم علمی و اجرایی پویش
ملی «حرف و گفت»، با بیان اینکه هفته سلامت زنان که با شعار روابط اجتماعی در بحران کرونا و مدیریت اجتماعی در کشور در حال
اجراست، گفت: «پویش رابطه خانودگی سالم که به طور مشترك با صندوق جمعیت سازمان ملل متحد و دفتر سلامت روانی و
اجتماعی وزارت بهداشت و درمان در حال برگزاري است. این پویش که قرار است از تاریخ یکم تا هفتم آذرماه به صورت سراسري در

 
دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور برگزار شود.» 



در  ادامه این نشست، امیرحسین جلالی ندوشن، روان پزشک اجتماعی و دبیر پویش «حرف و گفت»، با بیان اینکه نام این پویش که
براي معرفی روابط اجتماعی سالم در ایران شروع شده، امروز به صورت رسمی معرفی و رونمایی می شود، گفت:طبیعتا مدلی که ما
انتخاب کردیم و تلاش وزارت بهداشت با همراهی و همکاري صندوق جمعیت سازمان ملل متحد، پاسخی به مساله و نیاز اجتماعی

 
حال حاضر کشور یعنی وضعیت خانواده و وضعیت اختلال در ارتباط در بخش هاي مختلف جامعه به ویژه در خانواده است. 

وي ادامه داد: ما با این واقعیت آماري و اجتماعی روبروییم که به عنوان نمونه طلاق در کشور رو به افزایش است. در تهران و شهرهاي
بزرگ دیگر کشور کم کم به آمار یک طلاق به ازاي هر سه ازدواج می رسیم. طبعا طلاق در وضعیت تفاهم، عشق، صمیمیت و دوستی
رخ نمی دهد. علاوه بر عوامل اجتماعی و اقتصادي، از نقطه نظر وانشناختی، طلاق محصول تنازع، تعارض، خشونت و عدم گفتگو در

 
خانواده است. 

جلالی ندوشن متذکر شد: پیمایش هاي ملی مختلف نشان می دهند که خشونت در درون خانواده نتیجه عدم وجود یک ساختار
قانونمند و روابط ساختارمند بین اعضاي خانواده است. به هر حال ما شاهد تحول در خانواده ها هستیم و فضایی که در گذشته پدر
تعیین کننده بود به مرور در برخی شهرها تغییر کرده است و انتخاب هاي افراد مختلف از جمله مادر و فرزندان داراي اهمیت شده

 
است. 

وي تصریح کرد: اما همزمان شاهد به هم ریختن نقش ها و عدم گفت وگو بر سر مسائل مختلف خانواده هستیم. نقش پدر به عنوان
کسی که قبلا حرف اول و آخر را می زد کمتر شده اما ساختار جایگزینی که بتواند نظام تصمیم گیري را در خانواده مشخص کند،
تعیین نشده است. وقتی قرار است نظام تصمیم گیري در خانواده سیال باشد و همه جاي خودشان را داشته باشند، نیازمند عنصري

 
چون گفتگو هستیم که افراد بتوانند حرفشان را بزنند و درباره مسائل مختلف صحبت کنند. 

جلالی گفت: بر اساس داده هاي موجود، ما در کشور (در سطح اجتماعی و خانواده)، می توانیم خشونت هاي اجتماعی و خشونت هاي

 
درون خانواده را تا حدي مسئول عدم امکان براي گفت وگو کردن بدانیم. 

وي تصریح کرد: پویش حرف و گفت، قرار است با تعیین 7 روز مختلف و تهیه 7 بسته محتوایی مختلف، این امکان را فراهم کند تا
این بسته ها که شامل مهارت هاي لازم براي ایجاد گفت وگو، حل مساله، کاهش تعارض، رابطه موثر در درون خانواده و بازسازي

 
مفهوم خانواده به عنوان یک چتر و عنصر قوام بخش است در دانشگاه هاي مختلف و رسانه ها توزیع شود. 

دبیر پویش «حرف و گفت» افزود: طی 10 روز آینده این محتواها توزیع خواهد شد. با توجه به محدودیت هاي بودجه اي و بیماري
کرونا، امیدواریم که حداکثر استفاده از صداوسیما، شبکه هاي محلی، شبکه هاي اجتماعی، به کارگیري سازمان هاي مردم نهاد و گروه

 
هاي محلی و سایر سازمان ها بتوانیم جمعیت بزرگی از کشور را با پیام هایمان آشنا کنیم. 

جلالی ابراز داشت: پیام اصلی هم گفتن و شنیدن در درون خانواده است. همچنین جشنواره عکس و کارتون هم در نظر گرفته شده تا

 
مردم به صورت مستقیم در این پویش شرکت داشته باشند تا صداي زنان، مردان و کودکان شنیده شود. 

وي با بیان اینکه این پویش، پویشی جنسیتی نیست، ادامه داد: این پویش تاکید بر حقوق زنان، کودکان، سالمندان دارد اما به مردان
هم نگاه برابر دارد. به مردان به عنوان عنصر تغییر نگاه می شود که می توانند براي تغییر شرایط خانواده موثر باشند. همکاري زنان و

 
مردان در خانواده قطعا می تواند ما را به شرایط بهتري برساند. امیدوارم بتوانیم قدمی موثر براي افزایش آگاهی عمومی برداریم. 



 
این پویش را می توانید با هشتگ هاي #حرف گفت، گفت وگو به جاي خشونت و گفت وشنود در شبکه هاي اجتماعی دنبال کنید. 

انتهاي پیام/



طرح تحقیقاتی عضو هیات علمی دانشگاه کاشان در آمریکا ثبت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/07/27

کاشان - ایرنا - طرح تحقیقاتی مسعود صلواتی نیاسر عضو هیات علمی دانشگاه کاشان در دفتر ثبت اختراعات و علایم تجاري
ایالات متحده آمریکا به ثبت رسید.

کاشان - ایرنا - طرح تحقیقاتی مسعود صلواتی نیاسر عضو
هیات علمی دانشگاه کاشان در دفتر ثبت اختراعات و علایم

 
تجاري ایالات متحده آمریکا به ثبت رسید. 

به گزارش روز سه شنبه دانشگاه کاشان، صلواتی عنوان این
طرح را «تولید بنزین با عدد اکتان بالا از میعانات گازي به
کمک فن آوري نانو» بیان کرد و گفت: میعانات گازي به
عنوان یکی از ضایعات پالایشگاهی توجه ویژه اي را براي
تهیه سوخت هاي با کیفیت از جمله بنزین به خود جلب

 
کرده است. 

وي افزود: در این طرح میعانات گازي پارس جنوبی به عنوان خوراك در تهیه بنزین مورد استفاده قرار گرفت، به دلیل اینکه این
خوراك حاوي آلاینده هاي زیادي از جمله سولفور است در مرحله نخست، سولفورزدایی با استفاده از نانو کاتالیست و روش
اکسیداسیون انجام شد و در مرحله دوم براي بهبود کیفیت سوخت و عدد اکتان بالا از نانو اکتان بوستر که امتیاز اصلی طرح است

 
بهره گیري شد تا میزان عدد اکتان آن به حد بنزین سوپر افزایش یابد. 

عضو هیات علمی گروه شیمی دانشگاه کاشان با اشاره به اینکه این سوپر اکتان بوستر با فرمولاسیون جدید و با استفاده از تکتولوژي
روز دنیا تولید می شود، اظهار داشت: افزایش بسیار زیاد عدد اکتان سوخت در مقایسه با محصولات مشابه، نسبت استفاده بسیار کم
براي افزایش عدد اکتان، از بین بردن بوي بد بنزین با غیرفعال کردن ترکیبات مزاحم گوگرد و قابلیت استفاده به عنوان عامل رنگ

 
(سبز) را از جمله مزیت ها و ویژگیهاي این طرح است. 

صلواتی تصریح کرد: نتیجه هاي این پژوهش می تواند گام موثري در زمینه بومی سازي و دستیابی ایران به دانش فنی تولید سوخت

 
پاك با عدد اکتان بالا با به کارگیري تکنولوژي نانو و نانو اکتان بوسترها باشد. 

به گفته وي، تولید موفق نمونه آزمایشگاهی این نوع بنزین، با توجه به این نکته که تولید اکتان بوسترها با تکنولوژي نانو براي
نخستین بار در ایران قرار است رخ دهد، می تواند جمهوري اسلامی ایران را در رقابت با سایر کشورهاي پیشرفته فعال در این زمینه

 
بیش از پیش مطرح کند. 

عضو هیات علمی دانشگاه کاشان با بیان اینکه تولید موفق این نوع بنزین ارزان و با راندمان بالا، می تواند زمینه ساز بهره گیري هرچه



بیشتر از انرژي هاي تمیز در کشور و کاهش مصرف منابع نفت خام شود، گفت: تولید این نوع بنزین باعث عدم وابستگی کشور به

 
تکنولوژي خارجی و امکان ارزآوري و ایجاد اشتغال را فراهم می سازد. 

 
نزدیک به 9 هزار نفر دانشجو در 200 رشته گرایش در 11 دانشکده و 12 پژوهشکده دانشگاه کاشان به تحصیل اشتغال دارند. 

 
شهرستان کاشان با جمعیت بیش از 364 هزار نفر، در فاصله نزدیک به 200 کیلومتري شمال اصفهان واقع شده است. 

 
برچسب ها 

 
- حق ثبت اختراع 

 
- دانشگاه کاشان 

- کاشان



جزییات خودسوزي فرزند شهید مقابل بنیاد شهید/ عکس

منبع: جمهوریتشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/07/27

جمهوریت : صبح سه شنبه 27 مهر ماه 1400 در فضاي مجازي تصویري مبنی بر خودسوزي یک نفر جلوي بنیاد شهید
استان کهگیلویه و بویراحمد منتشر شد. سید منصور موسوي، مدیرکل بنیاد شهید استان کهگیلویه و بویراحمد در واکنش به

... The post (...) انتشار این عکس مبنی بر خودسوزي یک نفر در جلوي بنیاد شهید استان کهگیلویه و

سید علی احمد زاده، استاندار کهگیلویه و بویراحمد در پی
خودسوزي یکی از فرزندان شهدا در این استان دستور
رسیدگی دقیق موضوع و برخورد با خاطیان و سهل انگاران

 
را صادر کرد. 

جمهوریت : صبح سه شنبه 27 مهر ماه 1400 در فضاي
مجازي تصویري مبنی بر خودسوزي یک نفر جلوي بنیاد

 
شهید استان کهگیلویه و بویراحمد منتشر شد. 

سید منصور موسوي، مدیرکل بنیاد شهید استان کهگیلویه
و بویراحمد در واکنش به انتشار این عکس مبنی بر
خودسوزي یک نفر در جلوي بنیاد شهید استان کهگیلویه و

بویراحمد ضمن تایید این حادثه اظهار کرد: یک نفر ایثارگر صبح امروز سه شنبه ساعت حدود 9 به بنیاد شهید استان کهگیلویه و
بویراحمد مراجعه می کند که مستقیم به پشت بام ساختمان اداره می رود تا خود را از پشت بام به پایین بیندازد که همکاران متوجه
او می شوند و با صحبت کردن، او را آرام کرده و از این کار منصرف می کنند و مشکلش را جویا می شوند و می گوید مشکلم بیکاري

 
است. 

وي اظهار کرد: همکاران به او قول می دهند که مشکلش حل می شود و می گویند اگر وام اشتغال و یا بلاعوض خواستید به شما می

 
دهیم؛ راضی می شود و از ساختمان بیرون می رود. 

 
موسوي تصریح کرد: نیم ساعت بعد برمی گردد و جلوي درب بنیاد شهید در خیابان اقدام به خودسوزي می کند. 

وي بیان کرد: پس از این اقدام نگهبانان متوجه می شوند و اقدام به خاموش کردن آتش می کنند و با اورژانس به بیمارستان شهید

 
بهشتی یاسوج منتقل شده و هم اکنون بستري است. 

 
دستور ویژه رئیس بنیاد شهید کشور در پی خودسوزي در جلوي بنیاد شهید کهگیلویه و بویراحمد 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان کهگیلویه و بویراحمد به ارائه توضیحاتی در خصوص اقدام به خودسوزي یکی از ایثارگران

 
این استان پرداخت. 



به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی بنیاد شهید استان کهگیلویه و بویراحمد، سید منصور موسوي در این خصوص گفت: صبح روز
جاري سه شنبه 27 مهرماه یکی از ایثارگران استان کهگیلویه و بویراحمد به منظور پیگیري درخواست خود به امور ایثارگران
استانداري این استان مراجعه کرده است که مسئولین استانداري این ایثارگر را طی نامه اي به اداره کل بنیاد شهید و امور ایثارگران

 
ارجاع می دهند. 

وي افزود: این ایثارگر پس از مراجعه به بنیاد شهید و امور ایثارگران در مر حله اول با مراجعه به حوزه معاونت تعاون مشکلات ایشان

 
مطرح و مورد بررسی قرار گرفت . 

ایشان براي بار اول با حضور در پشت بام ساختمان بنیاد تهدیدبه خودکشی می کند که با تلاش و سرعت عمل همکاران بنیاد و
مشاوره هاي لازم از بروز آسیب جلوگیري می شود و سپس با حضور ایشان و اعضاي کمیته موارد خاص(کمیته بحران) صورتجلسه اي
به منظور حل مشکلات ایشان تدوین گردید، و اما در ادامه ایثارگر مورد نظر پس از خروج از محوطه ساختمان بنیاد شهید و امور
ایثارگران با هدایت حراست بنیاد بدرقه شد، نامبرده بعد از چند دقیقه مجددآ در بیرون از فضاي بنیاد شهید و جلو درب اصلی بنیاد

 
اقدام به خودسوزي کرده است که متأسفانه در پی این اقدام دچار سوختگی شدید می شود. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان کهگیلویه و بویراحمد در انتها گفت: این شخص ایثارگر به سرعت به بیمارستان منتقل

 
شده است و در حال حاضر اقدامات درمانی براي وي در حال اجراست که امیدواریم شاهد بهبود و سلامتی وي باشیم. 

گفتنی است دکتر قاضی زاده هاشمی، معاون رئیسی جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران نیز در پی بروز این حادثه دستور
ویژه اي را به منظور پیگیري سریع این موضوع صادر نماینده ویژه اي نیز به این منظور به استان کهگیلویه و بویراحمد اعزام شده

 
است. 

 
دستور ویژه استاندار کهگیلویه و بویراحمد براي بررسی خودسوزي فرزند شهید 

به گزارش روابط عمومی استانداري کهگیلویه و بویراحمد، سید علی احمد زاده، استاندار کهگیلویه و بویراحمد در پی خودسوزي یکی

 
از فرزندان شهدا در این استان دستور رسیدگی دقیق موضوع و برخورد با خاطیان و سهل انگاران را صادر کرد. 

وي ضمن ابراز نگرانی و ناراحتی از موضوع پیش آمده، اظهارکرد: فرزندان شهدا میراث ارزشمندي براي نظام و انقلاب هستند و

 
صیانت از آنها دفاع از آرمان هاي شهدا و انقلاب است. 

نماینده عالی دولت در استان کهگیلویه و بویراحمد خواستار آسیب شناسی و بررسی دقیق و در اسرع وقت در مورد دلایل این

 
خودسوزي شد. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد تاکید کرد: پس از بررسی دقیق موضوع، در صورت بی توجهی به خانواده شهدا و ایثارگران با مقصران

 
برخورد خواهد شد. 

وي به مسئولان بنیاد شهید استان به صورت جدي تذکر داد و بیان کرد: بی توجهی به مطالبات و خواسته هاي خانواده شهدا به هیچ

 
وجه پذیرفتنی نیست. 



استاندار کهگیلویه و بویراحمد خواستار ورود اداره کل بازرسی استان و دادستان مرکز استان و دیگر نهادهاي مربوطه به قید فوریت در
این خصوص شد و بیان کرد: این مهم باید در اولویت بررسی باشد و نتیجه بررسی در اسرع وقت به استاندار گزارش شود.



براي 25هزار شغل از دست رفته چاره اي اندیشیده ایم؟

منبع: روزنامه کرمان امروزشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/07/27

 
گزارش «کرمان امروز» از لطماتی که کرونا به اشتغال در استان کرمان وارد کرد و لزوم چاره اندیشی در این باره؛ 

 
براي 25هزار شغل از دست رفته چاره اي اندیشیده ایم؟ 

 
به قلم 

 
محمد فتح نجات 

در دوسال اخیر به چشم خود دیدیم که چگونه برخی مشاغل نابود شدند و یا اینکه بسیاري از کارخانجات به دلیل کاهش میزان تولید
مجبور به کاهش تعداد کارگران خود شدند و این موضوع بسیاري از خانواده ها را با معضل کمبود درآمد رو به رو ساخت.اتفاقی که از
چشم بسیاري از مردم پنهان ماند و به دلیل قرنطینه و کاهش تردد مردم کمتر متوجه آن شدند. از سویی دیگر بسیاري از کارخانجات
که مجبور به تعدیل نیرو شدند نیز نه بیانیه اي صادر کردند و نه هیچ کس از این تصمیم با خبر شد. تنها کارگران و کارمندان در این

 
مدت در جریان چنین اتفاقات تلخی قرار گرفتند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کرمان چندي پیش با اشاره به اینکه سال گذشته به علت شیوع کرونا حدود 25 هزار شغل دچار
آسیب شدند، گفت: «با اقدامات انجام شده در انتهاي سال 99 نسبت به سال 98 شاهد رشد 5 درصدي بیمه شده هاي اجباري در
استان کرمان بودیم و در سال گذشته به علت شیوع کرونا حدود 25 هزار شغل دچار آسیب شدند. از این تعداد 23 هزار نفر از مزایاي

 
بیمه بیکاري استفاده کردند. از این میان بیشترین آسیب مربوط به واحدهاي گردشگري و هتل ها است» 

اول اینکه باید از این مدیرکل عزیز تشکر کرد که به شفاف سازي اعتقاد دارد و سعی بر کتمان این آمار ندارد. اما ایشان باید به این
نکته نیز اشاره می کردند که همه این معضلات به کرونا مربوط نمی شود و ردپاي بی تدبیري و بی تفاوتی در این اتفاقات کاملا
مشهود است. اي کاش ایشان به این موضوع اشاره می کردند و آمار بی تدبیري را از کرونا جدا می کردند. اما همین هم بسیار ارزنده
است و باید از ایشان متشکر بود. اما سوالی که بعد از شنیدن چنین آماري به ذهن متبادر می شود این است؛ حال که دولت این
فجایع را به صورت آمار در اختیار دارد، چه برنامه اي براي جبران خسارات ناشی از آن دارد. قرار است چگونه این آسیب اجتماعی را
برطرف سازیم؟ در بخشی دیگر از سخنان مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کرمان آمده است: «سال گذشته حدود 260 میلیارد
تومان تسهیلات کم بهره به فعالان حوزه گردشگري پرداخت شد و امکان استفاده از این تسهیلات تا پایان آذرماه امسال وجود دارد.
همچنین حمایت هایی در حوزه مالی، مالیاتی و تأمین اجتماعی در حال انجام است. همچنین پرداخت تسهیلات بانکی براي این افراد
امهال شده است» در این الطاف دولتی که به صاحبان مشاغل اختصاص داده شده است هرچه می نگریم متوجه کمکی نمی شویم.
تخصیص وامی که پرداخت آن براي واحد ورشکسته تقریبا ناممکن است چگونه می تواند حمایت به شمار آید. برخی وام ها با سود
12درصد با مدت زمان بازپرداخت کوتاه که از سال قبل به صاحبان کسب و کار اختصاص داده شد را به واقع نمی توان کمک به
حساب آورد. امیدواریم که دولت سیزدهم سرانجام چاره اي صحیح براي این معضل نابودگر پیدا کند و اینگونه شاهد یک به یک

ورشکستگی مشاغل در کرمان نباشیم.



گردوتکانی مرگ بار در تویسرکان

منبع: همشهريشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/07/27

هرسال «گردوتکانی» در شهرستان تویسرکان به عنوان مهد تولید گردو در ایران، حوادث زیادي را به بار می آورد که مهم
ترین دلیل آن، رعایت نکردن اصول ایمنی هنگام انجام این کار است.

همشهري آنلاین- فاطمه کاظمی: از ابتداي آغاز فصل گردوتکانی در سال جاري، که به
چند هفته هم نمی رسد، 66نفر گرفتار حادثه شده اند که 2نفر از آنان فوت کرده اند و
تعدادي نیز قطع نخاع شده اند. پرداخت حق الزحمه یک میلیون تومانی براي یک روز
گردوتکانی، بخش قابل توجهی از بیکاران تویسرکان را که بیشتر آنان جوان هستند، به
انجام کاري وسوسه می کند که تخصصی درآن ندارند؛ موضوعی که سبب می شود تعداد
زیادي از آنان سلامت و حتی جان خود را از دست بدهند. این درحالی است که
گردوتکانی یک کار تجربی و البته تخصصی است که تویسرکانی ها از ابتداي کودکی با آن
بزرگ می شوند و آن را می آموزند، اما این روزها بیشتر گردوتکانان، غیرتویسرکانی و

 
البته غیرمتخصص و بی تجربه هستند. 

 
آمارهاي تأمل برانگیز 

رئیس اورژانس پیش بیمارستانی شهرستان تویسرکان دراین زمینه به خبرنگارهمشهري می گوید: از ابتداي فصل گردوتکانی تاکنون،
66نفر دراین زمینه دچار حادثه شده اند که 2نفر براثر سقوط از درخت گردو دراین شهرستان جان باختند. این درحالی است که
حدود 70درصد از مصدومان، حدود 40سال سن دارند. «امین مالمیر» اظهار می کند: مأموریت هاي انجام شده ازسوي اورژانس
تویسرکان و زمان تماس افراد، حاکی از این است که بیشترین میزان این حادثه در ساعت هاي ابتدایی روز و به دلیل آماده نبودن بدن
و هنگام غروب آفتاب، به دلیل خستگی گردوتکان، رخ داده است. وي اعتیاد برخی از افراد گردو تکان، سن بالا و داشتن بیماري هاي
زمینه اي ازجمله بیماري هاي دیابتی و قلبی را از دلایل بالا بودن آمار سقوط از درختان گردو در تویسرکان می داند و می افزاید:

 
سال گذشته نیز حدود 130نفر در جریان گردوتکانی دچار حادثه شدند که اکنون تعدادي از آنان داراي ضایعه نخاعی هستند. 

 
نقش محوري تجربه و تخصص 

«امیدعلی سوري» یک باغ دار تویسرکانی است که بیش از 50سال از عمرش را در جوانی روي شاخه ها و هم اکنون زیردرختان گردو
گذرانده است. او درباره ریشه تداوم چرخه مرگ و میر در زمینه گردو تکاندن، باوجود گسترش تکنولوژي و روش هاي نوین چیدن
محصول، می گوید: در گذشته افراد از کودکی بالاي درخت می رفتند و هرسال با رشد درخت، توانایی و شناخت آنان از درخت شان
بیشتر می شد. وي می افزاید: آنان به تجربه می دانستند که کدام درخت شاخه سستی دارد یا کدام شاخه قوت دار است و براین
اساس شیوه حرکت خود روي درخت را تنظیم می کردند. در گذشته افراد با تجربه از بالاي درخت شروع به تکاندن گردو می کردند تا
به پایین برسند و این گونه بود که سال به سال براثر هم زیستی با باغ شان شناخت کافی از چگونگی برداشت گردو داشتند. سوري
ادامه می دهد: درچنین شرایطی افراد بومی در گذر زمان به گردوتکان هاي متبحري تبدیل می شدند که ضمن حفظ درخت و ریشه
اش از آسیب روش هاي صنعتی، با کم ترین حادثه اي محصول شان را برداشت می کردند و اشتغال دائم و درآمد مناسبی هم



داشتند؛ موضوعی که درسال هاي اخیر کم تر به چشم می خورد. وي عنوان می کند: امروزه به دلیل گسست نسلی و مهاجرت جوانان
به شهرهاي بزرگ، عملا نیروي بومی روي درخت هاي گردو دیده نمی شود. بیشتر باغ داران یک سال زحمت باغ شان را می کشند و
فصل برداشت به دلیل همین خطرات باغ را به غیربومی ها اجاره می دهند. این باغ دار تویسرکانی اضافه می کند: نتیجه گسترش
مهاجرت به مرکز استان و شهرهاي دیگر کشور، خالی شدن شهر از نیروهاي جوان، کمرنگ شدن کشاورزي و باغ داري دراین منطقه،
گرایش به مشاغل کاذب و بیکاري پنهان و درنهایت حضور کارگران کارنابلد و غیربومی است که براي کسب درآمد قابل توجه روزي

 
یک میلیون تومان، بدون آموزش کافی بالاي درخت گردو می روند و حوادث ناگواري را رقم می زنند. 

 
راهکارهاي کاهش حوادث 

اینها درحالی است که یک باغ دار بازنشسته تویسرکانی ضمن اشاره به ویژگی هاي درخت گردو، براي کاهش این گونه حوادث به
عوامل مهمی اشاره می کند و می گوید: درخت گردو «آفتاب دوست» است که رشد زیادش هم گواهی براین موضوع محسوب می
شود و شاخه ها براي نور زیادتر، رشد طولی بیشتري دارند. این موضوع در کنار شیوه سنتی کاشت درختان در فاصله کم از یکدیگر،

 
سبب ازدحام درختان و بلندي بیش ازحد آنها می شود و از رشد افقی شاخه ها جلوگیري می کند. 

«رسول سوري» می افزاید: این درحالی است که به عنوان مثال در روسیه در متراژهاي مشخص، تعداد محدود و استانداردي درخت
گردو می کارند و این شیوه سبب ایجاد فضاي بیشتر درخت براي رشد افقی شاخه ها و جلوگیري از بلند شدن بیش ازحد درختان می
شود که این موضوع سبب سهولت در برداشت محصول، جلوگیري از سرمازدگی و همچنین کاهش مخاطرات انسانی برداشت گردو می
شود. وي ادامه می دهد: با اصلاح شیوه باغ داري ازسوي باغداران تویسرکانی از یک سو و ارائه آموزش هاي صحیح به نیروهاي بومی و
غیربومی ازسوي دیگر، می توان سنت قدیمی کردوتکانی را حفظ کرد؛ سنتی که می تواند زمینه ساز گسترش پیوندهاي خانوادگی در

 
دوران جدید و همچنین حفظ نیروهاي جوان در تویسرکان شود. 

 
مشکلات بیمه اي 

«سلمان سوري» باغ دار دیگري است که به مشکلات موجود در زمینه بیمه گردوتکانی اشاره می کند و می گوید: در تویسرکان حدود
10 تا 15هزار باغ دار گردو حضور دارند که از میان آنها درنهایت حدود 300نفر زیرپوشش بیمه گردوتکانی هستند. وي می افزاید:
دلیل استقبال سرد باغ داران از بیمه، هزینه بالاي این نوع بیمه براي هر فرد است و معمولا باغ داران چنین می پندارند که صرفه
اقتصادي ندارد که کارگران خود را بیمه کند. سوري ادامه می دهد: ازسوي دیگر تعداد اندك بیمه هاي پوشش دهنده گردوتکانی نیز
در استقبال کم باغ داران از بهره مندي از مزایاي بیمه دراین زمینه موثر بوده است. حوادث گردوتکانی به دلیل خسارت هاي سنگینی
که به همراه دارد، پوشش دهی آن براي بیمه ها نیز صرفه اقتصادي ندارد و اگرهم این فعالیت را زیرپوشش قرار دهند با تأکید بر
رعایت نکاتی مانند استفاده از کمربند و کلاه ایمنی است؛ مواردي که کم تر گردوتکانی آنها رعایت می کند، چون کار را بسیار سخت
تر می کند. این باغ دار جوان تویسرکانی بر ضرورت حمایت بیش ازپیش سازمان جهاد کشاورزي استان براي بیمه کشاورزان و
گردوتکان ها تأکید می کند و معتقد است: اگر شرایط آسان تري براي بیمه کردن باغ داران و کارگران فراهم بود، شاهد مشکلات

 
کنونی نبودیم و حتی درصورت بروز چنین حوادثی، خانواده ها دچار مشکلات عدیده اي نمی شدند. 

 
روش سنتی یا صنعتی؟ 

سوري که کودکی اش را با بالارفتن از درخت هاي گردو گذرانده است، می گوید: تاکنون 2بار از درخت گردو افتاده ام که خوشبختانه
دچار حادثه جبران ناپذیري نشدم، اما هرسال شاهد بروز چنین اتفاق هاي تلخی براي بستگانم هستم؛ اتفاقی که منجر به قطع نخاع و



یا حتی مرگ فرد می شود و در هر 2صورت همه مسئولیت متوجه باغ داري است که فرد را به کار گرفته است. وي ادامه می دهد: 2
روش براي گردوتکانی وجود دارد؛ در روش سنتی فرد با نیزه چوبی بعضا 2متري، متناسب با قد و جثه خودش، بالاي درخت می رود
و با تکیه بر درخت و حفظ آزاد بودن حرکت، با هر 2دستش به تکاندن گردو می پردازد. در نوع دوم که شیوه صنعتی است، با استفاده
از تراکتور، شاخه ها و تنه درخت را تکان می دهند تا گردوها بریزد که هزینه زیادي صرف اجاره تراکتور و کارگر آن می شود. سوري
عنوان می کند: روش صنعتی به دلیل آسیب زیاد به ریشه و حتی شکستن شاخه هاي درخت، عمدتا مقرون به صرفه نیست و باغ دار
ترجیح می دهد از روش سنتی براي برداشت محصولش استفاده کند، چراکه با این روش محصول درخت در سال بعد به میزان قابل

 
توجهی کم می شود و حتی ممکن است اصلا بار ندهد. 

 
اهمیت رعایت نکات ایمنی 

این باغ دار جوان به ریشه رعایت نکردن نکات ایمنی حین گردو چیدن اشاره می کند: حین گردو چیدن کارگر علاوه بر حفظ تعادل
وزن خودش باید چوب بلندي که نیزه نامیده می شود را نیز نگه دارد و حمل این وسیله نیازمند آزاد بودن هر دو دست است، چون
درخت گردو پرشاخه است امکان استفاده از کمربند به دور درخت و فرد وجود ندارد و این وسیله صرفا به اسبابی وقت گیر و دست و
پاگیر براي کارگر بدل می شود، از طرفی نفس کشیدن روي شاخه هاي گردو کار راحتی نیست، اگر کلاه کاسکت هم بر سر بگذارند
کمبود اکسیژن و دامنه حرکتی سر و گردنشان محدود می شود و این است که لاجرم بدون وسایل ایمنی به درخت می روند و مترصد

انواع حوادث می شوند.



برگزاري پنجمین جشنواره حساب هاي قرض الحسنه پس انداز بانک سینا

منبع: فراز نیوزشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/07/27

به گزارش  "فرازنیوز"    قرعه کشی این دوره از جشنواره حساب هاي قرض الحسنه با حضور اعضاي هیات نظارت متشکل از
نماینده دادستانی کل کشور، نمایندگان بانک مرکزي جمهوري اسلامی، رییس هیات مدیره وجمعی از اعضاي هیات عامل،

روسا و معاونین ادارات برگزار شد. صفایی مزید رییس هیات مدیره بانک سینا ضمن تبریک فرا ...

فرازنیوز : پنجمین جشنواره قرعه کشی حساب هاي قرض
الحسنه پس انداز بانک سینا روز شنبه 24 مهرماه برگزار

 
شد. 

به گزارش  "فرازنیوز"    قرعه کشی این دوره از جشنواره
حساب هاي قرض الحسنه با حضور اعضاي هیات نظارت
متشکل از نماینده دادستانی کل کشور، نمایندگان بانک

مرکزي جمهوري اسلامی، رییس هیات مدیره وجمعی از اعضاي هیات عامل، روسا و معاونین ادارات برگزار شد. صفایی مزید رییس
هیات مدیره بانک سینا ضمن تبریک فرا رسیدن هفته وحدت و آغاز امامت امام عصر (عج) گفت: قرض الحسنه از روش هاي تامین
مالی مورد تاکید اسلام در برآوردن نیاز هاي مسلمانان است و از لحاظ کارکردي آثار اجتماعی عمیقی را در جامعه به همراه دارد. وي
در ادامه افزود: بانک سینا همواره حامی این سنت نیک بوده و سهم مناسبی از سپرده هاي حساب هاي قرض الحسنه را در اختیار
دارد و به یمن برکات قرض الحسنه در سالجاري و شروع طرح رشد 170درصدي را تجربه کرده است که عمده این منابع صرف
دستگیري از اقشار نیازمند و کم برخوردار جامعه در اموري مانند ازدواج اشتغال، رفع نیاز هاي ضروري درمان و نظیر آن می شود.
مدیرامور بانکداري اسلامی نیز ضمن قدردانی از مشارکت هموطنان در جشنواره حساب هاي قرض الحسنه و تلاش و همت همکاران
در مجموعه ستاد وصف بانک، گفت: بانک سینا با برگزاري جشنواره حساب هاي قرض الحسنه و ترویج سنت الهی سعی در فرهنگ
سازي و حمایت از آقشار آسیب پذیر جامعه را دارد. مهرابی بانک سینا را بانک نمونه و الگوي موفق در تجهیز و تخصیص منابع قرض
الحسنه در مناطق محروم کشور معرفی و خاطرنشان کرد: در جذب منابع و مصرف منابع قرض الحسنه، دستورالعمل بانک مرکزي سر
لوحه کار قرار داده شده و به یمن تلاش همکاران، اقدامات و عملکرد مناسبی رقم خورده است. کمک هزینه خرید خودرو ایرانی هر
یک به ارزش 1،000،000،000 ریال، کمک هزینه تهیه جهیزیه هر یک به مبلغ 500،000،000 ریال، کمک هزینه خرید صنایع
دستی هر یک به مبلغ 100،000،000 ریال، سکه نیم بهار آزادي و جایزه نقدي 5 میلیون ریالی، جمعاً به تعداد 16٫748 فقره جوایز

این دوره از حساب هاي قرض الحسنه پس انداز بانک سینا بود. جهت مشاهده اسامی برندگان جوایز اینجا را کلیک نمایند.



جزئیات خودسوزي در مقابل بنیاد شهید کهگیلویه و بویراحمد

منبع: فراروشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/07/27

صبح امروز سه شنبه 27 مهر ماه 1400 در فضاي مجازي تصویري مبنی بر خودسوزي یک نفر جلوي بنیاد شهید استان

 
کهگیلویه و بویراحمد منتشر شد. 

سید منصور موسوي، مدیرکل بنیاد شهید استان کهگیلویه و بویراحمد در واکنش به انتشار این عکس مبنی بر خودسوزي یک نفر در
جلوي بنیاد شهید استان کهگیلویه و بویراحمد ضمن تایید این حادثه در گفتگو با ایسنا اظهار کرد: یک نفر ایثارگر صبح امروز سه
شنبه ساعت حدود 9 به بنیاد شهید استان کهگیلویه و بویراحمد مراجعه می کند که مستقیم به پشت بام ساختمان اداره می رود تا
خود را از پشت بام به پایین بیندازد که همکاران متوجه او می شوند و با صحبت کردن، او را آرام کرده و از این کار منصرف می کنند

 
و مشکلش را جویا می شوند و می گوید مشکلم بیکاري است. 

وي اظهار کرد: همکاران به او قول می دهند که مشکلش حل می شود و می گویند اگر وام اشتغال و یا بلاعوض خواستید به شما می

 
دهیم؛ راضی می شود و از ساختمان بیرون می رود. 

 
موسوي تصریح کرد: نیم ساعت بعد برمی گردد و جلوي درب بنیاد شهید در خیابان اقدام به خودسوزي می کند. 

وي بیان کرد: پس از این اقدام نگهبانان متوجه می شوند و اقدام به خاموش کردن آتش می کنند و با اورژانس به بیمارستان شهید

 
بهشتی یاسوج منتقل شده و هم اکنون بستري است. 

 
دستور ویژه رئیس بنیاد شهید کشور در پی خودسوزي در جلوي بنیاد شهید کهگیلویه و بویراحمد 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان کهگیلویه و بویراحمد به ارائه توضیحاتی در خصوص اقدام به خودسوزي یکی از ایثارگران

 
این استان پرداخت. 

سید منصور موسوي در این خصوص گفت: صبح روز جاري سه شنبه 27 مهرماه یکی از ایثارگران استان کهگیلویه و بویراحمد به
منظور پیگیري درخواست خود به امور ایثارگران استانداري این استان مراجعه کرده است که مسئولین استانداري این ایثارگر را طی

 
نامه اي به اداره کل بنیاد شهید و امور ایثارگران ارجاع می دهند. 

وي افزود: این ایثارگر پس از مراجعه به بنیاد شهید و امور ایثارگران در مر حله اول با مراجعه به حوزه معاونت تعاون مشکلات ایشان

 
مطرح و مورد بررسی قرار گرفت. 

ایشان براي بار اول با حضور در پشت بام ساختمان بنیاد تهدیدبه خودکشی می کند که با تلاش و سرعت عمل همکاران بنیاد و
مشاوره هاي لازم از بروز آسیب جلوگیري می شود و سپس با حضور ایشان و اعضاي کمیته موارد خاص (کمیته بحران) صورتجلسه



اي به منظور حل مشکلات ایشان تدوین گردید، و، اما در ادامه ایثارگر مورد نظر پس از خروج از محوطه ساختمان بنیاد شهید و امور
ایثارگران با هدایت حراست بنیاد بدرقه شد، نامبرده بعد از چند دقیقه مجددآ در بیرون از فضاي بنیاد شهید و جلو درب اصلی بنیاد

 
اقدام به خودسوزي کرده است که متأسفانه در پی این اقدام دچار سوختگی شدید می شود. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان کهگیلویه و بویراحمد در انتها گفت: این شخص ایثارگر به سرعت به بیمارستان منتقل

 
شده است و در حال حاضر اقدامات درمانی براي وي در حال اجراست که امیدواریم شاهد بهبود و سلامتی وي باشیم. 

گفتنی است دکتر قاضی زاده هاشمی، معاون رئیسی جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران نیز در پی بروز این حادثه دستور
ویژه اي را به منظور پیگیري سریع این موضوع صادر نماینده ویژه اي نیز به این منظور به استان کهگیلویه و بویراحمد اعزام شده

 
است. 

 
دستور ویژه استاندار کهگیلویه و بویراحمد براي بررسی خودسوزي فرزند شهید 

سید علی احمد زاده، استاندار کهگیلویه و بویراحمد در پی خودسوزي یکی از فرزندان شهدا در این استان دستور رسیدگی دقیق

 
موضوع و برخورد با خاطیان و سهل انگاران را صادر کرد. 

وي ضمن ابراز نگرانی و ناراحتی از موضوع پیش آمده، اظهارکرد: فرزندان شهدا میراث ارزشمندي براي نظام و انقلاب هستند و

 
صیانت از آن ها دفاع از آرمان هاي شهدا و انقلاب است. 

نماینده عالی دولت در استان کهگیلویه و بویراحمد خواستار آسیب شناسی و بررسی دقیق و در اسرع وقت در مورد دلایل این

 
خودسوزي شد. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد تاکید کرد: پس از بررسی دقیق موضوع، در صورت بی توجهی به خانواده شهدا و ایثارگران با مقصران

 
برخورد خواهد شد. 

وي به مسئولان بنیاد شهید استان به صورت جدي تذکر داد و بیان کرد: بی توجهی به مطالبات و خواسته هاي خانواده شهدا به هیچ

 
وجه پذیرفتنی نیست. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد خواستار ورود اداره کل بازرسی استان و دادستان مرکز استان و دیگر نهاد هاي مربوطه به قید فوریت
در این خصوص شد و بیان کرد: این مهم باید در اولویت بررسی باشد و نتیجه بررسی در اسرع وقت به استاندار گزارش شود.



خودسوزي یک ایثارگر مقابل بنیاد شهید کهگیلویه و بویراحمد

منبع: انتخابشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/07/27

سید منصور موسوي، مدیرکل بنیاد شهید استان کهگیلویه و بویراحمد در واکنش به انتشار عکسی مبنی بر خودسوزي یک
نفر در جلوي بنیاد شهید استان کهگیلویه و بویراحمد ضمن تایید این حادثه گفت: یک نفر ایثارگر صبح امروز سه شنبه

ساعت حدود 9 به بنیاد شهید استان کهگیلویه و بویراحمد مراجعه می کند که مستقیم به پشت ...

ایسنا: صبح امروز سه شنبه 27 مهر ماه 1400 در فضاي
مجازي تصویري مبنی بر خودسوزي یک نفر جلوي بنیاد

 
شهید استان کهگیلویه و بویراحمد منتشر شد. 

سید منصور موسوي، مدیرکل بنیاد شهید استان کهگیلویه
و بویراحمد در واکنش به انتشار عکسی مبنی بر خودسوزي
یک نفر در جلوي بنیاد شهید استان کهگیلویه و بویراحمد
ضمن تایید این حادثه گفت: یک نفر ایثارگر صبح امروز
سه شنبه ساعت حدود 9 به بنیاد شهید استان کهگیلویه و
بویراحمد مراجعه می کند که مستقیم به پشت بام
ساختمان اداره می رود تا خود را از پشت بام به پایین

بیندازد که همکاران متوجه او می شوند و با صحبت کردن، او را آرام کرده و از این کار منصرف می کنند و مشکلش را جویا می شوند

 
و می گوید مشکلم بیکاري است. 

وي اظهار کرد: همکاران به او قول می دهند که مشکلش حل می شود و می گویند اگر وام اشتغال و یا بلاعوض خواستید به شما

 
میدهیم راضی می شود و از ساختمان بیرون می رود. 

 
موسوي تصریح کرد: نیم ساعت بعد برمی گردد و جلوي درب بنیاد شهید در خیابان اقدام به خودسوزي می کند. 

پس از این اقدام نگهبانان متوجه می شوند و اقدام به خاموش کردن آتش می کنند و با اورژانس به بیمارستان شهید بهشتی یاسوج

 
منتقل شده و هم اکنون بستري است. 

 
دستور ویژه استاندار کهگیلویه و بویراحمد براي بررسی خودسوزي فرزند شهید 

به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی استانداري کهگیلویه و بویراحمد، سید علی احمد زاده، استاندار کهگیلویه و بویراحمد در پی

 
خودسوزي یکی از فرزندان شهدا در این استان دستور رسیدگی دقیق موضوع و برخورد با خاطیان و سهل انگاران را صادر کرد. 

وي ضمن ابراز نگرانی و ناراحتی از موضوع پیش آمده، اظهارکرد: فرزندان شهدا میراث ارزشمندي براي نظام و انقلاب هستند و

 
صیانت از آنها دفاع از آرمان هاي شهدا و انقلاب است. 



نماینده عالی دولت در استان کهگیلویه و بویراحمد خواستار آسیب شناسی و بررسی دقیق و در اسرع وقت در مورد دلایل این

 
خودسوزي شد. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد تاکید کرد: پس از بررسی دقیق موضوع، در صورت بی توجهی به خانواده شهدا و ایثارگران با مقصران

 
برخورد خواهد شد. 

وي به مسئولان بنیاد شهید استان به صورت جدي تذکر داد و بیان کرد: بی توجهی به مطالبات و خواسته هاي خانواده شهدا به هیچ

 
وجه پذیرفتنی نیست. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد خواستار ورود اداره کل بازرسی استان و دادستان مرکز استان و دیگر نهادهاي مربوطه به قید فوریت در
این خصوص شد و بیان کرد: این مهم باید در اولویت بررسی باشد و نتیجه بررسی در اسرع وقت به استاندار گزارش شود.



ارسال یک نظر در: ''در پنج پهنه معدنی خراسان جنوبی کار اکتشافی صورت

گرفته است''

منبع: معدن 24شماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/07/27

مدیر اکتشافات سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو) گفت: در چند سال گذشته در 107 پهنه
معدنی کشور کار اکتشافی صورتگرفته که 5 پهنه معدنی به مساحت 55 هزار کیلومتر مربع مربوط به خرسان جنوبی بوده

است که انتظار داریم در همین...

مدیر اکتشافات سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو) گفت: در چند سال گذشته در 107 پهنه
معدنی کشور کار اکتشافی صورتگرفته که 5 پهنه معدنی به مساحت 55 هزار کیلومتر مربع مربوط به خرسان جنوبی بوده است که

 
انتظار داریم در همین راستا معادن خوبی در استان داشته باشیم. 

علی اصغرزاده افزود: در چند سال گذشته 650 هزار کیلومتر مربع در قالب 107 پهنه معدنی را با همکاران وزارت صنعت، معدن و
تجارت کار اکتشافی صورت گرفته که نتیجه آن اضافه شدن حداقل پنج پتانسیل بزرگ معدنی به هشت معدن بزرگ کشور خواهد

 
بود. 

وي گفت: در سال هاي گذشته 100 میلیون دلار در این زمینه هزینه شده و برآورد ارزش افزوده ما از این معادن 12.5 میلیارد دلار

 
است که رشد بسیار زیادي داشته است. 

وي افزود: اکتشافات معدنی در سال هاي اخیر به ما نشان داد که از لحاظ منابع انسانی و نیروي متخصص دچار کمبود هستیم و در
این زمینه برنامه ریزي کردیم تا این چالش ها را از میان برداریم. اصغرزاده گفت: یکی از اقداماتی که انجام شد، امضاي تفاهم نامه سه
جانبه بین سازمان ایمیدرو، وزارت صنعت، معدن و تجارت و سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی بود که در این تفاهم چند هدف
از جمله شناسایی محدوده ها و معادن جدید دراستان خراسان جنوبی، ایجاد ارزش افزوده و توسعه اشتغال و درآمد مردم دنبال می

 
شود. 

وي آموزش نیروهاي انسانی استان را از دیگر اهداف این تفاهم نامه دانست و گفت: انتظار داریم سطح تخصصی نیروهاي استان
خراسان جنوبی را در این پروژه که نخستین بار در کشور اجرا می شود، افزایش دهیم.



ارسال یک نظر در: ''تامین سرمایه براي ایده هاي جدید، مهمترین کارکرد

جشنواره اینوماین/ لزوم سرمایه گذاري در زمینه کربن زدایی و الکتریکی

کردن صنعت''

منبع: معدن 24شماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/07/27

تحلیلگر ارشد بین المللی صنایع معدنی و فولاد گفت: یکی از کارکردهاي خوب برگزاري جشنواره اینوماین، تامین سرمایه
براي ایده هاي جدید است و در این راه از افراد خبره و باتجربه استفاده می کنند تا راهبري را به نسل جوان و آینده منتقل

کنند.

تحلیلگر ارشد بین المللی صنایع معدنی و فولاد گفت: یکی از کارکردهاي خوب برگزاري جشنواره اینوماین، تامین سرمایه براي

 
ایده هاي جدید است و در این راه از افراد خبره و باتجربه استفاده می کنند تا راهبري را به نسل جوان و آینده منتقل کنند. 

«کیوان جعفري طهرانی» امروز (سه شنبه) در گفت وگو با سایت خبري- تحلیلی معدن24 با اشاره به برگزاري سومین جشنواره ایده
هاي ارزش آفرین معدن و صنایع معدنی (اینوماین3) افزود: یکی از اتفاقات خوبی که در پی تشکیل یونیدرو (موسسه پژوهشی و

 
آموزشی مشترك دانشگاه تهران و ایمیدرو) در سال هاي اخیر شاهد آن هستیم، برگزاري جشنواره اینوماین است. 

وي بیان داشت: امروز بسیاري دانشجویان و کارآفرینان، ایده هاي نو خود در حوزه معدن و صنایع معدنی را در این جشنواره عرضه و
ارائه می کنند که محلی براي تبادل اطلاعات است و مشابه آن را در سایر کشورها در مراکز علمی و آکادمیک و مراکز کارآفرینی

 
شاهدیم. 

جعفري طهرانی ادامه داد: یکی از کارکردهاي خوب برگزاري چنین جشنواره هایی، تامین سرمایه براي ایده هاي جدید است و در این

 
راه از افراد خبره و باتجربه استفاده می کنند تا راهبري را به نسل جوان و آینده منتقل کنند. 

وي تصریح کرد: امروز شاید یکی از اساسی ترین موضوعات جهانی، پرداختن به خودروهاي الکتریکی و مباحث کربن زدایی باشد و ما

 
نیز نیاز داریم تا در کشورمان در همین مسیر حرکت کنیم. 

تحلیلگر ارشد بین المللی صنایع معدنی و فولاد خاطرنشان کرد: امروز باید به تعریف پروژه هایی که در صدد کربن زدایی از صنایع

 
فولاد، آلومینیوم، مس و سایر فلزات باشد بپردازیم. 

وي اضافه کرد: همچنین نیاز است تا در جهت توسعه صنایعی که براي الکتریکی کردن صنعت مورد نیاز است حرکت کنیم که در این
پیوند، هرچند ذخایر لیتیم یا نیکل در اختیار نداریم، اما وضعیت ذخایر مس کشور مطلوب است و می توانیم با توجه به این ذخایر به

 
برنامه ریزي بپردازیم. 

سومین جشنواره ایده هاي ارزش آفرین معدن و صنایع معدنی (اینوماین 3) از دیروز (26 مهرماه) آغاز شده و به مدت سه روز (تا 28
مهرماه) با همکاري سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو)، دانشگاه تهران، معاونت علمی و فناوري ریاست
جمهوري، صندوق نوآوري و شکوفایی، شرکت هاي معدنی و صنایع معدنی و دیگران بازیگران حوزه معدن و صنایع معدنی و اقتصاد

 
دانش بنیان برگزار می شود. 

پایان خبر////



تقریب مذاهب اسلامی در کیش الگویی براي سایر کشورها و دنیاي اسلام

منبع: تابناكشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/07/27

 
تقریب مذاهب اسلامی در کیش الگویی براي سایر کشورها و دنیاي اسلام 

 
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش تقریب مذاهب اسلامی در جزیره کیش را الگویی براي سراسر کشور و دنیاي اسلام معرفی کرد. 

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد کیش، جعفر آهنگران رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه
آزاد کیش شامگاه دوشنبه 26 مهر در مراسم جشن وحدت که در روستاي باغو برگزار شد، آغاز هفته وحدت را رسالت مهم و ارزشمند
در مناطق آزاد براي الگوسازي سایر کشورها و دنیاي اسلام عنوان کرد و اظهار داشت: الگوسازي در منطقه ي آزاد کیش فراتر از

 
مباحث اقتصادي است و در تمام حوزه هاي فرهنگی و اجتماعی سیطره دارد. 

 
جعفر آهنگران تصریح کرد: جزیره کیش در وحدت و مودت و تقریب مذاهب اسلامی، الگویی براي سراسر کشور و دنیاي اسلام است. 

وي افزود: شیخ یعقوب شمس امام جمعه اهل تسنن محوریت الگوي تقریب مذاهب در کیش است و ادامه داد: مراسم نکوداشت مقام
امام جمعه اهل تسنن با هماهنگی امام جمعه جزیره از وظایف سازمان است که امیدواریم با مشارکت همه ي نهادهاي مستقر نظامی،

 
انتظامی، امنیتی، اطلاعاتی، قضایی و صنوف مختلف مانند انجمن هاي سرمایه گذاري و کارآفرینی برگزار شود. 

حجت الاسلام والمسلمین حسن زاده امام جمعه کیش با بیان این که شیخ یعقوب شمس محور وحدت در جزیره کیش است، اظهار

 
داشت: ایشان هم محور وحدت و صاحب ابتکار هستند و برگزاري چنین مناسبتی در کنار مسجد مقدس باغو از ابتکارات ایشان است. 

 
به گفته حسن زاده رسول خدا براي کل بشریت، و نه تنها مسلمانان رحمت است و این شامل کفار هم می شود. 

خطیب جمعه کیش با اشاره به کتاب المیزان، تصریح کرد: رحمۀ اللعالمین بودن پیامبر به جهت دینی است که از طرف خدا آورده

 
است و اگر سبک زندگی مردم در آن مسیر قرار بگیرد به سعادت دنیا و آخرت خواهند رسید. 

وي افزود: رسول خدا براي تمام اهل دنیا به جهت آثار عظیم و عمیقی که از قیام وي در جامعه به وجود آمده است، مایه ي رحمت

 
است و این در مقایسه ي جامعه ي بعد از رسالت پیامبر مشهود و عیان است. 

امام جمعه کیش در پایان با اشاره به ارزش زن در نگاه دین رسول خدا افزود: رسول خدا نگاه انسان ها را به یکدیگر تغییر داد و تمام

 
محورهاي امتیازي دوران جاهلیت را از بین برد، و این معناي رحمت است. 

امام جمعه اهل سنت کیش، با اشاره به خاطره اي از "رضا امیرخانی" نویسنده کتاب "جانستان کابلستان" در مواجهه با یکی از
مشاورین حامد کرزاي، رئیس جمهور وقت افغانستان گفت: وقتی در این ملاقات از مراسم نهم ربیع الاول بعضی متعصبین صحبت به
میان آمد، تاکید شد که مقام معظم رهبري نه تنها به جهت پیشگیري از عواقب آن، بلکه با اعتقاد قلبی از توهین به مقدسات اهل

 
سنت، برائت می جویند. 



شیخ یعقوب شمس با تاکید بر بزرگی و دلسوزي رهبر انقلاب اسلامی و به تبع آن موفقیت کشور افزود: در نتیجه ي چنین اعتقادات و
بیاناتی است که صمیمیت در کشورمان موج می زند چنانچه بعد از این اتفاق در خاطره ي مذکور، مشاور کرزاي تصریح کرد که

 
مریدي به مریدان مقام معظم رهبري اضافه شد. 

حسن خلدون صاحب بوم گردي باغو، با تاکید بر تعصب خود بر نقش آفرینی در اهتزار پرچم کیش و گردشگري آن، در خصوص تنها
روستاي باقی مانده ي کیش گفت: از سال 93 به همت اهالی روستا این بوم گردي بنا شد و تاکنون میزبان 36 کشور دنیا بوده است و

 
مردم این مناطق میراث ملموس و ناملموس کیش را درك کرده اند. 

خلدون، وحدت را مختص تمام سال دانست و گفت: ما این وحدت را ثابت کردیم و به تصویر کشیدیم و در نتیجه ي آن دشمن را به

 
لرزه در آورده ایم. 

اجراي گروه تواشیح "الفردوس" از دیگر برنامه هاي این نشست بود. مدیر این گروه که براي چهارمین بار از شهرستان عسلویه به

 
کیش آمده بودند، وحدت در جزیره را بسیار برجسته و هیجان انگیز عنوان کرد و افزود: همیشه از حضور در کیش لذت برده ایم. 

"ناجی سحمویی" افزود: این گروه از سال 1386 فعالیت خود را آغاز کرده و تاکنون در برج هاي آزادي، میلاد و شبکه هاي مختلف

 
اجرا داشته اند. 

وي با اشاره به حضور گروه تواشیح "الفردوس" به عنوان نماینده ایران در کشور ترکیه تصریح کرد: این گروه در مسابقات استانی

 
بوشهر مقام اول را کسب کرده است. 

 
محمد ولیدي، ولید دریایی، ولید ایزدپناه از دیگر اعضاي گروه تواشیح الفردوس بودند. 

جشن میلاد حضرت رسول اکرم صلی االله علیهاوآله و امام جعفر صادق علیه السلام با حضور مدیران و مسئولان سازمان منطقه آزاد
کیش، و فرماندهان نظامی، انتظامی و امنیتی در روستاي باغو، شامگاه 26مهرماه به میزبانی اهل سنت جزیره در روستاي باغو برگزار

 
شد. 

در پایان این مراسم از امام جمعه اهل سنت و امام جمعه کیش با اهداي گل، لوح تقدیر و تابلو فرش تقدیر شد.



افتتاح 3 خوابگاه دانشجویی دخترانه در کشور توسط ستاد اجرایی فرمان

امام/ ساخت خوابگاه براي بیش از 3000 دانشجو درسراسر کشور توسط بنیاد

15 خرداد

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/07/27

به همت بنیاد 15 خرداد وابسته به ستاد اجرایی فرمان امام، 3 خوابگاه دخترانه دانشجویی جدید در دامغان، ارومیه و سنندج
احداث و تحویل وزارتخانه هاي علوم و بهداشت شد.

 
در مراسمی با حضور وزیر علوم انجام شد؛ 

افتتاح 3 خوابگاه دانشجویی دخترانه در کشور توسط ستاد
اجرایی فرمان امام/ ساخت خوابگاه براي بیش از 3000
دانشجو درسراسر کشور توسط بنیاد 15 خرداد به همت
بنیاد 15 خرداد وابسته به ستاد اجرایی فرمان امام، 3
خوابگاه دخترانه دانشجویی جدید در دامغان، ارومیه و

 
سنندج احداث و تحویل وزارتخانه هاي علوم و بهداشت شد. 

اعتمادآنلاین| ظهرامروز (سه شنبه) آئین افتتاح و بهره برداري از 3 خوابگاه دانشجویی دخترانه دانشگاه هاي ارومیه، سنندج و علوم
پزشکی دامغان باحضور وزیرعلوم ، معاون هماهنگی ستاد اجرایی فرمان امام، مدیران عامل گروه تدبیر و بنیاد 15خرداد و معاون

 
وزیربهداشت درمحل نمایشگاه دائمی ستاد اجرایی فرمان امام برگزار شد. 

دراین مراسم وزیرعلوم ، تحقیقات و فناوري در سخنانی گفت: بهترین سرمایه گذاري در کشور، هزینه براي آینده سازان و نخبگانی

 
است که نیروي انسانی و سرمایه اصلی کشور را خواهند ساخت. 

محمدعلی زلفی گل افزود: از دکتر مخبر و ستاداجرایی فرمان امام واقعا متشکرم بابت برعهده گرفتن مسئله ساخت خوابگاه هاي
دانشجویی دختران و رفع دغدغه خانواده ها و دانشجویان ، آنهم در شرایطی که ستاد درگیر پروژه هاي بزرگ و ملی متعدد دیگري

 
است که هرکدام یک پروژه عظیم به حساب می آیند. 

وزیرعلوم ادامه داد: نهضت ساخت خوابگاه را باید به یک فرهنگ عمومی تبدیل کنیم و سایر خیرین ونهادها راهم به این سمت
بیاوریم، دشمن میداند که اگر ایران درزمینه علم و فناوري دست برتر را پیداکند شکست ناپذیر میشود، پس باید باتمام توان به این

 
سمت پیش برویم همانطورکه بعدازانقلاب با سرعت قابل قبولی به جلورفته ایم. 

او با بیان اینکه اگر ما هزینه لازم را براي توسعه علم و فناوري، کارآفرینی و اشتغالزایی صرف کنیم، بلاشک با کشورهاي پیشرفته هیچ
اختلافی نخواهیم داشت، افزود: ما از نعماتی برخورداریم که دنیاي پیشرفته آن را ندارد ما از تمدن ،تاریخ و ریشه اي برخورداریم که

 
بسیاري از کشورهاي پیشرفته آن را ندارند. 



وزیر علوم ادامه داد: دشمن ما یقین دارد که جمهوري اسلامی دنبال سلاح هسته اي نیست بلکه میدانند زمینه هسته اي ایران پایه

 
اي براي دیگر علم ها و افق هاي آینده علم است. 

زلفی گل با اشاره به اینکه بعد از پیروزي انقلاب اسلامی ، ایران در منطقه رتبه اول را دارد، ادامه داد: در بدو انقلاب 170 هزار دانشجو

 
در مقاطع کارشناسی و بعضاً کارشناسی ارشد داشتیم اما امروز بالغ بر 150 هزار دانشجوي دکتري شاغل به تحصیل داریم. 

زلفی گل تأکید کرد: در حال حاضر تعداد اعضاي هیأت علمی به 80 هزارنفر رسیده و دانشگاه هاي ما در آسیا و رنکینگ دنیا سري

 
در سرها دارند و نشان میدهد سرمایه گذاري ایران در بخش علمی مؤثر بوده است. 

او با اشاره به اینکه طبق برنامه توسعه ششم باید بخشی از درآمد ناخالص ملی را صرف تحقیقات می کردیم که طبق آمار کمتراز نیم
درصد آن صرف تحقیقات شده است، افزود: این میزان نشان می دهد آنطور که شایسته است سرمایه گذاري انجام نشده و دولت
سیزدهم مصمم است که دراین مبحث ورود جدي و متفاوتی کند و به طور کل براي ایجاد جهش دراین زمینه به همکاري نهادهایی

 
مانند ستاد اجرایی فرمان امام نیازمندیم. 

معاون هماهنگی ستاد اجرایی فرمان امام نیز دراین مراسم ضمن تبریک هفته وحدت و ایام ولادت پیامبراعظم (ص) گفت: در راستاي
تأکیدات رهبرمعظم انقلاب و دستور دکتر مخبرعملیات احداث خوابگاه هاي دانشجویی بنیاد 15 خرداد ساخت کامل 14 خوابگاه را
طی تفاهم با وزارت علوم و بهداشت متعهد شده است، افزود: تا امروز 5 خوابگاه جدید دانشجویی افتتاح کردیم، سال گذشته دو
خوابگاه در شهرکرد و نیشابور و امروز خوابگاه هاي دانشجویی دانشگاه هاي ارومیه، سنندج و دانشگاه علوم پزشکی دامغان را افتتاح و

 
تحویل دولت خواهیم داد. 

سیدمصطفی سیدهاشمی در ادامه گفت: کل ظرفیت این 14 خوابگاه 3 هزار و 100 نفر است و 70 هزار مترمربع زیربناي خوابگاه

 
هاست ، 6 خوابگاه براي دانشگاه هاي وزارت بهداشت و8 خوابگاه متعلق به وزارت علوم است. 

وي با بیان اینکه خوابگاه هایی که امروز افتتاح شد ظرفیت 740 نفري دارد و زیربناي آن 16 هزار و 500 متر مربع است افزود: 130
میلیارد تومان براي ساخت و تجهیز این 3 خوابگاه هزینه شده و عملیات ساخت خوابگاه هاي دانشگاه هاي بجنورد، علوم پزشکی و

 
خلیج فارس بوشهر هم به پایان رسیده و آماده تجهیز است . 

سیدهاشمی تصریح کرد: خوابگاه دانشگاه اراك، علوم پزشکی بیرجند ،علوم پزشکی قائن، تربت حیدریه، دانشگاه بندرعباس و مراغه

 
نیز براساس زمان بندي انجام شده پایان امسال و بهار سال آینده افتتاح خواهند شد. 

معاون ستاد اجرایی فرمان امام تأکید کرد: این خوابگاه ها با استفاده از مدرن ترین استانداردهاي فنی طراحی و ساخت شده است که

 
شامل اتاق تلویزیون، مطالعه، سالن ورزشی ، اتاق مهمان و سالن ملاقات جهت رفاه و بهره برداري دختران دانشجو انجام شده است. 

سید هاشمی افزود: خوشبختانه سامانه اي در بنیاد 15 خرداد راه اندازي شده که مردم و خیرین بتوانند به هر میزانی که می خواهند
کمک کنند و کمک شان به اسم خودشان ثبت شود ، خوشحالم که اعلام کنم ظرف 14 ماه با استفاده از این سامانه 313 میلیارد
تومان با کمک مردم و خیرین جمع آوري شده که نشان می دهد این سامانه، سامانه اي قوي بوده و خیرین نیز به خوبی به میدان

 
آمدند که این مبالغ صرف احداث مدارس، خوابگاه ها، بیمارستان ها، اشتغالزایی و سایر طرح ها درمناطق محروم میشود. 



در ادامه این مراسم در ارتباطی ویدئوکنفرانسی با 3 استان کردستان ، آذربایجان غربی و سمنان خوابگاه هاي دانشجویی جدید افتتاح
شدند.



تاکید یامین پور بر تسریع مهارت آموزي 12هزار جوان تحت پوشش کمیته

امداد

منبع: وزارت ورزش و جوانانشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/07/27

 
 

تفاهم نامه معاونت امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با کمیته امداد امام خمینی(ره) جهت مهارت آموزي جوانان تحت پوشش

 
کمیته امداد منعقد شد. 

به گزارش پایگاه خبري وزارت ورزش و جوانان؛ معاونت امور جوانان در راستاي مهارت آموزي حوزه اشتغال و کارآفرینی و مهارت هاي

 
زندگی به گروه هاي مختلف جوانان ساکن در کلیه نقاط کشور، طرح ها و برنامه هایی را در دست اقدام دارد. 

بدین منظور جلسه کارگروه مشترك اجرایی شدن تفاهم نامه، بین وزارت ورزش و جوانان و کمیته امداد امام خمینی (ره) در روز سه
شنبه 27 مهرماه جاري با حضور دکتر خادمی معاون اشتغال و خودکفایی، دکتر رمضانی مدیرکل شغلی، مهندس لکی مدیر برنامه
ریزي، ارزیابی و نظارت بر طرح هاي اشتغال  کمیته امداد امام خمینی(ره) و دکتر بیجندي معاون آموزشی جهاددانشگاهی در دفتر

 
معاونت امور جوانان وزارت ورزش  و جوانان برگزار شد. 

دکتر علی خادمی با تشریح موضوع تفاهم نامه و ضرورت اجراي طرح مهارت آموزي، شناسایی افراد جهت مهارت آموزي و تربیت
مربی، به ارائه نیازسنجی هاي آموزشی در هر مهارت پرداخت و توضیحاتی را در خصوص نحوه تعیین سرفصل ها و تولید محتواي

 
آموزشی براي هر مهارت طبق نیازهاي اعلامی بیان کرد. 

دکتر یامین پور، سرپرست معاونت امور جوانان وزارت ورزش و جوانان نیز بر تسریع فرایند مهارت آموزي به 12 هزار نفر از جوانان
تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی(ره) تا پایان سال 1400 تاکید کرد و اجرایی شدن این تفاهمنامه را شروع مسیر همکاري هاي

 
اثربخش و تأثیرگذار معاونت امور جوانان با دستگاه هاي ستاد ساماندهی امور جوانان دانست. 

همچنین در این جلسه مصوب شد تا کمیته امداد امام خمینی(ره) حداکثر تا سقف 40 درصد از اعتبارات طرح را به تربیت مربیان

 
حوزه اشتغال و کارآفرینی اختصاص دهند. 



https://news.msy.gov.ir/news/2188754.htm  :لینک کوتاه



انعقاد تفاهم نامه معاونت امور جوانان وزارت ورزش و کمیته امداد

منبع: ایرناشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/07/27

تهران - ایرنا - تفاهم نامه معاونت امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با کمیته امداد امام خمینی(ره) با هدف مهارت آموزي
جوانان تحت پوشش کمیته امداد منعقد شد.

تهران - ایرنا - تفاهم نامه معاونت امور جوانان وزارت
ورزش و جوانان با کمیته امداد امام خمینی(ره) با هدف
مهارت آموزي جوانان تحت پوشش کمیته امداد منعقد شد.

به گزارش روز سه شنبه ایرنا از وزارت ورزش و جوانان،
معاونت امور جوانان در راستاي مهارت آموزي حوزه اشتغال
و کارآفرینی و مهارت هاي زندگی به گروه هاي مختلف
جوانان ساکن در کلیه نقاط کشور، طرح ها و برنامه هایی

 
را در دست اقدام دارد. 

بدین منظور جلسه کارگروه مشترك اجرایی شدن تفاهم
نامه، بین وزارت ورزش و جوانان و کمیته امداد امام خمینی (ره) در روز سه شنبه 27 مهر ماه با حضور دکتر علی خادمی معاون
اشتغال و خودکفایی، دکتر رمضانی مدیرکل شغلی، مهندس لکی مدیر برنامه ریزي، ارزیابی و نظارت بر طرح هاي اشتغال کمیته امداد
امام خمینی(ره)، وحید یامین پور سرپرست معاونت امور جوانان وزارت ورزش و جوانان و دکتر بیجندي معاون آموزشی

 
جهاددانشگاهی در دفتر معاونت امور جوانان وزارت ورزش و جوانان برگزار شد. 

خادمی با تشریح موضوع تفاهم نامه و ضرورت اجراي طرح مهارت آموزي، شناسایی افراد جهت مهارت آموزي و تربیت مربی، به ارائه
نیازسنجی هاي آموزشی در هر مهارت پرداخت و توضیحاتی را در خصوص نحوه تعیین سرفصل ها و تولید محتواي آموزشی براي هر

 
مهارت طبق نیازهاي اعلامی بیان کرد. 

 
تاکید یامین پور بر تسریع مهارت آموزي 12هزار جوان تحت پوشش کمیته امداد 

وحید یامین پور سرپرست معاونت امور جوانان وزارت ورزش و جوانان نیز بر تسریع فرایند مهارت آموزي به 12 هزار نفر از جوانان
تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی(ره) تا پایان سال 1400 تاکید کرد و اجرایی شدن این تفاهمنامه را شروع مسیر همکاري هاي

 
اثربخش و تأثیرگذار معاونت امور جوانان با دستگاه هاي ستاد ساماندهی امور جوانان دانست. 

همچنین در این جلسه مصوب شد تا کمیته امداد امام خمینی(ره) حداکثر تا سقف 40 درصد از اعتبارات طرح را به تربیت مربیان

 
حوزه اشتغال و کارآفرینی اختصاص دهند. 

 
برچسب ها 

- فدراسیون هاي ورزشی 



 
- مددجوي کمیته امداد 
- وزارت ورزش و جوانان



افتتاح 3 خوابگاه دانشجویی دخترانه در کشور توسط ستاد اجرایی فرمان

امام/ ساخت خوابگاه براي بیش از 3000 دانشجو درسراسر کشور توسط بنیاد

15 خرداد

منبع: تسنیمشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/07/27

به همت بنیاد 15 خرداد وابسته به ستاد اجرایی فرمان امام ، 3 خوابگاه دخترانه دانشجویی جدید در دامغان، ارومیه و سنندج
احداث و تحویل وزارتخانه هاي علوم و بهداشت شد.

به همت بنیاد 15 خرداد وابسته به ستاد اجرایی فرمان امام
، 3 خوابگاه دخترانه دانشجویی جدید در دامغان، ارومیه و
سنندج احداث و تحویل وزارتخانه هاي علوم و بهداشت

 
شد. - اخبار اجتماعی - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، ظهرامروز (سه شنبه) آئین
افتتاح و بهره برداري از 3 خوابگاه دانشجویی دخترانه
دانشگاه هاي ارومیه، سنندج و علوم پزشکی دامغان
باحضور وزیرعلوم ، معاون هماهنگی ستاد اجرایی فرمان
امام، مدیران عامل گروه تدبیر و بنیاد 15خرداد و معاون

 
وزیربهداشت درمحل نمایشگاه دائمی ستاد اجرایی فرمان امام برگزار شد. 

دراین مراسم وزیرعلوم ، تحقیقات و فناوري در سخنانی گفت: بهترین سرمایه گذاري در کشور، هزینه براي آینده سازان و نخبگانی

 
است که نیروي انسانی و سرمایه اصلی کشور را خواهند ساخت. 

محمدعلی زلفی گل افزود: از دکتر مخبر و ستاداجرایی فرمان امام واقعا متشکرم بابت برعهده گرفتن مسئله ساخت خوابگاه هاي
دانشجویی دختران و رفع دغدغه خانواده ها و دانشجویان ، آنهم در شرایطی که ستاد درگیر پروژه هاي بزرگ و ملی متعدد دیگري

 
است که هرکدام یک پروژه عظیم به حساب می آیند. 

وزیرعلوم ادامه داد: نهضت ساخت خوابگاه را باید به یک فرهنگ عمومی تبدیل کنیم و سایر خیرین ونهادها راهم به این سمت
بیاوریم، دشمن میداند که اگر ایران درزمینه علم و فناوري دست برتر را پیداکند شکست ناپذیر میشود، پس باید باتمام توان به این

 
سمت پیش برویم همانطورکه بعدازانقلاب با سرعت قابل قبولی به جلورفته ایم. 

او با بیان اینکه اگر ما هزینه لازم را براي توسعه علم و فناوري، کارآفرینی و اشتغالزایی صرف کنیم، بلاشک با کشورهاي پیشرفته هیچ
اختلافی نخواهیم داشت، افزود: ما از نعماتی برخورداریم که دنیاي پیشرفته آن را ندارد ما از تمدن ،تاریخ و ریشه اي برخورداریم که

 
بسیاري از کشورهاي پیشرفته آن را ندارند. 

وزیر علوم ادامه داد: دشمن ما یقین دارد که جمهوري اسلامی دنبال سلاح هسته اي نیست بلکه میدانند زمینه هسته اي ایران پایه



 
اي براي دیگر علم ها و افق هاي آینده علم است. 

زلفی گل با اشاره به اینکه بعد از پیروزي انقلاب اسلامی ، ایران در منطقه رتبه اول را دارد، ادامه داد: در بدو انقلاب 17 هزار دانشجو

 
در مقاطع کارشناسی و بعضاً کارشناسی ارشد داشتیم اما امروز بالغ بر 15 هزار دانشجوي دکتري شاغل به تحصیل داریم. 

زلفی گل تأکید کرد: در حال حاضر تعداد اعضاي هیأت علمی به 8 هزارنفر رسیده و دانشگاه هاي ما در آسیا و رنکینگ دنیا سري در

 
سرها دارند و نشان میدهد سرمایه گذاري ایران در بخش علمی مؤثر بوده است. 

او با اشاره به اینکه طبق برنامه توسعه ششم باید بخشی از درآمد ناخالص ملی را صرف تحقیقات می کردیم که طبق آمار کمتراز نیم
درصد آن صرف تحقیقات شده است، افزود: این میزان نشان می دهد آنطور که شایسته است سرمایه گذاري انجام نشده و دولت
سیزدهم مصمم است که دراین مبحث ورود جدي و متفاوتی کند و به طور کل براي ایجاد جهش دراین زمینه به همکاري نهادهایی

 
مانند ستاد اجرایی فرمان امام نیازمندیم. 

معاون هماهنگی ستاد اجرایی فرمان امام نیز دراین مراسم ضمن تبریک هفته وحدت و ایام ولادت پیامبراعظم (ص) گفت: در راستاي
تأکیدات رهبرمعظم انقلاب و دستور دکتر مخبرعملیات احداث خوابگاه هاي دانشجویی بنیاد 15 خرداد ساخت کامل 14 خوابگاه را
طی تفاهم با وزارت علوم و بهداشت متعهد شده است، افزود: تا امروز 5 خوابگاه جدید دانشجویی افتتاح کردیم، سال گذشته دو
خوابگاه در شهرکرد و نیشابور و امروز خوابگاه هاي دانشجویی دانشگاه هاي ارومیه، سنندج و دانشگاه علوم پزشکی دامغان را افتتاح و

 
تحویل دولت خواهیم داد. 

سیدمصطفی سیدهاشمی در ادامه گفت: کل ظرفیت این 14 خوابگاه 3 هزار و 1 نفر است و 7 هزار مترمربع زیربناي خوابگاه هاست ،

 
6 خوابگاه براي دانشگاه هاي وزارت بهداشت و8 خوابگاه متعلق به وزارت علوم است. 

وي با بیان اینکه خوابگاه هایی که امروز افتتاح شد ظرفیت 74 نفري دارد و زیربناي آن 16 هزار و 5 متر مربع است افزود: 13 میلیارد
تومان براي ساخت و تجهیز این 3 خوابگاه هزینه شده و عملیات ساخت خوابگاه هاي دانشگاه هاي بجنورد، علوم پزشکی و خلیج

 
فارس بوشهر هم به پایان رسیده و آماده تجهیز است . 

سیدهاشمی تصریح کرد: خوابگاه دانشگاه اراك، علوم پزشکی بیرجند ،علوم پزشکی قائن، تربت حیدریه، دانشگاه بندرعباس و مراغه

 
نیز براساس زمان بندي انجام شده پایان امسال و بهار سال آینده افتتاح خواهند شد. 

معاون ستاد اجرایی فرمان امام تأکید کرد: این خوابگاه ها با استفاده از مدرن ترین استانداردهاي فنی طراحی و ساخت شده است که

 
شامل اتاق تلویزیون، مطالعه، سالن ورزشی ، اتاق مهمان و سالن ملاقات جهت رفاه و بهره برداري دختران دانشجو انجام شده است. 

سید هاشمی افزود: خوشبختانه سامانه اي در بنیاد 15 خرداد راه اندازي شده که مردم و خیرین بتوانند به هر میزانی که می خواهند
کمک کنند و کمک شان به اسم خودشان ثبت شود ، خوشحالم که اعلام کنم ظرف 14 ماه با استفاده از این سامانه 313 میلیارد
تومان با کمک مردم و خیرین جمع آوري شده که نشان می دهد این سامانه، سامانه اي قوي بوده و خیرین نیز به خوبی به میدان

 
آمدند که این مبالغ صرف احداث مدارس، خوابگاه ها، بیمارستان ها، اشتغالزایی و سایر طرح ها درمناطق محروم میشود. 



در ادامه این مراسم در ارتباطی ویدئوکنفرانسی با 3 استان کردستان ، آذربایجان غربی و سمنان خوابگاه هاي دانشجویی جدید افتتاح
شدند.



انگور «ره شه» یاقوت سیاه کردستان در مسیر صادرات

منبع: رکناشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/07/27

رکنا_انگور سیاه باغات دیم بدلیل کیفیت بسیار بالا به طلاي سیاه کردستان مشهور است که سالانه27 هزار تُن از این
محصول به صورت کاملا ارگانیک در استان تولید و روانه بازار مصرف می شود.

 
 

 
 

به گزارش خبرنگار رکنا از سنندج، یک میلیون و 220 هزار هکتار اراضی کشاورزي شامل 896 هزار و 235 هکتار اراضی دیم و 121
هزار اراضی آبی معادل 12 درصد دارد، این استان به دلیل داشتن آب و هوا و شرایط اقلیمی خوب، براي کشت انواع محصولات باغی
شرایط بسیار مناسب دارد، اگرچه 88 درصد اراضی کشاورزي این استان به صورت دیم کشت می شود، اما در تولید بسیاري از

 
محصولات کشاورزي رتبه اول تا پنجم کشوري دارد. 

بخش کشاورزي بیش از 33 درصد اشتغال و سهم قابل توجهی از اقتصاد کردستان را به خود اختصاص داده تا جایی که یکی از

 
محورهاي اصلی توسعه این استان بشمار می آید. 

در حال حاضر سالانه بیش از 2.5 میلیون تن انواع محصولات کشاورزي در استان کردستان تولید می شود که بنا به گفته کارشناسان

 
این بخش، ظرفیت افزایش این میزان به 5 میلیون تن را دارد. 

 
  

 
  

17 هزار هکتار از اراضی کشاورزي سطح زیرکشت در استان کردستان به باغات انگور اختصاص دارد، کردستان از لحاظ سطح و تولید



 
انگور دیم بعد از استان فارس، در جایگاه دوم کشوري قرار دارد و از لحاظ انگور آبی نیز جایگاه 15 کشوري دارد. 

13 هزار هکتار از این میزان انگور دیم و 5 هکتار عمدتا باغات انگور آبی است و بیشتر باغات انگور این استان به صورت دیم کشت می
شود. میانگین تولید باغات دیم در هر هکتار 7.5  تُن و پیش بینی تولید آن نیز 67 هزار و 500 تُن و میانگین تولید باغات آبی نیز در

 
هر هکتار 12.5 تُن و پیش بینی تولید آن 61 هزار و 500 تُن است. 

براساس اعلام متولیان امر، سالانه در مجموع 126 هزار تن انگور در استان تولید می شود که 32 هزار تن آن به کشمش تبدیل می
شود. ارزش ریالی انگور تولیدي در استان معادل 500 میلیارد تومان و براساس نظر کارشناسان ارزش ریالی کشمش تولیدي در این

 
استان 192 میلیارد تومان است. 

بنا به گفته معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي استان کردستان، این استان یک میلیون و 220 هزار هکتار اراضی
کشاورزي شامل 896 هزار و 235 هکتار اراضی دیم و 142 هزار و 76 هکتار اراضی آبی دارد و آب و هواي مطلوب و شرایط اقلیمی
مناسب کردستان را به یکی از قطب هاي تولید محصولات کشاورزي در کشور تبدیل کرده است تا جایی که در تولید اکثر محصولات

 
کشاورزي جز 10 رتبه برتر کشور است. 

محمدصالح احمدي افزود: شرق استان مستعد زراعت و غرب آن به دلیل بارش هاي مناسب، مستعد اجراي برنامه توسعه باغات است

 
و خاك سنگین و بارش هاي مناسب شرایطی ایجاد کرده تا غرب استان مستعد کاشت انگورباشد. 

 
  

بر اساس پیش بینی این مقام مسئول، امسال بیش از 127 هزار تن انگور از انواع مختلف از سطح باغات استان برداشت می شود که

 
عمده ترین رقم آن از نوع «رشه» یا خوشناو در شهرستان هاي مریوان و سروآباد است. 

انگور تولید شده در استان کردستان کاملا به صورت ارگانیک است چرا که از هیچ نوع کود و سمی براي تولید این محصول استفاده

 
نمی شود و تنها مزارع انگور موقع نیاز هرس و شخم زده می شود. 

 
  

45 هزار هکتار باغ در سطح استان کردستان وجود دارد که 70 درصد را باغات انگور تشکیل داده  شهرستان مریوان با 39 درصد،

 
شهرستان سروآباد با 21 درصد و بانه با 14 درصد بیشترین سطح تولید انگور دیم در استان به خود اختصاص داده است. 

 
میزان تولید انگور دیم در سطح باغات استان 70 هزار تن و انگور آبی 58 هزار تن در هکتار است. 

به گفته احمدي، در حال حاضر 21 هزار بهره بردار در استان کردستان مشغول به فعالیت در باغات انگور هستند و خرید انگور با
قیمت مناسب در چند سال اخیر توسط سازمان تعاون روستایی نقطه قوت بسیار خوب براي این بخش است که در حال حاضر 21

 
هزار بهره بردار در استان کردستان مشغول به فعالیت در باغات انگور هستند 

 وي ادامه داد: حفظ درآمد کشاورزان و کوتاه کردن دست دلالان از مهمترین اهداف خرید تضمینی انگور توسط مراکز خرید تعاون



روستایی است، امروز با خرید تضمینی انگور با قیمت بیشتر ضمن جلوگیري از متضرر شدن باغدران زمینه تکمیل چرخه تولید این

 
محصول فراهم می شود. 

به گفته این مقام مسئول، ایجاد صنایع تبدیلی علاوه بر افزایش درآمد کشاورزان از خام فروشی محصولات باغی و کشاورزي جلوگیري

 
می کند. 

 
  

عبدالحکیمی /کردستان



افشاي راز 29 زنه بودن مرد ایرانی پس از مرگش ! / رکورد عجیب !

منبع: ساعت 24شماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/07/27

ساعت24-زنی در مراسم خاکسپاري همسرش متوجه شد، شوهرش 4 زن عقدي و 25 ازدواج موقت ثبت شده را داشته است.

 
ساعت24-زنی در مراسم خاکسپاري همسرش متوجه شد، شوهرش 4 زن عقدي و 25 ازدواج موقت ثبت شده را داشته است. 

چندتا از فرزندان مشتی حسن به زن ساده پیغام داده بودند که وکیل تو با ما تبانی کرده و قرار شده چندبرابر حق الوکاله اي که قرار

 
است تو بهش بدهی از ما بگیرد و پرونده را به نفع ما برگرداند. 

به پیچ دوم راه پله دفتر که رسیدم سایه ي خمیده ي مادري که طفل شیرخوارش به سینه ي وي چسبیده بود را روي دیوار
دیدم،بیست سی دقیقه پیش سرایدار ساختمان پیامک زده بود که خانم جوانی با بچه ي شیرخوارش روي پله هاي دفتر منتظر
شماست ، سایه ي ساکن و بی حرکت مادر روي دیوار تنها با حرکات دست ولب طفل که در جستجوي قوت خویش بود وادارم کرد تا
با صداي سرفه اي ساختگی حضورم را اطلاع دهم بی خبرم از اینکه مادرسر به دیوار در خوابی عمیق فرورفته و طفل معصوم در
جستجوي شیر بدن مادر را می کاود ،هنوز به راه پله اي که زن جوان آرمیده بود نرسیده بودم که ناخوداگاه این قطعه شعر سید علی
صالحی به ذهنم خطور کرد که طوري از کنار زندگی میگذرم که نه زانوي آهوي بی جفت بلرزد و نه این دل ناماندگار بی درمان لذا
طوري قدم از قدم برداشتم که مبادا صداي قدم هایم سکوت و آرامش حاکم بر حال و هواي بانوي خسته و طفل گرسنه اش که در
جستجوي شیر بود برهم بزند هرچند که این آهوي بی جفت خسته تر از آن بود که با قدم هاي من از خواب بیدار شود علیرغم اینکه
مطمئن بودم صداي درِ دفتر توان بیدار باش به خواب عمیق مادر را ندارد اما طوري با احتیاط در دفتر را باز کردم که کوچکترین

 
صدایی سبب آزار مادر نشود. 

معمولا وکلاي جوان در دو سه سال ابتدایی اشتغال به حرفه وکالت نه توان استخدام منشی و آبدارچی دارند و نه ضرورتش را احساس
می کنند من هم از این قاعده مستثنی نبودم و لذا چندین دقیقه پیش از سررسید ساعت اولین ملاقاتم به دفتر می رفتم تا ضمن
جمع و جور کردن محل کارم، چاي تازه دمی تیار کنم و آماده ي شنیدن دردل مراجعین. هم اینکه سوت کتري آب جوش بلند شد
صداي زنگ در دفتر نیز شنیدم همان آهوي بی جفت بود که در راه پله چرت قیلیوله اي زده بود. غزال بانوي هجده نوزده ساله اي

 
بود که طفل شیرخوارش را به سینه گرفته عزمش را جزم کرده بود تا حق و حقوقش را از ماترك مشتی بگیرد: 

چهار سال پیشتر سر سیاهی زمستان بود که مشتی پی راننده ي کامیونش پرسون پرسون آمده بود تا قهوه خانه حاج بابام ، می گفت
از شوفرهاي جاده شنیده که آخرین بار ده چرخ مشتی را اینجا دیدن که توي برف گیرکرده و بعد از او هیچ خبري از راننده و کامیون
بهش نرسیده و حالا آمده پی راننده و کامیونش. سرماي هوا و بوران برف آنقدري بود که تمام کامیون دارها را زمین گیر کرده بود و
مشتی هم که با ماشین هاي اداره راه تا آنجا آمده بود همراه با بقیه کامیون دارها آنشب داخل قهوه خونه ي حاج بابا صبح
کردند.صبح که رفتم ظرف و ظروف راننده ها که نیمرو و نون و پنیرشون خوردن و از قهوه خانه حاج بابا راهی جاده شده بودند جمع
کنم دیدم غریبه اي که آمده بود پی شوفر و ده چرخش با حاج بابا داره پچ پچ می کنه و زیر چشمی هم نگاهی به من داره،تا صلوه
ظهر هرجایی که می رفتم نگاه مردغریبه دنبالم بود تا اذان ظهر که سید، خادم امامزاده ي ده آمد قهوه خونه،کل روستا خبر داشتند

 
هرجا که عقد و صیغه اي در میون باشه سید هم آنجاست. 



قبل از ناهار سید پیش نماز شد و چندتایی مسافر و حاج بابا و مرد غریبه بهش اقتدا کردند،نماز جماعت که تموم شد مرد غریبه از
وسط جماعت بلند شد و گفت:من حسن ...هستم دوستان و رفقا مشتی حسن صدام می کنن ،بخت و اقبال من این بود که رد و پی
ده چرخ و شوفري که قرار بود هفته ي پیش تهرون باشه را تا اینجا،قهوه ي خونه ي حاج بابا بگیرم و برف دیشب شد بهونه ي موندن
اینجا و طلوع آفتاب روي رخ غزال مشتی شد بهونه ي نرفتن حالا من اینجا در حضور این سید اولا پیغمبر و شما که چند دقیقه پیش
بهش اقتدا کردید این دختر و از باباش خواستگاري می کنم تا اگر بخت یار بود و یار اهل غروب نشده داخل امامزاده عقدش کنم

 
وشام کل اهل ده ولیمه ي این وصلت کنم. 

در روستاي ما رسم بوده و هست که دختر به 13 نرسیده بایستی اولین شکمش و زاییده باشه و من نزدیک به 15 سالگی بودم و ..
همین شد که تامشتی پا پیش گذاشت و مرا از حاج بابام خواستگاري کرد همه اهل محل گفتن چی میخواي بهتر از این، ماشین
سنگین که داره،تهرونی نیست که هست،معلومه انقدري داره که میخواد کل ده و ولیمه کنه استخاره نداره دختر دست به دستش بده
و از این روستاي نکبت گرفته که نه از آسمونش رحمت میاد و نه از زمینش برکت برو.به خیال خام خانمی کردن توي خونه ي مشتی

 
تن دادم به عقد مردي که سنش کم از بابام نداشت. 

 
ماجراي ناباورانه زن مشتی که درباره همسرش فهمید 

هنوز برف اول زمستون تهرون ندیده بودم که باردار شدم،مشتی دو شب اول هفته خونه بود و پنج شب و روز هفته می گفت جاده
است و مشغول سرکشی به شوفرها. مشتی کامل مردي بود که من خیال می کردم مرد خونه ي من هست و پدر توراهی ام تا اینکه ...

جنازه ي مشتی حسن چند ماه پیش پاي بساط تریاك و مشروب در خانه اي واقع در شمال شهر کشف می شود و در مراسم
خاکپساري اش غزال حاج بابا متوجه می شود که مشتی چهار زن عقدي و چندین زن صیغه اي داشته که از هر کدام لااقل یک بچه
یادگار گذاشته. زن و بچه هاي مشتی به قدري که گلیمشون رااز آب بکشند از مال و اموال مشتی دراین سالها برده و خورده بودند
وتنها کسی از این نمد نه کلاهی نصیبش شده بود نه گلیمی داشت که از آب بیرون بکشه غزال حاج بابا بود ،به قول خودش وقت دنیا
آمدنش نافش و با بختک نحسی بریده بودند.دختر جوانی که با ده سکه به عقد مشتی درآمده بود و حالا جز همان مهریه و سهم

 
الارثی که اندازه ي انگشت هاي دست و پاي خودش و نازنین زهرا شریک دارد هیچ چیزي از دار دنیا ندارد. 

زنی جوان با طفلی شیرخوار که ونگ و ونگ هاي وقت و بی وقتش خبر از گرسنگی و خالی بودن سینه ي مادر از شیر می داد حسب
اظهاراتی که داشت صاحب ثروتی بودند که کل روستاي آباء و اجدادي اش را می توانست بخرد اما آن روز معطل یک لیوان شیر بود تا
شکم خودش را نیم سیر کند و شیره اش را به دهان طفل پدر مرده بگذارد.قسمت مشتی حسن از فرزند،همگی ذکور بود و او نداشتن
دختر و شوق به داشتن دختر ولو زنگوله ي پاي تابوت را بهانه ي تجدید فراش ولو مستمر کرده بود،طوري که اهل محل و دوست و
اشنا از قول مشتی نقل می کردند که گفته بوده تا دختردار نشم ول کن نیستم و همین که خدا دختزي بهم داد کل زندگی ام به
نامش می کنم.همین شیاع وصحبت شده بود دلیل غزال خانم براي پیگیري و یافتن طریقی براي احراز صحت و سقم این فرضیه که

 
آیا مشتی حسن پس از تولد نازنین زهرا چنین کاري کرده یا نه؟ 

با چنین فرضی پس از اخذ گواهی حصر ووراثت در قالب درخواست تحریر ترکهسعی در شناسایی اموال مشتی و احراز صحت وسقم

 
شایعه موصوف داشتم... 

 
استعلام اداره ثبت براي همسر هاي متعدد مشتی 



روزي که استعلام اداره ثبت و سایر ارگان هاي دولتی به دادگاه رسید بلافاصله با غزال خانم تماس گرفتم که خاموش بود،براش پیغام
گذاشتم که آنچه که از قول مشتی نقل می شده درست هست و مشتی چند روز پس از تولد دخترتون بیشتر اموالش را به نامش
کرده،فقط مراقب باش سایر ورثه از این موضوع مطلع نشوند تا خبرت کنم.ازخوشحالی اینکه توانسته بودم حقوق دختري بی پناه و
طفل معصوم را تمام و کمال احیاء کنم براي خودم مهمانی یک نفره اي ترتیب دادم.از بهترین رستوران شهر ناهار مفصلی سفارش
دادم تا در دفتر با خیالی آسوده پس از یکسال و چندماه تلاش دلی از عزا درآورم.لقمه ي اول به دوم نرسیده بود که همزمانی صداي

 
کوبیدن درِ دفتر و زنگ درآنقدر برایم غیر منتظره بود که نزدیک بود لقمه ي دلخوشی تمام شدن پرونده بلاي جانم شود. 

غزال خانم و نازنین زهرا بودند،زن جوان رنگ به رخ نداشت و از استرس مدام پشت پلکش می پرید و دستانش می لرزید،از میز

 
مهمانی تک نفره ام لیوانی نوشابه پرکرد و لاجرعه سر کشید و روي صندلی دفتر رها شد... 

چندتا از فرزندان مشتی حسن به زن ساده پیغام داده بودند که وکیل تو با ما تبانی کرده و قرار شده چندبرابر حق الوکاله اي که قرار
است تو بهش بدهی از ما بگیرد و پرونده را به نفع ما برگرداند ،همین خبر کذب سبب پریدگی رنگ غزال خانم و نگرانی اش شده
بود.متن پیامک ارسالی فرزند بزرگ مشتی و بردار ناتنی اش را از گوشی زن جوان پرینت کردم تا بابت اتهامی که زده بودند در دادسرا
از ایشان شاکی شوم اما از حیث راحتی خیال غزال خانم به وي گفتم بهتر است همین امروز در حضور خودش،با مدعیان کذاب قرار

 
ملاقات بگذارم.... 

پشت اتاق کارم اتاقکی شبیه به کتابخانه اي کوچک داشتم که مکان مناسبی بود براي استراحت و مخفی شدن زن جوان و طفل
شیرخواره اش تا شاهد و ناظر گفتگوي من و فرزندان مشتی باشد...از زمان فوت مشتی تا زمان وصول پاسخ استعلامات مراجع دولتی
زن جوان و طفل معصوم علیرغم سهیم بودن در اموال مشتی ولو به عنوان سهم الارث و مهریه ولی فرزندان زیاده خواه مشتی حاضر
به پرداخت ریالی تا تمام شدن تشریفات دادگاه نبودندحالا فرصت خوبی بود تا براي ماه هاي آتی خرجی زن جوان و فرزندش را

 
تامین کنم لذا شرط همکاري با فرزندان مشتی را اوردن پول نقد به عنوان پیش پرداخت و نشانه ي حسن نیت دانستم... 

فرزندان مشتی شروع کردند به چانه زنی براي خرید شرافت وکیل که وثیقه ي حرفه اش بود و غزال خانم نیز پشت در شاهد و ناظر
ترفند وکیل ،بالاخره یک سال و چندماه اموال نازنین زهرا نزد ایشان بود و باید اجاره ي کامیون ها را می دادند...کیف پول که روي
میز گذاشته شد غزال خانم را صدا زدم تا هم به عنوان شاهد اتهام فرزندان مشتی گزارش110را یادداشت کند هم کیف پول را به

 
عنوان بخشی از اجاره ي کامیون هاي مشتی بردارد ،چهره ي فرزندان مشتی زمان سررسیدن پلیس110 و تنظیم گزارش دیدنی بود 

 
توضیحات: 

آنچه از اموال متوفی به جا می ماند را ماترك می گویند که اولین قدم در تقسیم آم گرفتن گواهی حصر و وراثت از شوراي حل

 
اختلاف است،براي چنین درخواستی داشتن استشهادیه اي با معرفی ورثه متوفی،گواهی مالیات بر ارثت و گواهی فوت لازم است 

 
لیست کردن اموال به جا مانده از متوفی را تحریر ترکه و سپس نوبت به تقسیم ترکه می رسد که نقطه ي پایانی پرونده است 

انتساب اتهام تبانی به وکیل جرم بوده قابل پیگرد قضایی است لذا هرگاه با چنین ادعایی مواجه شدید اولین شخصی که باید از این
اتهام مطلع شود وکیل خودتان هست چراکه غالبا چنین اتهامی به بهانه وادار کردن طرف به سازش و رها کردن پرونده مطرح می

 
شود. 



رکنا



مدرك گرایی؛ زخم کهنه آموزش عالی/ معضلی که باعث ضربه به اشتغال

فارغ التحصیلان شده است

منبع: دانا خبرشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/07/27

مدرك گرایی معضل امروزه آموزش عالی است که مشکلات زیادي را براي دانشجویان ایجاد کرده است.

به گزارش خبرگزاري دانا مدرك گرایی معضل بزرگ و اساسی آموزش عالی و جامعه شناخته می شود که در صورت تدام و ادامه

 
یافتن می تواند مشکلات زیادي را ایجاد کند. 

این روز ها همه افراد دنبال مدرك تحصیلی هستند، بسیاري از جوانان 4 سال براي مدرك کارشناسی تلاش می کنند تا فقط آن
مدرك را داشته باشند. انگیزه جوانان براي ورود به دانشگاه و دریافت مدرك در حالی افزایش یافته که «مدرك تحصیلی» در اولویت

 
نخست شرایط استخدام غالب دستگاه ها و نهاد ها اعم از دولتی و خصوصی قرار دارد. 

توسعه روزافزون دانشگاه ها و رقابت بر سر مدرك امروز یکی از مشکلات کاهش فرصت هاي شغلی بین جوانان است. سیاست هاي
اشتغالزایی هر چند از ساماندهی بحران بیکاري تقریبا ناتوان مانند، اما توسعه و تشویق فرهنگ مدرك گرایی به تدریج میل به مهارت

 
آموزي را در بین جوانان کاهش داده است. 

درمان درد پدیده مدرك گرایی به اندازه اي زیاد است که تاکنون هیچ راه مثبتی بر رهایی از آن یافت نشده است و مطابق آمار ها 40

 
درصد بیکاران جامعه را فارغ التحصیلان دانشگاهی شکل می دهند. 

فروش مدرك هاي معتبر دانشگاهی از بهترین مراکز علمی کشور درد کهنه آموزش عالی کشور است و با وجود اینکه وزارت علوم،
پلیس فتا، قوه قضائیه، شوراي عالی انقلاب فرهنگی و مجلس شوراي اسلامی همگی پاي کار آمدند تا بتوانند به رفع این چالش اقدام

 
کنند، اما همچنان کسب و کار هاي دلالان این حوزه روز به روز رونق می گیرد. 

افزایش مدرك گرایی به تبع، کاهش اشتغال را به همراه دارد و این معضل قدیمی دانشگاه هاي سراسر کشور باعث شده تا بحث

 
مهارت به صورت کلی به باد فراموشی سپرده شود و آموزش هاي تئوریک جایگزین دروس عملی شوند. 

اما مهارت افزایی در کنار آموزش هاي دانشگاهی و کسب نمره بالا بحثی است که در اولویت تمامی کارآفرینان جامعه قرار دارد و اگر
فارغ التحصیلی نتواند مهارت ها و استعداد هاي مرتبط با رشته اش را در جامعه کاري خویش پیاده سازي کند موجب اعتراضات

 
مدیران خود خواهد شد. 

توجه 60 درصدي کارفرمایان به مهارت نرم دانشجویان باجولوند معاون پژوهش، برنامه ریزي و سنجش مهارت سازمان آموزش فنی
وحرفه اي گفت: در یک بررسی از کارفرمایان سوال شده بود در افرادي که جذب می کنند بیشتر چه مهارتی برایشان مهم است؟
حدود 60 درصدشان گفته بودند بیشتر به مهارت نرم اهمیت می دهند، چون فن را در طول آموزش هاي ضمن خدمت می توانیم

 
ارائه بدهیم، ولی مهارت نرم را نمی توانیم. چون آموزش بزرگسال سخت است و باید از پایه شروع کنیم. 



او افزود: ما نمی توانیم با کسی که رویکرد خلاقیت ندارد در بزرگسالی در مورد کارآفرینی صحبت کنیم، چون نگاه آموزش باید از پایه
باشد. کشور مالزي این مهارت را از مدارس ابتدایی خود شروع کرده و از مهارت خواندن و نوشتن و نقاشی به مهارت هاي فنی رسانده

 
است. 

در این وادي، دلهره دانش آموزان و دانشجویان از مردود شدن در یک واحد درسی تمام انگیزه ها را معطوف به مدرك محوري و نمره
آوري خواهد کرد و در وراي آن دانش آموز یا دانشجو انگیزه اي براي توجه به رویکرد هاي تجربی براي یادگیري طرح هاي کاربردي

 
نخواهد داشت. 

از طرف دیگر، رقابت هاي کاذب مانند کنکور آسیب جدي به بدنه تربیت دانش آموزان می زند، چرا که نوجوانان و آینده سازان کشور

 
با تحمل فشار روحی و روانی تنها به کسب رتبه در آزمون ها براي پذیرش در دانشگاه ها می اندیشند. 

در بسیاري از کشور هاي پیشرفته جهان رویکرد هاي کمّی و توجه به مدرك گرایی در مراکز آموزشی برچیده شده است، اما این
راهبرد اشتباه همچنان در بسیاري از کشور هاي درحال توسعه برقرار است و کمیت و توجه به معدل جاي کیفیت را در آموزش گرفته

 
است. 

 
 

مدرك و مهارت مکمل یک دیگر هستند فاطمه انصاري فر کارشناس آموزشی درباره مدرك گرایی در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران
جوان بیان کرد: مدرك گرایی و مهارت گرایی در تقابل با هم نیستند بلکه مکمل هم هستند و اینطور نیست که بگوییم به مدرك نیاز
نداریم، بلکه نیازمند مدرك هستیم، ولی اینکه مدرك چقدر کارآمدي دارد مورد بحث است و یکی از عوامل موثر در افزایش مدرك
گرایی، ساختار استخدامی است که به مدارك تحصیلی بالاتر ارزش بیشتر قائل شده و این خود تبدیل به فرهنگ شده تا مدارك

 
تحصیلی در استخدام و جایگاه اجتماعی نقش ویژه اي پیدا کند و این موضوع حتی در شاغلین هم تاثیر گذاشته است. 

او در ادامه بیان کرد: در سطح جهان احتمال دارد که افراد به علت دلایل شخصی، علاقه و افزایش دانش اقدام به ادامه تحصیل و اخذ
مدرك دانشگاهی کنند که این موضوع بد نیست، اما اگر دریافت آن بدون علاقه و تنها بر مبناي جنبه هاي مادي غیر اصولی باشد به

 
هیچ عنوان قابل قبول نخواهد بود. 



 
 

نبود تخصص، علت اصلی بیکاري فارغ التحصیلان دانشگاه سعداالله نصیري قیداري، رئیس دانشگاه شهیدبهشتی در گفت وگو با باشگاه
خبرنگاران جوان، درباره پدیده مدرك گرایی اظهار کرد: دریافت مدرك دانشگاهی و ادامه تحصیل براي ارزیابی استخدام افراد و

 
اشتغال آنان امري لازم است. 

او افزود: اشکال وقتی پیش می آید که مدرك دانشگاهی بی محتوا باشد و فرد عمر و پول خود را به پاي آن گذاشته اما هیچ مطلب

 
مهمی یاد نگرفته است. 

نصیري قیداري تصریح کرد: بسیاري از دانشجویان در دوران تحصیل مهارت و دانش کافی را براي اشتغال به دست نیاورده اند؛ به

 
همین دلیل بسیاري از آن ها به دلیل نداشتن تخصص، بیکاري هاي طولانی مدت را تجربه می کنند. 

او با بیان اینکه براي مدتی تنور مدرك گرایی گرم شده بود، یادآوري کرد: برخی از افراد با دریافت عنوان مدرك ارشد یا دکتري براي
رقابت سیاسی آن را لازم می دانستند؛ همین امر باعث شد تا برخی از مکان ها به صورت غیر قانونی به افراد، مدرك دانشگاهی ارائه
می دادند. البته این افراد شناسایی شدند و با آنان از طریق تدوین لایحه اي با عنوان «قانون مقابله با تقلب» که در سال 96 در مجلس

 
تصویب شد، توانستیم در سال 98 با ابلاغ آئین اجرایی از سوي دولت براي رسیدگی به این موضوع پیگیري قانونی داشته باشیم. 

رئیس دانشگاه شهید بهشتی ادامه داد: کمیته اخلاق و پژوهشی دانشگاه در خصوص خطاي اعضاي هیئت علمی یا دانشجویان با آنان
به شدت مقابله خواهد کرد اما عمده تقلب هاي مدرك گرایی که از طریق مقاله فروشی یا پایان نامه فروشی در خیابان ها انجام می

 
شود، بسیار در فضاي علمی کار زشتی است و اعتبار مدرك تحصیلی را کاهش خواهد داد. 

او با بیان اینکه فضاي علمی باید یک فضاي معنوي، درست، سالم آموزشی و پژوهشی باشد، تاکید کرد: هر نوع سودجویی در فضاي

 
آموزشی خلاف است و دانشگاه ها در صورت مشاهده تخلف با فرد خاطی، برخورد خواهند کرد. 



 
 

نصیري قیداري اضافه کرد: ضرورت مهارت افزایی و توانمندي فنی افراد امري ضروري است. به نظر می رسد براي ایجاد تحول در
مهارت باید بینش لازم وجود داشته باشد و دانش لازم کسب شود.



سرفصل دوره جدید شوراي گفتگوي دولت و بخش خصوصی آغاز شد

منبع: عصر بازارشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/07/27

عصر بازار- دکتر خاندوزي وزیر امور اقتصادي و دارایی در سخنانی در نخستین حضور خود به عنوان رئیس شوراي گفتگوي
دولت و بخش خصوصی، سرفصل دوره جدید شوراي گفتگوي دولت و بخش خصوصی را زدودن انحصار و رقابت گریزي از

اقتصاد خواند.

عصر بازار- دکتر خاندوزي وزیر امور اقتصادي و دارایی در سخنانی در نخستین حضور خود به عنوان رئیس شوراي گفتگوي
دولت و بخش خصوصی، سرفصل دوره جدید شوراي گفتگوي دولت و بخش خصوصی را زدودن انحصار و رقابت گریزي از اقتصاد

 
خواند. 

به گزارش پایگاه خبري «عصر بازار» به نقل از (شادا)، وزیر اقتصاد با درس آموز خواندن تجربه 11 سال فعالیت شوراي گفتگوي دولت
و بخش خصوصی در یکصد و ششمین جلسه این شورا گفت: پیشنهاد می کنم هدفگذاري این شورا از ""گفتگو"" به ""تفاهمات

 
دولت با بخش غیر دولتی و رد و بدل کردن تضامین سیاستی دولت با این بخش"" ارتقاء یابد. 

وزیر اقتصاد با بیان اینکه فعالان اقتصادي غیر دولتی در جلسات مختلف، بارها از مشکلاتی گلایه کرده اند که بیشتر منشأ داخلی و نه
خارجی داشته اند افزود : بازیگران جنگ اقتصادي ما از بار مقررات بی ضابطه و غیر قابل پیش بینی گلایه می کنند که در تناوب غیر

 
مشخص و با منطق هاي متعارض و گاه متضاد وضع شده اند. 

دکتر خاندوزي گفت: فعالان اقتصادي بخش غیر دولتی از بار مجوز هاي بی قاعده هم شکایت دارند؛ مجوز هایی که نه تنها منشأ

 
اعمال سلیقه، نظر و رانت هستند؛ بلکه خودشان یک مانع اساسی براي هر نوع فعالیت اقتصادي تبدیل شده اند. 

وزیر اقتصاد افزود: متأسفانه مقاومت برخی مدیران دولتی موجب شده، با وجود تلاش هاي خوبی که طی این 11 سال انجام گرفته،
نتوانیم آن گونه که باید، براي تسهیل فعالیت فعالان بخش خصوصی گام برداریم. البته، بدیهی است اتفاقات خوبی هم طی این مدت
افتاده و نمی توان چشم بر روي برخی تحولات مثبت بست؛ اما واقعیت این است که آن انتظاري که در مورد یک جهش و گشوده

 
شدن باب رقابت و تنگ شدن عرصه انحصار از اواخر دهه هشتاد نوید داده می شد، برآورده نشد. 

رییس شوراي گفتگوي دولت و بخش خصوصی با بیان اینکه، نتیجه این عدم گشایش اساسی؛ سرخوردگی و خستگی فعالان اقتصادي
است، اظهار داشت: بنابراین شوراي گفتگو بیش از گفتن و شنیدن، نیازمند ""اثربخشی"" عملی در عرصه اقتصاد کشور است تا این

 
گره گشایی هاي مستمر، آرام آرام، امید مجدد را به فعالان این بخش بازگرداند. 

خاندوزي گفت: بهترین کاري که از دولت در مواجهه با بخش خصوصی می توان انتظار داشت، این است که مانع فعالیت هاي مولد و
کارآفرین نباشد و هدایت گر مسیر توسعه بلند مدت اقتصاد ایران بوده و حافظ حقوق فعالان اقتصادي و حقوق مالکانه آنها باشد که

 
در غیر این صورت، چشم انداز آینده فعالیت هاي اقتصادي تیره و تار خواهد بود. 

وزیر اقتصاد تصریح کرد: متأسفانه تصمیماتی که در بسیاري از نهادها و شوراها گرفته می شود، موجب تحمیل هزینه به بخش

 
خصوصی است. 



وي یادآور شد: بسیاري از مقررات و ضوابط در مورد فعالیت هاي اقتصادي فقط با همکاري مدیران دستگاه هاي اجرایی و نظارتی قابل

 
رفع است و در غیر این صورت هر اقدام و تصمیم یک دستگاه دولتی بطور مجزا، گره گشاي مشکلات نخواهد بود. 

دکتر خاندوزي تأکید کرد: باید مدیران دستگاه هاي اجرایی کشور را مکلف کنیم فرآیند ها و ساختار هاي تمام الکترونیکی، آسان، کم

 
هزینه و با کمترین زمانبري و تحمیل هزینه مالی را طراحی و اجرا کنند. 

وزیر اقتصاد با بیان اینکه باید مدیران دستگاه هاي دولتی را متقاعد کنیم علیرغم میل باطنی خود، میزهایشان را کوچک کنند و از
امضاهاي طلایی که براي آنها قدرت آور است، به نفع منافع ملی و توسعه اقتصاد کشور چشم پوشی کنندحرکت اشوراي گفتگوي
دولت و بخش خصوصی را، بنا بر شواهد، حرکتی بر خلاف جریان انحصارگر و ضد رقابت حاکم بر اقتصاد کشور خواند و گفت: به رغم
همه موانع، ما نباید از تعقیب این مسیر منصرف شویم و باید بدانیم که مقاومت هاي موجود بر سر راه تسهیل فضاي کسب و کار، در
تمام کشور هایی که روند توسعه اقتصادي را پیموده اند، وجود داشته است و مهم، زنده ماندن این حرکت و تعامل فعالان اقتصادي با

 
سیاستگذاران کشور است. 

دکتر خاندوزي در بخش دیگري از سخنان خود در خصوص گلایه اعضاي شوراي گفتگوي دولت و بخش خصوصی مبنی بر عدم
تمایل برخی اعضاي دولت به حضور در جلسات شورا پیشنهاد کرد، هر کدام از جلسات شورا، در موضوعات تخصصی مرتبط با حوزه

 
یک وزارتخانه برگزار شود و از وزراي مربوط خواسته شود حتماً در آن جلسه حضور یابند. 

وزیر اقتصاد همچنین از دبیر شوراي گفتگوي دولت و بخش خصوصی خواست به نمایندگی از شورا، تعامل سازنده تر، مؤثرتر و مطالبه

 
گرانه تري با رسانه هاي کشور داشته باشد تا صداي بخش خصوصی از زبان رسانه ها منعکس شود. 

وزیر اقتصاد با تاکید بر اینکه در وزارت اقتصاد براي رفع موانع و مشکلات کارآفرینی و سرمایه گذاري آمادگی کامل داریم و پیشنهاد
من این است که در این گونه موضوعات، کمیته اي ذیل دبیرخانه شورا شکل بگیرد و هر سه اتاق، پیشنهادات خودشان را در آن
بیاورندافزود: من به عنوان وزیر اقتصاد قول رسمی می دهم که این پیشنهادات با حضور معاونان مربوط در وزارتخانه، کارشناسی شود

و خودم هم در جلسه پایانی شرکت خواهم کرد تا در صورت نیاز، دستورات لازم صادر شود.



نگاهی به تاثیر فرهنگ بر پیشرفت اقتصادي هر کشور

منبع: پول نیوزشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/07/27

در چند دهه اخیر، تجربه اقتصاد هاي موفق برخی کشور ها، که تحت تاثیر مستقیم عناصر فرهنگی به وقوع پیوسته است، به
روشنی نشان از اهمیت و جایگاه فرهنگ در پیشرفت اقتصادي هر کشور دارد.

در چند دهه اخیر، تجربه اقتصاد هاي موفق برخی کشور ها، که تحت تاثیر مستقیم عناصر فرهنگی به وقوع پیوسته است، به

 
روشنی نشان از اهمیت و جایگاه فرهنگ در پیشرفت اقتصادي هر کشور دارد. 

در چند دهه اخیر، تجربه اقتصاد هاي موفق برخی کشور ها، که
تحت تاثیر مستقیم عناصر فرهنگی به وقوع پیوسته است، به
روشنی نشان از اهمیت و جایگاه فرهنگ در پیشرفت اقتصادي

 
هر کشور دارد. 

ایران به رغم برخورداري از یک غناي منابع طبیعی و دسترسی
به منابع معدنی نفت و گاز، هنوز از نظر اقتصادي در زمره کشور
هاي توسعه یافته جهان به شمار نمی آید. تصویر تجارت خارجی
و به ویژه صنعت نفت ایران، این نکته را نشان میدهد که تا علت
توسعه نیافتگی مشخص و راه صحیح انتخاب نشود، هرگونه

 
گشایشی در واردات، توسعه نیافتگی را عمیق تر می کند. 

تأثیر اقتصاد غیررسمی را نیز می توان در وابستگی شدید به رانت هاي دولتی، به عنوان منبع اصلی درآمد مشاهده کرد. این وضعیت
به نوبه خود مانع ظهور کشور هایی با توسعه پایدار شده و دولت و ملت نمی توانند در فعالیت هاي اقتصادي، اجتماعی و سیاسی به
درستی سهیم شده و یا حتی ملت نمی تواند دولت را در تنظیم حقوق، مسئولیت ها و تکالیف اش مورد سوال قرار دهد و مادامی که
درآمد هاي نفتی ادامه دارد، دولت ها تنها به آن دسته از تقاضا هاي مردم پاسخ خواهند داد که براي حفظ قدرت و موقعیت شان

 
ضروري باشد. 

در حالی که توسعه اقتصادي از طریق ثروت نفت، می تواند به عنوان پیش درآمدي براي توسعه سیاسی، اجتماعی و نهادسازي براي
جامعه اي دموکراتیک باشد. در این مقاله سوال اصلی موانع توسعه اقتصادي ایران کدام اند، و فرضیه آن ساختار هاي اقتصادي، نفتی

 
بودن چرخه تولید، فقدان سرمایه گذاري مولد از موانع اساسی توسعه اقتصادي ایران می باشد. 

رشد اقتصادي به تعبیر ساده عبارت است از افزایش تولید کشور در یک سال خاص در مقایسه با مقدار آن در سال پایه. در سطح
کلان، افزایش تولید ناخالص ملی (GNP) یا تولید ناخالص داخلی (GDP) در سال موردنیاز به نسبت مقدار آن در یک سال پایه،
رشد اقتصادي محسوب می شود که باید براي دستیابی به عدد رشد واقعی، تغییر قیمت ها (به خاطر تورم) و استهلاك تجهیزات و



 
کالا هاي سرمایه اي را نیز از آن کسر کرد. 

منابع مختلف رشد اقتصادي عبارتند از: افزایش به کارگیري نهاده ها (افزایش سرمایه یا نیروي کار)، افزایش کارآیی اقتصاد (افزایش

 
بهره وري عوامل تولید) و به کارگیري ظرفیت هاي احتمالی خالی در اقتصاد. 

توسعه اقتصادي عبارت است از رشد همراه با افزایش ظرفیت هاي تولیدي اعم از ظرفیت هاي فیزیکی، انسانی و اجتماعی. در توسعه
اقتصادي، رشد کمی تولید حاصل خواهد شد، اما در کنار آن، نهاد هاي اجتماعی نیز متحول خواهند شد، نگرش ها تغییر خواهد کرد،
توان بهره برداري از منابع موجود به صورت مستمر و پویا افزایش یافته، و هر روز نوآوري جدیدي انجام خواهد شد به علاوه می توان

 
گفت ترکیب تولید و سهم نسبی نهاده ها نیز در فرآیند تولید تغییر می کند. 

توسعه امري فراگیر در جامعه است و نمی تواند تنها در یک بخش از آن اتفاق بیفتد. توسعه، حد و مرز و سقف مشخصی ندارد بلکه به

 
دلیل وابستگی آن به انسان، پدیده اي کیفی است (برخلاف رشد اقتصادي که کاملاکمی است) و هیچ محدودیتی ندارد. 

افزایش ثروت و رفاه مردم جامعه (و ریشه کنی فقر) و ایجاد اشتغال اهداف توسعه اقتصادي است که هر دو در راستاي عدالت
اجتماعی است. نگاه به توسعه اقتصادي در کشور هاي پیشرفته و کشور هاي توسعه نیافته متفاوت است. در کشور هاي توسعه یافته،
هدف اصلی افزایش رفاه و امکانات مردم است در حالی که در کشور هاي عقب مانده، بیشتر ریشه کنی فقر و افزایش عدالت اجتماعی

 
مدنظر است. 

البته اهداف توسعه بسیارند. همچنان که در گردهمایی رهبران جهان در سال 2000 میلادي در سازمان ملل متحد تحت عنوان
نشست هزاره، اهدافی براي توسعه کشور ها مشخص گردید. در این نشست بیانیه اي تصویب شد که بر مبناي آن کشور ها باید به
پیشنهاد و اجراي برنامه هایی بپردازند که حرکت کشور هاي در حال توسعه را در مسیر توسعه یافتگی تسریع بخشد و اهداف توسعه

 
هزاره را محقق سازد. 

 
شاخص هاي توسعه اقتصادي 

1. شاخص درآمد سرانه: از تقسیم درآمد ملی یک کشور (تولید ناخالص داخلی) به جمعیت آن، درآمد سرانه به دست می آید. این

 
شاخص ساده در کشور هاي مختلف، معمولابا سطح درآمد سرانه کشور هاي پیشرفته مقایسه می شود. 

2. شاخص برابري قدرت خرید (PPP):از آنجاکه شاخص درآمد سرانه از قیمت هاي محلی کشور ها محاسبه می شود و معمولاسطح
قیمت محصولات و خدمات در کشور هاي مختلف جهان یکسان نیست، از شاخص برابري قدرت خرید استفاده می شود. در این روش،
مقدار تولید کالا هاي مختلف در هر کشور، در قیمت هاي جهانی آن کالا ها ضرب شده و پس از انجام تعدیلات لازم، تولید ناخالص

 
ملی و درآمد سرانه آنان محاسبه می گردد. 

3. شاخص درآمد پایدار (GNA، SSI): کوشش براي غلبه بر نارسایی هاي شاخص درآمد سرانه و توجه به «توسعه پایدار» به جاي
«توسعه اقتصادي»، منجر به محاسبه شاخص درآمد پایدار گردید. در این روش، هزینه هاي زیست محیطی که در جریان تولید و رشد
اقتصادي ایجاد می شود نیز در حساب هاي ملی منظور گردیده (چه به عنوان خسارت و چه به عنوان بهبود منابع و محیط زیست) و

 
سپس میزان رشد و توسعه به دست می آید. 



4. شاخص هاي ترکیبی توسعه: از اوایل دهه 1980، برخی از اقتصاددانان به جاي تکیه بر یک شاخص انفرادي براي اندازه گیري و
مقایسه توسعه اقتصادي بین کشورها، استفاده از شاخص هاي ترکیبی را پیشنهاد کردند. این شاخص ها بر اساس چند شاخص اصلی

 
و همچنین چند زیرشاخه تعریف می شدند. 

5. شاخص توسعه انسانی (HDI):این شاخص در سال 1991 توسط سازمان ملل متحد معرفی شد که براساس این شاخص ها محاسبه
می گردد: درآمد سرانه واقعی (براساس روش شاخص برابري خرید)، امید به زندگی (در بدو تولد)، و دسترسی به آموزش (که تابعی از

 
نرخ باسوادي بزرگسالان و میانگین سال هاي به مدرسه رفتن افراد است). 

6. حضور فعال زنان در عرصه اجتماعی: هر چه حضور فعال زنان در عرصه هاي اجتماعی، فرهنگی و سیاسی بیشتر باشد، جامعه
توسعه یافته تر است. درجوامع توسعه نیافته، زنان اکثرا در خارج از خانه شاغل نیستند و به این ترتیب نیروي انسانی در این کشور ها

 
به نصف کاهش یافته است. 

7. استقلال ملی: به این مفهوم که سایر دولت ها به میزان زیادي نتوانند بر تصمیمات دولت ملی نفوذ و تاثیر بسزا داشته باشند.



راه اندازي گلخانه 150 تنی سبزي و صیفی با مشارکت بانک کشاورزي

منبع: روزنامه عصر اقتصادشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/07/27

با استفاده از تسهیلات بانک کشاورزي، واحد گلخانه تولید سبزي و صیفی به ظرفیت سالانه 150تن محصول، در گلشهر
شهرستان گلپایگان استان اصفهان به بهره برداري رسید. به گزارش روابط عمومی مدیریت شعب بانک کشاورزي استان

اصفهان، کل سرمایه فاز اول این طرح بالغ بر 50میلیارد ریال است که 30میلیارد ریال آن از ...

با استفاده از تسهیلات بانک کشاورزي، واحد گلخانه تولید سبزي و صیفی به ظرفیت سالانه 150تن محصول، در گلشهر شهرستان

 
گلپایگان استان اصفهان به بهره برداري رسید. 

به گزارش روابط عمومی مدیریت شعب بانک کشاورزي استان اصفهان، کل سرمایه فاز اول این طرح بالغ بر 50میلیارد ریال است که

 
30میلیارد ریال آن از تسهیلات بانک کشاورزي و از محل اعتبارات صندوق توسعه ملی تامین شد. 

این گزارش می افزاید: با راه اندازي این طرح، زمینه اشتغال 10نفر به طور مستقیم فراهم شد.



دیدار عمومی مدیرکل بنیاد مازندران با 67 تن از ایثارگران

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/07/27

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان مازندران در ملاقات عمومی با 67 تن از ایثارگران دیدار و به بررسی ...

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان مازندران در ملاقات عمومی با 67 تن از ایثارگران دیدار و به بررسی مشکلات آنان

 
پرداخت. 

به گزارش شهید نیوز به نقل از «ایثار»، حجت الاسلام جواد
یوسف پور سه شنبه 27 مهرماه در دیدار با 67 تن از خانواده
هاي معزز شهدا، جانبازان و آزادگان که در بنیاد مازندران برگزار
شد، گفت: همه ما وظیفه داریم دغدغه هاي ایثارگران را
رسیدگی کرده و زمینه رضایتمندي آنان را فراهم کنیم تا از بار

 
مشکلات این قشر گرانقدر کاسته شود. 

وي افزود: فراهم کردن بستر مناسب براي خدمت به ایثارگران
یکی از موثرترین شیوه هاي خدمت رسانی به ایثارگران محسوب
می شود، همه ما باید شناخت و درك خود را نسبت به مسائل و

مشکلات جامعه معزز ایثارگري افزایش دهیم تا روند خدمات را بهبود بخشیده و به نقطه اي برسیم که اعتمادسازي بین بنیاد و جامعه

 
هدف حاصل شود. 

مدیرکل بنیاد استان مازندران با اشاره به اینکه نگاه ما در بنیاد ارتقاي کیفیت و خدمات بهینه به ایثارگران است، گفت: سرعت در کار،
شفافیت در پاسخگویی، پیگیري تا حصول نتیجه مطلوب، منزلت ایثارگران و اخلاق مداري از فاکتورهایی است که در امر خدمات
رسانی در این نهاد مقدس مورد توجه قرار می گیرد. در ملاقات عمومی درخواست هاي ایثارگران در حوزه اشتغال فرزندان شاهد و
ایثارگر، وام مسکن، تسهیلات رفاهی، درمان، بیمه اي، شرایط برخورداري جانبازان از حق معیشت و پرستاري، امور تحصیلی

 
دانشجویان شاهد و ایثارگر و امور حقوقی مورد بررسی، پیگیري و رسیدگی قرار گرفته است. 

حجت الاسلام یوسف پور با اشاره به اینکه وظیفه ما در قبال ایثارگران یک وظیفه اعتقادي و سپاسگزاري است عنوان کرد: ایثارگران
مایه عزت و اقتدار کشور ما هستند و خدمت به آنان ارج نهادن به ارزش ها و آرمان هاي بلند شهیدان عزیز است. هر ثانیه کار کردن

 
در بنیاد آن هم خدمت به خانواده هاي شهدا و ایثارگران، عبادت است. 

مدیرکل بنیاد استان مازندران با بیان اینکه خدمات ما به ایثارگران در مقابل آن همه عزت و شایستگی و بزرگی این عزیزان بسیار
ناچیز است، گفت: هر قدر به این قشر معزز خدمت کنیم ذره اي از ایثارگري و از خودگذشتگی آنان را نمی توانیم جبران کنیم.



لاکچري ترین محله هاي بالا شهر تهران به ترتیب کدامند?

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/07/27

بالا شهر کجاست و با چه معیارهایی یک منطقه بالاي شهر محسوب میشه؟ بالا شهر اساسا شمال شهر نیست،

 
بالا شهر کجاست و با چه معیارهایی یک منطقه بالاي شهر محسوب میشه؟ بالا شهر اساسا شمال شهر نیست، 

 
 

بالا شهر کجاست و با چه معیارهایی یک منطقه بالاي شهر محسوب میشه؟ بالا شهر اساسا شمال شهر نیست، مثلا در همدان بالا
شهر در مناطق جنوبی و یا در مشهد بالا شهر در مناطق مرکزي و غربی قرار گرفته است. اگر به دنبال پاسخ به این سوال اومدین که
بدونین که بالا شهر تهران کجاست و محله هاي بالا شهر تهران کدامند؟ یا شاید قصد اجاره یا خرید خانه و آپارتمان در تهران رو
دارین و می خواین بهترین محل را براي سکونت خود انتخاب کنید، براي پاسخ به سوالتون با زومیلا بزرگترین سایت املاك

 
کشورهمراه شوید. 

بالا شهر تهران کجاست؟ تهران پایتخت ایران و پرجمعیت ترین شهر کشور محسوب میشه و داراي 22 منطقه هست. در مورد تهران
نکته جالبش اینجاست که شمال تهران به عنوان بالا شهر تهران هم شناخته میشه. یعنی هرچه محله ها به شمال تهران نزدیکتر
باشند، قیمت ملک هم افزایش پیدا میکنه. حالا این سوال پیش می آید که چه معیارهایی باعث شده که مناطق شمالی شهر تهران به

 
عنوان محله هاي بالا شهر تهران شناخته شوند؟ 

 
- موقعیت جغرافیایی مطلوب 

 
- خوش آب و هوا بودن منطقه 

 
- ترافیک و آلودگی کمتر 

 
- سطح سواد و تحصیلات و وضعیت فرهنگی مناسب ساکنین منطقه 

 
- سطح اشتغال بالا و پایین بودن میزان تراکم نسبی جمعیت 

 
- امنیت بالا و پایین بودن میزان جرم و جنایت نسبت به مناطق دیگر شهر 

 
- تعداد بالاي مراکز آموزشی و تفریحی و فرهنگی 

- امکانات رفاهی بالا و دسترسی به شهر 



- زیبایی شهري منطقه مثل وجود پارك ها و فضاي سبز، تمیزي، رعایت اصول ساخت و ساز، نماي ساختمان ها و ... در ادامه این

 
مقاله به بررسی شش محله که جزو بهترین محله هاي بالا شهر تهران به حساب میان، می پردازیم. 

بهترین محله هاي بالا شهر تهران به ترتیب قیمت کدامند؟ زعفرانیه زَعفَرانیه که در منطقه ي یک شهرداري تهران قرار داره و از محله
هاي قدیمی و اعیان نشین شمال شهر تهران و منطقه شمیران است. زعفرانیه از مرتفع ترین محله هاي تهران که 1650 تا 1800 متر
از سطح دریا ارتفاع دارد و به همین دلیل نسبت به سایر مناطق پایتخت خنک تر بوده و داراي آب و هواي معتدل کوهستانی است.

 
اماکن مهم آن : 

 
- کاخ موزه سعدآباد 

 
- فرمانداري شهرستان شمیرانات 

 
- دادگاه ویژه روحانیت 

- چندین سفارتخانه از جمله سفارتخانه هاي آفریقاي جنوبی و برزیل است. قیمت خانه در زعفرانیه تهران با ساخت آپارتمان هاي
لوکس و مدرن و خانه هاي ویلایی در کوچه هاي زعفرانیه، شاهد قیمت هایی نجومی خرید آپارتمان در این محله تهران هستیم.

 
میانگین قیمت آپارتمان در زعفرانیه تهران حدود 117میلیون تومان بر متر مربع در سایت زومیلا آگهی شده است 

 
 

ولنجک ولنجک محله اي خوش آب وهوا جزو منطقه ي یک شهرداري تهران و در منطقه شمال غرب تهران قرار گرفته است. این
محله در شمال به ارتفاعات توچال، از جنوب به بزرگراه پارك وي، از شرق به رودخانه ولنجک و از غرب به محله درکه می رسد اماکن

 
مهم آن : 

 
- دانشگاه شهید بهشتی 

 
- سالن اجلاس سران 

 
- تله کابین توچال 

- بام تهران قیمت خانه در ولنجک تهران بر اساس آگهی هاي ثبت شده در سایت زومیلا و قیمت مسکن در تهران، میانگین قیمت

 
آپارتمان در ولنجک تهران از متري 60 میلیون تومان شروع شده و تا متري 113 میلیون تومان ادامه پیدا می کند. 

الهیه الهیه هم در منطقه 1 شهرداري تهران و یکی از محله هاي شمال شهر تهران و منطقه شمیران است. بافت این محله کلکسیونی
از معماري هاي روز جهان با کامل ترین امکانات در پنت هاوس لوکس این منطقه است. خیابان جردن، خیابان فرشته، خیابان تختی،

 
چهار خیابان مهم منطقه الهیه است. اماکن مهم آن: 



 
- موزه دکتر حسابی 

 
- موزه موسیقی ایران 

- سفارتخانه هاي سوئیس، دانمارك، بلژیک، فنلاند، مالزي، مصر، باغ سفارت روسیه، باغ سفارت آلمان و باغ سفارت ترکیه قیمت خانه
در الهیه تهران الهیه محله اي شیک و گران قیمت در شمال تهران به حساب می آید و براي کسانی که از نظر بودجه مشکلی ندارند،
الهیه محله اي رویایی و ایده آل است. بر اساس آگهی هاي فروش درج شده، میانگین قیمت آپارتمان در الهیه در سایت زومیلا حدود

 
110 میلیون تومان بر متر مربع برآورد شده است. 

قیمت خانه در فرمانیه تهران به گزارش سایت املاك زومیلا قیمت آپارتمان در فرمانیه تهران با میانگین قیمت حدود 96 میلیون

 
تومان بر متر مربع می باشد. پس براي سکونت در این محله اعیان نشین هم باید ثروتمند باشید تا بتوانید خانه اي در فرمانیه بخرید. 

 
 

نیاوران نیاوران هم در منطقه یک شهرداري و در شمال شرقی شهر تهران و منطقه شمیران واقع شده است. این محله از محله هاي
بالا شهر تهران از قدیم به دلیل آب وهواي خوبش مورد توجه پادشاهان قاجار و پهلوي بود. در زمان حکومت آن ها کاخ هاي مهمی
همچون کاخ نیاوران و کاخ صاحبقرانیه در این محله ساخته شد. این محله داراي جاذبه هاي گردشگري و تفریحی زیادي نیز است.

 
اماکن مهم آن : 

 
- شهرداري منطقه یک تهران 

 
- فرهنگسراي نیاوران 

 
- کاخ نیاوران 

 
- پارك نیاوران 

- ساختمان اصلی پژوهشگاه دانش هاي بنیادي قیمت خانه در نیاوران تهران بر طبق برآورد زومیلا البته که قیمت خانه و آپارتمان در
نیاوران هم سر به فلک می کشدو آپارتمان در نیاوران با میانگین قیمت حدود 95 میلیون تومان بر متر مربع معامله شده است. وجود
ساختمان هاي مدرن و پنت هوس هاي لوکس تهران در نیاوران، از امتیازاتی است که این محله رو در لیست لاکچري ترین و

 
گرانترین محلات تهران قرار داده است. 

قیطریه قیطریه هم از محلات قدیمی و بالاشهر تهرانه که در منطقه 1 شهرداري و شمال شهر تهران و منطقه شمیران قرار گرفته
است. این محله از اول به خاطر داشتن آب و هواي عالی، باغ دارها و دامداران رو به خودش جذب کرده و از قدیم محل سکونت افراد
مرفه بوده. وجود پارك قیطریه بزرگترین و زیباترین پارك تفریحی منطقه از امتیازات منحصر به فرد این محله است. از اماکن مهم آن

 
 :



 
- پارك قیطریه تهران 

 
- خانه موزه استاد عزت االله انتظامی 

 
- مجتمع ورزشی شهداي قیطریه 

 
- کتابخانه امیرکبیر 

- سینما جوان قیمت خانه در قیطریه تهران باید بگم که بیشترین سرمایه رو براي گرون ترین خرید عمرتون کنار بذارید و بعد هم از
زندگی لوکس در یکی از محله هاي بالا شهر تهران یعنی قیطریه و خونه هاي زیباش، لذت ببرید. میانگین قیمت آپارتمان در قیطریه
تهران بر اساس آگهی هاي ثبت شده در سایت زومیلا و قیمت مسکن در تهران، حدود 72 میلیون تومان بر متر مربع برآورد می شود.

 
 

سخن پایانی در این مقاله از زومیلا سعی کردیم، بهترین محله هاي بالا شهر تهران رو با توجه به امکانات و قیمت به شما معرفی
کنیم؛ اما در حقیقت محله اي وجود ندارد که از نظر همه بهترین باشد. بهترین محله براي زندگی به بودجه، سلیقه و ترجیح شما به

 
سکوت و آرامش محل زندگی یا پرهیاهو بودن آن، نزدیکی یا دوري به مراکز خرید و بسیاري موارد دیگر بستگی دارد. 

لازم به ذکر است قیمت آپارتمان در محله هاي تهران بر اساس آگهی هاي ثبت شده در سایت زومیلا و قیمت مسکن در تهران در

 
دهه اول مهر 1400 برآورد شده است. 

 
براي مشاهده نرخ روز قیمت خرید خانه و آپارتمان در تهران به سایت زومیلا به نشانی اینترنتی زیر مراجعه کنید. 

 
 https://www.zoomila.com

برچسب ها: مسکن ، استان تهران ، زومیلا ، آپارتمان



روندهاي نگران کننده، فرازهاي امیدوارکننده

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/07/27

در این نشست نمایندگان بخش خصوصی از روند فزاینده شاخص هاي کلان اقتصاد مانند رشد پایه پولی و نقدینگی و تورم
ابراز نگرانی و از گنجانده شدن فرازهایی در بخشنامه بودجه سال 1401 براي رسیدگی به این نگرانی ها، ابراز امیدواري

کردند. نمایندگان بخش خصوصی در اتاق بازرگانی تهران، صبح سه شنبه بیست و هفتم ...

اعضاي هیات نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي تهران در نشست بیست وهفتم خود که با حضور معاون
تدوین، تنقیح و انتشار قوانین و مقررات معاونت حقوقی رئیس جمهور برگزار شد، به چالش هاي مرتبط با مساله قانون گذاري در
فضاي کسب وکار کشور پرداختند و از روند فزاینده قوانین و وجود تناقض بین برخی قوانین مصوب براي یک حوزه فعالیت انتقاد

 
کردند. 

در این نشست نمایندگان بخش خصوصی از روند فزاینده شاخص هاي کلان اقتصاد مانند رشد پایه پولی و نقدینگی و تورم ابراز

 
نگرانی و از گنجانده شدن فرازهایی در بخشنامه بودجه سال 1401 براي رسیدگی به این نگرانی ها، ابراز امیدواري کردند. 

نمایندگان بخش خصوصی در اتاق بازرگانی تهران، صبح سه شنبه بیست و هفتم مهرماه، بیست وهفتمین نشست ماهانه خود را
برگزار کردند و در آن به نقد و بررسی اصلی ترین مساله هاي اقتصادي کشور به طور خاص در حوزه هاي کسب وکار و تجارت خارجی
پرداختند. در این نشست مساله انرژي هاي تجدیدپذیر و کمک به بهبود شرایط زیست محیطی مطرح شد، رئیس اتاق تهران از مساله
کسري بودجه و تورم گفت، فرآیند تنقیح قوانین در کشور مورد بررسی قرار گرفت، به مساله سرمایه انسانی در کسب وکارهاي دانش

 
بنیان و استارت آپ ها پرداخته شد و مشکلات سیاستگذاري صنعتی در کشور مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

 
طرح اتاق سبز در اتاق تهران 

در ابتداي این نشست، نایب رئیس کمیسیون انرژي و محیط زیست اتاق تهران، طی سخنانی بر اهمیت توجه بخش خصوصی و بنگاه
ها در داخل کشور به مقوله تغییرات اقلیمی و پیامدهاي زیست محیطی در ایران، تاکید کرد و با اشاره به تشکیل کمیته محیط زیست
زیرنظر کمیسیون انرژي و محیط زیست اتاق تهران، یادآور شد که در این کمیته، طرح اتاق سبز کلید زده شده و در مرحله اول،

 
مطالعات آن روي اتاق تهران در حال انجام است. 

مهراد عباد همچنین، از راه اندازي پویش زیست محیطی با هدف کاهش آلاینده ها از سوي واحدهاي صنعتی و تولیدي بخش
خصوصی خبر داد و شبکه سازي از انجمن ها و استارت آپ هاي فعال در حوزه محیط زیست و حمایت از آنها توسط اتاق تهران را از
دیگر محورهاي کاري این کمیته برشمرد. او در عین حال، توسعه صادرات کشور را منوط به توجه به مسائل زیست محیطی دانست و

 
صنعت بازیافت را در کشور مهجور توصیف کرد که به گفته وي بخش خصوصی می تواند این صنعت را توانمند کند. 

 
راهی جز توسعه تجدیدپذیرها وجود ندارد 

 در ادامه این جلسه، حمیدرضا صالحی، عضو هیات نمایندگان اتاق تهران، به عنوان دومین سخنران پیش از دستور پشت تریبون قرار



گرفت و در سخنانی به اهمیت توسعه تجدیدپذیرها پرداخت و گفت: در سال2020 معادل 83 درصد از ظرفیت جدید تولید برق در

 
جهان به تجدیدپذیرها اختصاص داشته و در عین حال، 256 گیگاوات ظرفیت جدید تجدیدپذیر در سال 2020 ایجاد شده است. 

 او با بیان اینکه انرژي هاي تجدیدپذیر به عنوان موتور اشتغال حدود 11 میلیون شغل در جهان ایجاد کرده است، ادامه داد: ظرفیت
توسعه انرژي هاي تجدیدپذیر براي ایران معادل 90 هزار مگاوات ظرفیت خورشیدي و بادي است که می تواند معادل 70 میلیارد دلار

 
کسب و کار در کشور ایجاد کند. 

صالحی در ادامه با اشاره به مصوبه هیات وزیران در سال 1395 گفت: به موجب این مصوبه، وزارتخانه ها، موسسات و شرکت هاي
دولتی و نهادهاي عمومی غیردولتی باید طی دو سال حداقل 20 درصد برق مصرفی ساختمان هاي خود را از انرژي هاي تجدیدپذیر
تامین کنند. در عین حال، زمین هاي کشاورزي، بخش صنعتی و بخش خانگی نیز می توانند نسبت به بهره گیري از این ظرفیت اقدام
کنند. مساله این است که سهم انرژي هاي تجدیدپذیر از تولید برق در ایران معادل 800 الی 900 مگاوات و کمتر از یک درصد است.

 
بنابراین استفاده از این ظرفیت باید توسعه پیدا کند. 

او با اشاره به اینکه سه راهکار «واقعی کردن قیمت برق»، «اعطاي تسهیلات ریالی کم بهره از محل بند الف تبصره 18 قانون بودجه»
و «تشویق خانه ها به نصب نیروگاه هاي خورشیدي» می تواند به توسعه نیروگاه هاي خورشیدي خانگی کمک کند، به موضوع توسعه
نیروگاه هاي خورشیدي در بخش صنعت پرداخت و گفت: با توجه به اینکه تعداد واحدهاي صنعتی به بهره برداري رسیده به 47 هزار
500 واحد در شهرك هاي صنعتی می رسد، چنانچه هر واحد صنعتی 100 کیلووات نیروگاه صنعتی نصب کند، ظرفیت نیروگاه نصب
شده به 5هزار مگاوات می رسد و نصب این نیروگاه ها 75 هزار میلیارد تومان سرمایه نیاز دارد. بنابراین پیشنهاد می شود که دولت از
طریق اعطاي تسهیلات ریالی از محل صندوق توسعه ملی براي شهرك هاي صنعتی و عدم قطعی برق واحدهاي صنعتی مجهز به

 
نیروگاه هاي خورشیدي نسبت به تشویق نصب این نیروگاه ها اقدام کند. 

این عضو هیات نمایندگان اتاق تهران با تاکید بر اینکه ادارات دولتی موظف هستند 20 درصد از برق خود را از انرژي هاي تجدیدپذیر
تامین کنند، توضیح داد: نصب نیروگاه ها در ادارات دولتی حدود 20 هزار میلیارد تومان هزینه دربردارد که این معادل بودجه دو روز

 
دولت است. اما براي اجرایی شدن مصوبه هیات وزیران لازم است جرایمی روي قبض ادارات اعمال شود. 

او همچنین به پتانسیل نیروگاه هاي بزرگ مقیاس خورشیدي در ایران اشاره کرد و گفت: ظرفیت احداث نیروگاه هاي خورشیدي
بزرگ مقیاس در کشور حدود 5هزار مگاوات است که به سرمایه اي معادل 60 هزار میلیارد تومان نیاز دارد که این سرمایه از

 
تسهیلات ریالی صندوق توسعه ملی، امکان صادرات برق این نیروگاه ها و برگزاري مناقصات بزرگ خرید برق ارزي امکان پذیر است. 

 او با اشاره به کسري 11 هزار مگاواتی برق در کشور عنوان کرد که دیگر راهی جز توسعه وسیع و سریع انرژي هاي تجدیدپذیر وجود

 
ندارد. آن هم در شرایطی که ایران جزو 10 کشور اول تولیدکننده گاز هاي گلخانه اي قرار گرفته است. 

 
ابزارهایی براي کاهش تورم در اقتصاد ایران 

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي تهران، پس از سخنان پیش از دستور جلسه، از تورم به عنوان دغدغه جدي این
روزهاي اقتصاد کشور یاد کرد که به گفته وي، ثبات اقتصادي را در مظان تهدید قرار داده است. مسعود خوانساري با بیان اینکه سیر
صعودي تورم در ایران، کماکان ادامه دارد، عامل ایجاد این خطر بزرگ را که در کمین اقتصاد کشور نشسته است، کسري بودجه دولت

 
و دست درازي به منابع بانک مرکزي عنوان کرد که باعث شده تا پایه پولی افزایش یابد. 



رئیس اتاق تهران در عین حال، عامل دیگري که به بروز تورم بالا در ماه هاي اخیر در اقتصاد ایران انجامیده است، عدم توانایی دولت
در بازگرداندن ارز حاصل از فروش نفت به داخل کشور عنوان کرد و افزود: این منابع در خارج از کشور به دارایی هاي خارجی بانک
مرکزي افزوده شده و ریال آن در داخل هزینه شده است. این رفتار مالی دولت ناگزیر تورم را افزایش می دهد و نگرانی جدي در

 
جامعه به ویژه فعالان اقتصادي ایجاد کرده است. 

وي سپس به ابلاغ بخشنامه اخیر رئیس جمهور در ارتباط با بودجه سال 1401 و به طور خاص دو فراز از آن اشاره کرد. در فراز اول،
سازمان برنامه و بودجه موظف شده است لایحه بودجه را به گونه اي تنظیم کند که بودجه سال آینده با کسري مواجه نباشد و از این
طریق موجب افزایش پایه پولی و تورم نشود. خوانساري ادامه داد: براي تحقق این هدف نیز، به دو ابزار مهم و کلیدي در این بخشنامه
اشاره شده است، از جمله به کارگیري عملیات بازار باز براي انجام اصلاحات در نظام بانکی کشور و دیگري کاهش جدي مداخلات
دولت در اقتصاد و قیمت گذاري ها با هدف ایجاد ثبات در بازارها و در سطح خرد. به هر حال تردیدي نیست که سرکوب قیمت باعث

 
کاهش عرضه و تولید شده و در یک لوپ نهایتاً منجر به افزایش قیمت هم می شود. 

رئیس اتاق تهران با بیان اینکه در فراز دوم بخشنامه بودجه سال 1401 به نرخ رشد اقتصادي پایین همراه با روند کاهنده و عدم زمینه
سازي براي مشارکت جدي بخش خصوصی در سال هاي گذشته، اشاره شده است، افزود: در این فراز تاکید شده است که رفع
مشکلات اقتصادي کشور، ایجاد ثبات اقتصادي و برگرداندن آن به ریل رشد متوازن بالا و مستمر نیازمند تغییر رویکردها و تحولات

 
ساختاري است. 

خوانساري ادامه داد: ما بسیار امیدواریم که این فرازها در سازمان برنامه و دولت سرلوحه کار قرار گیرد و بخش خصوصی را در کارها
بیشتر دخالت دهند، زیرا اگر بخش خصوصی در اقتصاد فعال نباشد قطعا توسعه اي را در کشور نخواهیم داشت. هم چنین تاکید می
کنم که اتاق بازرگانی و بخش خصوصی آمادگی کامل براي هم فکري و همراهی با دولت براي اجراي سرفصل ها و فرازهاي مهم

 
لایحه بودجه دولت را دارد. 

 
کمک فکري اتاق بازرگانی به دولت 

خوانساري سپس به نشست اخیر هیات نمایندگان اتاق ایران، طی هفته جاري اشاره کرد که طی آن، نمایندگان بخش خصوصی روي
چالش ها و راهکارهاي مربوط به بخش مسکن، آب، برق و کسري بودجه به گفت و گو نشستند و تقسیم کاري در این ارتباط صورت
گرفت. وي با بیان اینکه دولت سیزدهم متعهد به ساخت یک میلیون واحد مسکن در سال شده است، افزود: در این رابطه، اتاق ایران

 
بنا دارد ظرف مدت دو ماه آینده، یک برنامه عملیاتی براي اجراي این طرح به دولت ارائه دهد. 

رئیس اتاق تهران با اشاره به اینکه یکی از چالش هاي پیش آمده براي کشور، مسئله کمبود آب و به تبع آن، بروز پدیده فرونشست ها
در نقاط مختلف کشور است، گفت: این پدیده ناگوار، علاوه بر آنکه زندگی مردم را به مخاطره انداخته است، آثار تاریخی در مناطق
آسیب پذیر را نیز در معرض تهدید قرار داده است، از این رو اتاق ایران بنا دارد در رابطه با رفع چالش آب و پیامدهاي ناگوار آن،
راهکارهایی عملیاتی به دولت ارائه دهد. در این تقسیم کار، اتاق بازرگانی تهران نیز موظف شده است در رابطه با چالش هاي مربوط به

 
تولید برق و همچنین کسري بودجه، پیشنهادهاي کارشناسی خود را به دولت آماده و ارائه کند. 

رئیس اتاق تهران در بخش دیگري از سخنانش، به برگزاري نخستین جشن فارغ التحصیلان مدرسه کسب و کار اتاق تهران و دانشگاه
صنعتی امیرکبیر اشاره کرد و با بیان اینکه در این مراسم، فارغ التحصیلان پنج دوره اخیر مدرسه کسب و کار مدارك خود را تحویل



گرفتند، افزود: یکی از مهم ترین تنگناهاي کشور، کمبود مدیران کارآمد است که چه پیش از انقلاب و در دوره کنونی، عاملی جدي
در ضعف حکمرانی خوب و عدم توسعه اقتصادي در ایران بوده است. از این رو، اتاق بازرگانی تهران با همکاري دانشگاه صنعتی
امیرکبیر، اقدام به تاسیس مدرسه کسب و کار کرد تا گام هاي جدي در کشور براي پرورش مدیران توانمند و کارآمد و به کارگیري

 
آنان در نهادها و بنگاه ها با هدف توسعه اقتصادي کشور، برداشته شود. 

 
روند نگران کننده تورم فزاینده 

 در ادامه این جلسه، معاون بررسی هاي اقتصادي اتاق تهران به تشریح وضعیت شاخص هاي منتخب اقتصادي از جمله روند همه
گیري کووید19 و تزریق واکسن، وضعیت اقتصاد جهان و ایران، تجارت کالایی، تامین مالی خرید اینترنتی، وضعیت بازار بورس اوراق
بهادار تهران، نرخ برابري ارزها، تولید و قیمت نفت خام ایران و قیمت جهانی کالاهاي اساسی پرداخت. مریم خزاعی در ابتداي
سخنانش با اشاره به افت 54 درصدي میانگین تعداد فوتی ها و کاهش 46 درصدي میانگین تعداد مبتلایان جدید در یک ماهه منتهی
به 26 مهرماه نسبت به ماه قبل، گفت: حدود 129 میلیون دلار انواع واکسن هاي پزشکی طی نیمه نخست سال 1400 وارد کشور

 
شده است. 

او در ادامه با اشاره به چشم انداز نرخ رشد و تورم در ایران گفت: پیش بینی ها حاکی از دور شدن از میانگین رشد بلندمدت و ورود به
سطح رشدهاي کم در حدود 3 درصد همزمان با تشدید نرخ تورم است. به نحوي که انتظار تورم حداقل 36٫2 تا حداکثر 41٫4 درصد
براي سال 1400 در صورت افزایش ماهانه یک الی سه درصدي شاخص بهاي کالاها و خدمات مصرف کننده طی نیمه دوم سال،

 
وجود دارد. بررسی ها نشان می دهد که تورم ایران 5٫8 برابر تورم عراق،5٫1 برابر تورم پاکستان و 2٫2 برابر تورم ترکیه است. 

او سپس از معکوس شدن روند شاخص کل تولید صنعتی شرکت هاي بورسی در شهریور 1400 نسبت به ماه مشابه سال قبل بعد از
دو ماه روند نزولی خبر داد و گفت: بالاترین رشد شاخص تولید در مقیاس سال، متعلق به صنایع تولید محصولات کاغذي، صنایع
خودرو و قطعات و تولید دستگاه هاي برقی است. همچنین رشد منفی نیز متعلق به تولید فرآورده هاي نفتی، منسوجات و کانی هاي

 
غیرفلزي بوده است. 

خزاعی با اشاره به بهبود نسبی کلیه متغیرهاي تجاري کشور طی نیمه نخست 1400 در مقایسه با مدت مشابه سال قبل گفت:
افزایش 106 درصدي تراز بازرگانی مثبت ایران با ترکیه و رشد 69 درصدي با چین از جمله تغییرات مثبت تجارت کالایی ایران طی

 
این مدت بوده است. 

معاون بررسی هاي اقتصادي اتاق تهران در ادامه به افزایش 38٫7 درصدي خرید اینترنتی در این ماه نسبت به ماه قبل نیز اشاره کرد

 
و گفت که رشد امین مالی از بازار سرمایه نیز طی این مدت منفی 27 درصد بوده است. 

مریم خزاعی هم چنین با اشاره به آمار صادرات نفت ایران به چین تاکید کرد که منبع این آمار و داده ها گمرکات دولتی چین است.
ضمن این که کاهش صادرات نفت به چین نسبت به گذشته، به معناي کاهش کل صادرات نیست چون ممکن است کشورهاي دیگري
مقصد نفت خام ایران باشند. با این حال کاهش واردات نفت ایران از سوي چین و هم زمان افزایش واردات نفت از کشورهاي حاشیه

 
خلیج فارس، مساله اي قابل بررسی است. 

 
دادرسی سریع و ارزان در مرکز داوري اتاق تهران 



رئیس مرکز داوري اتاق تهران نیز در این جلسه، به تشریح عملکرد این مرکز پرداخت و کارآفرینان و فعالان اقتصادي را براي استفاده

 
از ظرفیت هاي داوري در حل وفصل اختلافات، تشویق و ترغیب کرد. 

حمیدرضا علومی، با اشاره به برخی ویژگی هاي داوري از جمله، سرعت رسیدگی به پرونده ها در قیاس با محاکم قضایی، محرمانه
ماندن فرایند رسیدگی و هزینه هاي به مراتب کمتر در داوري، گفت: هزینه دادرسی در مراجع قضایی براي مرحله بدوي 3٫5 درصد
خواسته و در مرحله تجدیدنظر 4٫5 درصد است و به طور مثال، براي یک دعوي به خواسته 20 میلیارد تومانی، هزینه دادرسی در
مراجع قضایی در مجموع یک میلیارد و ششصد میلیون تومان برآورد می شود در حالی که هزینه داوري این دعوي در مرکز داوري

 
حدود 170 میلیون تومان است. 

وي با اشاره به تشکیل مرکز داوري اتاق تهران در سال 1396، یادآور شد که تاکنون در این مرکز 70 پرونده اختلاف با داوري حل و

 
فصل شده است. 

علومی همچنین، برگزاري بیش از 20 دوره آموزشی حقوقی و داوري، همکاري با قوه قضائیه در جشنواره آراي برتر اقتصادي و امضاي
تفاهم نامه با تشکل ها و انجمن هاي تخصصی را از جمله فعالیت هاي ترویجی مرکز داوري اتاق تهران برشمرد و با بیان اینکه تنوع
بخشی به فهرست داوران و بازنگري در قواعد داوري اتاق با هدف همگامی با تحولات بین المللی، جدي ترین ضرورت هاي این مرکز
است، افزود: گسترش ارتباطات منطقه اي و بین المللی مرکز داوري اتاق تهران با مراکز داوري کشورهاي منطقه و جهان و هدف

 
گیري حل و فصل اختلافات استارت آپ ها از طریق داوري برخط، از جمله اقدامات در دست اجراي این مرکز است. 

 
تنقیح مصوبات هیات وزیران در مورد اتاق هاي بازرگانی 

 در ادامه این جلسه، مهدي مهدي زاده، معاون تدوین، تنقیح و انتشار قوانین و مقررات معاونت حقوقی ریاست جمهور پشت تریبون

 
قرار گرفت تا گزارشی از تنقیح قوانین اتاق هاي بازرگانی ارائه کند. 

مهدي زاده با اشاره به اینکه شناسایی احکام قانونی معتبر و لازم الاجرا در موضوعات مختلف در گستره قوانین، مقررات، آراء و نظرات
لازم الاتباع به عنوان تعریفی از تنقیح مدنظر قرار گرفته است، به چیستی و چرایی قوانین و مقررات پرداخت و گفت: اصل حاکمیت
قانون به عنوان دلیل اصلی تنقیح قوانین مورد توجه قرار گرفته و لازمه تحقق حاکمیت قانون، آگاهی مردم از قوانین و مقررات لازم

 
الاجراست. 

او در ادامه با تاکید بر اینکه دسترسی و آگاهی مردم از قوانین و مقررات جزو حقوق شهروندي نیز به شمار می آید، افزود: از اهمیت
اصل شفافیت و امنیت حقوقی نیز در حاکمیت مطلوب نباید غافل بود و تحقق این اصول داراي الزاماتی چون قابل فهم بودن، شفافیت
و عدم تعارض قوانین و مقررات، انتشار قوانین و مقررات، امکان دسترسی به آنها، تنقیح و تدوین قوانین و مقررات و آموزش قوانین و

 
مقررات است. 

مهدي زاده در ادامه تنوع و تعدد مراجع وضع قوانین و مقررات را نیز به عنوان دشواري هاي تنقیح قوانین برشمرد و گفت: ابهام در
درجه اعتبار مصوبات مراجع وضع نسبت به یکدیگر و نبود هماهنگی لازم براي پرهیز از تصویب احکام تکراري و مغایر، تورم قوانین و

 
پراکندگی احکام در مورد یک موضوع واحد را نیز باید به دشواري هاي تنقیح افزود. 

او سپس به تبعات عدم تنقیح و تدوین قوانین و مقررات اشاره کرد و گفت: بلاتکلیفی مردم در شناخت حقوق و تکالیف خود،



اشتباهات مجریان، وضع قواعد حقوقی تکراري و متناقض و عدم تحقق حاکمیت قانون و در نهایت ناکارآمدي نظام سیاسی از جمله

 
این تبعات است. 

 مهدي زاده با اشاره به اینکه معاونت حقوقی ریاست جمهوري به طور مشخص به تنقیح مصوبات هیات وزیران پرداخته است، توضیح
داد: تاکنون هفت مصوبه تنقیح از سوي هیات وزیران صادر شده که یکی از این مصوبات مربوط به اتاق هاي بازرگانی است. از این رو،
تمام احکامی که از سوي هیات وزیران راجع به اتاق بازرگانی صادر کرده بود، مورد شناسایی قرار گرفت تا احکام معتبر از غیرمعتبر
تفکیک شود. بنابراین، آن دسته از احکام که نسخ ضمنی شده یا به واسطه اجرا منتفی شده در یک فهرست قرار گرفت. آن دسته از

 
احکامی که به نسخ صریح تبدیل شده در جدول دیگري قرار داده شد. 

او ادامه داد: بررسی ها نشان می دهد که مجموع احکامی که توسط هیات وزیران در مورد اتاق هاي بازرگانی صادر شده به 440
مصوبه می رسد که 319 مورد نسخ ضمنی شده یا با اجرا منتفی شده است؛ یعنی 72 درصد مصوبات مربوط به اتاق، غیرمعتبر بوده و
نسخ ضمنی شده است. زمان اجراي 22 مورد، معادل 5 درصد از مصوبات نیز به پایان رسیده است. همچنین 25 مورد از مصوبات
معادل همان 5 درصد هم نسخ صریح شده است. بدین ترتیب تنها 74 مصوبه یعنی 17 درصد از 440 مصوبه مربوط به اتاق همچنان

 
معتبر هستند. 

او با اشاره به اینکه تنقیح قوانین در بخش هاي راه آهن، سرمایه گذاري خارجی، صنایع کوچک و زنان نیز انجام گرفته است، گفت:
طی این بررسی ها حدود 5 هزار مصوبه مورد تنقیح قرار گرفت و نتایج این بررسی حکایت از آن دارد که صرفا 25درصد از مصوبات
هیات وزیران معتبر مانده است. در واقع، 75 درصد باقیمانده، به عنوان مقررات غیرمعتبر شناخته شدند که البته گرفتاري هاي

 
بسیاري نیز ایجاد کرده اند. 

 
راهکار کنترل سرعت تولید قوانین و مقررات چیست؟ 

پس از ارائه این گزارش، اعضاي هیات نمایندگان نیز به طرح پرسش ها و دیدگاه هاي خود پرداختند. از جمله محمدرضا نجفی منش،
رئیس کمیسیون بهبود محیط کسب وکار و رفع موانع تولید اتاق تهران که به تفسیر سازمان تامین اجتماعی از ماده 38 قانون تامین
اجتماعی اشاره کرد و گفت که در این ماده از لفظ مقاطعه کار استفاده شده اما سازمان تامین اجتماعی این واژه را به «پیمان» تعبیر

 
کرده است و حتی خرید و فروش را به مثابه پیمان تلقی می کند و مطالبات ناحقی از بنگا ه ها دارد. 

سجاد غرقی، نایب رئیس کمیسیون صنعت و معدن اتاق تهران نیز با اشاره به اینکه تنقیح آیین نامه ها، مصوبات و بخشنامه هاي
شوراي عالی معادن از سوي تشکل هاي بخش خصوصی آغاز شده است، گفت: تفسیر معاونت حقوقی وزارت صمت آن است که همه
بخشنامه ها به دلیل اصل محرمانگی، قابلیت انتشار عمومی ندارد، اما سئوال من این است که آیا انتشار عمومی این مقررات و

 
بخشنامه ها منع قانونی دارد؟ 

 
ضرورت تنقیح مقررات در حوزه سلامت 

ناصر ریاحی، عضو هیات رئیسه اتاق تهران، نیز به وجود بخشنامه ها و دستورالعمل هاي متعدد در حوزه سلامت اشاره کرد که به گفته
وي بخش عمده اي از آن در تضاد با قوانین موجود در این بخش است. وي از این رو، اصلاح این رویه را ضروري عنوان کرد و در عین

 
حال، آگاهی از تعداد قوانین و مقرره ها در کشور و قیاس آن با میزان مقرره کشورهاي دیگر را کلیدي دانست. 



حسن فروزان فرد، رئیس کمیسیون حمیات قضایی و مبارزه با فساد اتاق تهران طی سخنانی از اعضاي هیات نمایندگان درخواست
کرد که پیشنهادات خود براي حوزه هاي داراي اولویت براي تنقیح قوانین را به کمیسیون حمایت قضایی ارائه کنند تا پس از جمع
بندي در این کمیسیون از سوي اتاق به معاونت حقوقی ریاست جمهوري پیشنهاد شود. او هم چنین از مهدي زاده دعوت کرد تا در

 
نشست بعدي این کمیسیون حضور یابد و نظرات کارشناسی شده و پیشنهادات جمع بندي شده نمایندگان بخش خصوصی را بشنود. 

حمیدرضا صالحی، دیگر عضو هیات نمایندگان اتاق تهران، نیز با اشاره به مصوبه سال 1394 دولت مبنی بر تشویق بخش خصوصی به
سرمایه گذاري در تولید برق نیروگاهی، یادآور شد که بانک مرکزي موظف شد که تسهیلاتی را در اختیار سرمایه گذاران بخش
خصوصی قرار دهد اما نسبت به اجراي این مصوبه غفلت کرده است. بنابراین، الزام آور کردن نهادهاي دولتی در اجراي قوانین و

 
مصوبات، ضروري به نظر می رسد. 

عباس آرگون نیز این پرسش را مطرح کرد که فعالان اقتصادي چگونه می توانند به آن 25 درصد قوانین معتبر دست پیدا کنند؟

 
همچنین او در مورد اولویت بخش هاي مورد بررسی پرسید. 

محمود نجفی عرب، رئیس کمیسیون اقتصاد سلامت، نیز به بازنگري قانون تشکیل سازمان ملی استاندارد در کشور اشاره کرد و افزود:
در حال حاضر، وزارت بهداشت و سازمان ملی استاندارد، هر دو خود را متولی رگولاتوري کالاها و محصولات حوزه سلامت می دانند

 
این رویه، مشکلات عدیده اي را براي بنگاه هاي اقتصادي این بخش ایجاد کرده، بنابراین، تعیین تکلیف در این زمینه، ضروري است. 

شهاب جوانمردي نیز این پرسش را مطرح کرد که در تنقیح قوانین تا چه از تکنولوژي هاي روز نظیر هوش مصنوعی استفاده شده
است؟ او همچنین با بیان اینکه ماشین تولید قوانین با سرعت فزاینده اي در حال حرکت است، پرسید که معاونت حقوقی ریاست

 
جمهوري چه راهکاري براي کنترل سرعت مقرره نویسان دارد؟ 

مهدي مهدي زاده، معاون تدوین، تنقیح و انتشار قوانین و مقررات معاونت حقوقی ریاست جمهوري در ادامه موضوعات مطرح شده از
سوي اعضاي هیات نمایندگان، گام اساسی براي تنقیح قوانین در کشور را اراده سیاسی کامل در این بخش عنوان کرد و افزود: طی

 
سال هاي اخیر در این رابطه اهتمام ویژه اي صورت گرفته با این حال، هنوز با اهداف فاصله زیادي وجود دارد. 

وي تنقیح قوانین از مسیر معاونت حقوقی ریاست جمهوري را عملیاتی تر عنوان کرد، افزود: در حال حاضر نزدیک به 12 هزار قانون

 
در کشور وجود دارد با این حال، در حوزه مقررات آمار دقیقی در دسترس نیست. 

 
سرمایه گذاري روي نیروي انسانی براي آینده 

در ادامه این جلسه، نایب رئیس کمیسیون اقتصاد نوآوري و تحول دیجیتال اتاق تهران با ارائه گزارشی نظر اعضاي هیات نمایندگان

 
اتاق تهران را به ضرورت تقویت نیروي انسانی متناسب با تغییرات بزرگی که در اقتصاد جهان در حال وقوع است، جلب کرد. 

شهاب جوانمردي در سخنان خود با اشاره به هدفگذاري ها براي افزایش سهم اقتصاد دیجیتال از تولید ناخالص داخلی و اینکه سهم
این بخش تا پایان 1404 باید به 10 درصد تولید ناخالص داخلی برسد، ادامه داد: اقتصاد دیجیتال داراي ویژگی هایی است که عدم
ثبات و عدم تمرکز، نوآوري، جهانی سازي، داده محوري، اهمیت دارایی هاي نامشهود، رویکرد پلتفرمی و رویکرد اکوسیستمی از جمله

 
آنهاست. هم چنین یکی دیگر از ویژگی هاي اقتصاد دیجیتال، ارزش آفرینی سرمایه هاي فکري است. 



او با بیان اینکه نسبت نیروي کار متخصص ایران نسبت به کل نیروي کار کشور فقط 18 درصد است، در حالی که در کشورهاي
توسعه یافته این رقم بیش از 70 درصد است، ادامه داد: عدم ارتباط آموزه هاي دانشگاهی و شغلی، عدم تقاضامحور بودن دانشگاه و
عدم ارتباط صنعت و دانشگاه جزو چالش هایی است که در برابر توسعه نیروي انسانی متناسب با تغییراتی که در اقتصاد جهان در

 
حال وقوع است، مانع ایجاد کرده است. 

 جوانمردي با اشاره به اینکه روندهاي توسعه منابع انسانی در سال 2020 حول مفاهیمی چون نیروي کار آزاد، فرایند آنبوردینگ و
همسوسازي و آموزش کارمندان می چرخد، گفت: براي تداوم کسب وکارها باید روي نسل بعد نیروي انسانی سرمایه گذاري صورت
گیرد. بنابراین، ایجاد دانشگاه هاي اختصاصی، پیش خرید صندلی هاي دانشگاهی، توجه جدي به فریلنسرها، ایجاد انعطاف در قانون

 
کار و ثبت دارایی هاي نرم سازمان در صورت هاي از جمله راهکارهاي تقویت نیروي انسانی خواهد بود. 

 او پیشنهاد کرد که کمیسیون اقتصاد نوآوري و تحول دیجیتال اتاق تهران و مدرسه تکاپو نسبت به تقویت سرمایه انسانی براي آینده،

 
تمرکز جدي داشته باشند. 

 
پدیده واگرایی در کشور و دوري از صنعتی سازي 

در بخش پایانی این نشست، حمیدرضا فرتوك زاده نماینده وزارت صمت در هیات نمایندگان اتاق تهران، به تشریح موضوع صنعتی
سازي در کشور و ضرروت هاي آن پرداخت و در این رابطه، ایجاد پنجره مشترك دانش فنی در صنایع مختلف را شاه بیت صنعتی

 
سازي در کشور عنوان کرد. 

وي با بیان اینکه یکی از سویه هاي اقتصاد ایران، بیرون افتادگی از زنجیره هاي ارزش ساز جهانی است، افزود: براي رقابت پذیر شدن

 
اقتصاد ایران، باید دولت، اتاق بازرگانی به عنوان نهاد بخش خصوصی و بنگاه ها، به همکاري و هم گرایی با یکدیگر دست یابند. 

فرتوك زاده، ایجاد پلت فرم هاي مشترك، یکسان سازي مواد و قطعات در صنایع مختلف و همین طور، بازارسازي براي زنجیره هاي
منتخب را از جمله رهیافت هاي صنعتی سازي عنوان کرد و تولید محصولات مشترك در حوزه هایی از جمله خودروسازي، لوازم

 
خانگی، تجهیزات صنایع نفت و گاز و موتور دیزل سنگین را کلیدي دانست. 

این عضو دولتی هیات نمایندگان اتاق تهران، ایجاد این رویکرد در کشور که به گفته وي منجر به صنعتی سازي اقتصاد کشور می شود
را منوط به ایجاد پنجره مشترك دانش فنی در صنایع عنوان کرد و یادآور شد که بیرون افتادگی در زنجیره ارزش ساز جهانی با هم

 
فکري و تعامل بخش خصوصی و دولت جبران خواهد شد. 

پس از ارائه این گزارش از سوي فرتوك زاده، تعدادي از اعضاي هیات نمایندگان نیز نظرات خود را ارائه کردند. ابتدا محمدرضا نجفی
منش به این نکته اشاره کرد که صنعت خودروسازي بارها براي استفاده از پنجره دانش فنی مشترك اقدام کرده اما این تلاش هر بار با

 
شکست مواجه شده است. او پرسید که راهکار دستیابی به موفقیت در کاهش این واگرایی چیست؟ 

فرتوك زاده هم در این باره گفت: انتخاب زنجیره بسیار حائز اهمیت است. اما پیشنهاد من این است که نهادي مانند اتاق تهران رشته
هایی که قابلیت استفاده از دانش فنی مشترك را دارند، به دولت معرفی کند و سپس اجراي آن از طریق منابع صندوق توسعه ملی

 
نیز ممکن است. 



محمدرضا انصاري در طی اظهارنظري، بسترساز این تحول را حاکمیت دانست. علی نقیب، رئیس کمیسیون صنعت و معدن اتاق تهران
نیز به ایجاد سازمان گسترش و نوسازي صنایع در دوره پیش از انقلاب و کمک این نهاد به رشد تحقیق و توسعه در بنگاه ها و سرمایه
گذاري در شرکت هاي بخش خصوصی اشاره کرد و یادآور شد که دولت باید گام اول و اساسی براي کمک به صنعتی سازي در کشور

 
را بردارد. 

فریال مستوفی، رئیس کمیسیون بازار پول و سرمایه اتاق تهران نیز با اشاره به اینکه اقتصاد ایران دولتی است و صاحب تمام پروژه ها
دولت است، گفت: در قراردادها، موضوع انتقال دانش فنی قید شده اما دولت ها هزینه خرید دانش فنی و هزینه تحقیق و توسعه را

 
نپرداخته اند. به هر حال، دانش فنی به صورت رایگان ارائه نمی شود و هزینه آن را باید پرداخت. 

اما افشین کلاهی، عضو هیات نمایندگان اتاق تهران بر این عقیده بود که استفاده از دانش فنی مشترك امري منسوخ است و کشور

 
باید به سمت مشارکت بین المللی برود نه طراحی پلتفرم هاي ملی. 

در پایان این جلسه، رئیس اتاق تهران با اشاره به اینکه شرکت سیناژن به عنوان نخستین شرکت بخش خصوصی بدون هیاهو اقدام به
تولید واکسن کرونا با نام اسپایکوژن کرده است، از هاله حامدي فر، عضو هیات نمایندگان اتاق تهران و مدیرعامل این شرکت، قدردانی

کرد و تولید واکسن کرونا با اثربخشی بالا را موفقیتی قابل توجه براي بخش خصوصی کشور دانست.



صنعت کفش با ممنوعیت واردات به اندازه 20 سال رشد کرد/امکان صادرات

700 میلیون جفت کفش در سال

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/07/27

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس علیرضا
اژدرکش، امروز در نشستی خبري اظهارداشت: امروز
صنعت کفش و صنایع وابسته کشور با وجود پتانسیلی
بالاي که در زمینه اشتغال زایی و ایجاد ارزش افزوده دارد
اما نتوانسته در جایگاه صنعتی و صنفی کشور جاي خود را

 
باز کند.  

وي افزود: این صنعت نزدیک 200 هزار اشتغال مستقیم و

 
حدود 300 هزار اشتغال مستقیم در توزیع ایجاد کرده و در حدود 7 استان این صنعت بطور کامل بومی شده است.  

 
سهم اندك ایران از بازار بزرگ دو میلیارد و 100 میلیون کفش کشورهاي  همسایه 

رئیس انجمن صنفی کارفرمایی کفش و صنایع وابسته ایران با اشاره به بازار خوب صادرات کفش در اطراف ایران گفت: با توجه به
جمعیت حدود 700 میلیون نفري کشورهاي منطقه و با در نظر گرفتن میانگین جهانی 3 جفت کفش در هر سال یک بازار دو میلیارد

 
و 100 میلیون جفت کفش در اطراف منطقه وجود دارد که سهم ایران از این بازار بسیار اندك است.  

وي با بیان اینکه صنعت کفش مورد غفلت قرار گرفته است، تصریح کرد: هدف از تشکیل انجمن صنفی کارفرمایی کفش نیز حل

 
مشکلات این صنف در راستاي توسعه این صنعت است.  

اژدرکش با بیان اینکه یکی از اهداف ما رسیدن به تولید یک میلیارد جفت کفش در کشور است، گفت: این هدف بزرگی است و

 
رسیدن به آن نیازمند زمان است.  

وي افزود: براساس آمار غیررسمی حجم تولید کفش در کشور حدود 250 میلیون جفت است اما در حال حاضر توان تولید حدود 500

 
میلیون جفت کفش در کشور وجود دارد.  

رئیس انجمن صنفی کارفرمایی کفش و صنایع وابسته ایران با بیان اینکه براي توسعه صنعت کفش نگاه ویژه اي به بازارهاي جدید و
صادراتی داریم، افزود: هدف صادراتی ما کشورهاي CIS، آسیاي میانه و کشورهیا عضو پیمان شانگهاي و کشورهاي حاشیه خلیج

 
فارس است.  

 
برنامه ریزي براي  کسب درآمد 6 میلیارد دلاري صادرات کفش  



اژدرکش افزود: در صورتی که بتوانیم سالانه 700 میلیون جفت کفش  تولید کنیم و قیمت میانگین صادراتی هر کفش را بین 8.5 تا
10 دلاري در نظر بگیریم لذا اگر به این میزان صادرات دست یابیم و در صورتی که میانگین قیمت هر جفت کفش را حدود 8 و نیم

 
دلار در نظر بگیریم درآمد حاصل از این صادرات سالانه حدود 6 میلیارد دلار خواهد بود.  

رئیس انجمن صنفی کارفرمایی کفش و صنایع وابسته ایران اظهار داشت: از سال 1397 که واردات 1400 قلم کالا به کشور از جمله

 
واردات کیف و کفش نیز به کشور ممنوع شده و ما امروز هیچ واردات قانونی به کشور نداریم. 

 
وي افزود: واردات قاچاق کیف و کفش به کشور بسیار کم است و مشکل خاصی در این زمینه نداریم.  

اژدرکش اظهار داشت: صنعت کفش زیر مجموعه صنعت مد است و لذا در این صنعت باید در زمینه مواد اولیه بسیار گسترده کار کرد
و بنابراین در کنار مواد اولیه خوب داخلی باید حتما مواد اولیه با کیفیت خارجی را داشته باشیم تا هم بازار کنترل شود و تولید

 
کنندگان داخلی نیز با استانداردهاي روز دنیا آشنا شوند و فضا نیز رقابتی شود.  

وي افزود: برندسازي نه تنها در صنف و صنعت کفش بلکه در تمام صنوف نقش ویژه اي دارد و برند فقط یک نام تجاري نیست بلکه

 
یک هویت براي محصولی است که به مشتري ارائه می شود.  

رئیس انجمن صنفی کارفرآیی کفش و صنایع وابسته ایران بیان داشت: امروز تولید کنندگان ما از نظر دانش و زیرساخت هاي تولیدي
و ابزارها اتفاق خوبی برندسازي براي آنها رخ نداده و  برند براي آنها به بهترین شرایط به یک اسم تجاري تبدیل شده است و گاها

 
برخی تولید کنندگان از اسم تجاري خود براي محصول استفاده نمی کنند و از اسامی خارجی استفاده می کنند.  

 
رشد چشمگیر صنعت کفش پس از ممنوعیت واردات  

علیرضا جبّاریان رئیس اتحادیه کفاشان تبریز با بیان اینکه قبل از ممنوعیت واردات کفش در سال 97 آسیب هاي شدیدي به صنعت
کفش کشور وارد شد، گفت: با واردات کفش هاي چینی 40 درصد صنعت کفش ریزش کرد اما بعد از ممنوعیت واردات و افزایش

 
قیمت ارز قیمت کفش خارجی افزایش یافت و واردات قاچاق آن نیز کم شد.  

 
وي افزود: کفش هایی که با عنوان کفش خارجی در فضاي مجازي عرضه می شود، اغلب کفش هاي هاي کپی تولید داخل است.  

رئیس اتحادیه کفاشان تبریز گفت: در سه سال اخیر بعد از ممنوعیت واردات کفش صنعت کفش به اندازه 20 سال رشد داشته و

 
اکنون کفش هاي مد روز جهانی در کشور تولید می شود و نسبت به ذائقه مردم کفش هاي با کیفیت تولید می شود.  

 
واردات مواد اولیه تسهیل شود 

سعید حیاتی رئیس اتحادیه چرم طبیعی و مصنوعی و مواد اولیه کفش  با بیان اینکه مواد اولیه مورد نیاز وارداتی مدت زیادي در
انبارهاي گمرك می ماند تا ترخیص شود، گفت: در حالی که تولید کنندگان براي واردات این کالاها هزینه هاي هنگفتی صرف می
کنند و ارز کشور براي آن صرف می شود اما در مواردي با ماندن این کالا در گمرك، مواد وارداتی از بین می رود و قابل مصرف

 
نیست.  



وي بیان داشت: براي دستیابی به محصول نهایی خوب احتیاج به مواد اولیه خوب داریم که بخشی از این مواد توسط پتروشیمی هاي

 
داخلی تولید می شود اما بخشی را باید از محل واردات تامین کرد.  

حیاتی افزود: در تمام دنیا براي واردات سه تعرفه 4، 15 و 20 درصدي وجود دارد اما در ایران تعداد تعرفه هاي وارداتی بی نهایت

 
است که این مسائل مشکلات تولید کنندگان را بسیار زیاد می کند.  

وي با بیان اینکه صنعت کفش غیرقابل تحریم و بومی شده است، گفت: با شرایط سخت واردات مواد اولیه نباید توقع داشت که کالایی
در کیفیت برندهاي معتبر دنیا تولید کنیم و به همین دلیل ما مسئولان می خواهیم که واردات مواد اولیه مورد نیاز تولید را تسهیل

 
کنند.  

انتهاي پیام/



افتتاح 3 خوابگاه دانشجویی دخترانه توسط ستاد اجرایی فرمان امام/ ساخت

خوابگاه براي بیش از 3000 دانشجو

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/07/27

به گزارش گروه جامعه خبرگزاري فارس، آئین افتتاح و
بهره برداري از 3 خوابگاه دانشجویی دخترانه دانشگاه هاي
ارومیه، سنندج و علوم پزشکی دامغان با حضور وزیرعلوم ،
معاون هماهنگی ستاد اجرایی فرمان امام، مدیران عامل
گروه تدبیر و بنیاد 15خرداد و معاون وزیر بهداشت درمحل

 
نمایشگاه دائمی ستاد اجرایی فرمان امام برگزار شد. 

در این مراسم محمدعلی زلفی گل، وزیرعلوم ، تحقیقات و
فناوري گفت: بهترین سرمایه گذاري در کشور، هزینه براي آینده سازان و نخبگانی است که نیروي انسانی و سرمایه اصلی کشور را

 
خواهند ساخت. 

 وي افزود: از مخبر و ستاداجرایی فرمان امام واقعا  بابت برعهده گرفتن مسئله ساخت خوابگاه هاي دانشجویی دختران و رفع دغدغه
خانواده ها و دانشجویان متشکرم، آن هم در شرایطی که ستاد درگیر پروژه هاي بزرگ و ملی متعدد دیگري است که هرکدام یک

 
پروژه عظیم به حساب می آیند. 

وزیر علوم ادامه داد: نهضت ساخت خوابگاه را باید به یک فرهنگ عمومی تبدیل کنیم و سایر خیرین ونهادها راهم به این سمت
بیاوریم، دشمن میداند که اگر ایران درزمینه علم و فناوري دست برتر را پیداکند شکست ناپذیر میشود، پس باید باتمام توان به این

 
سمت پیش برویم همانطورکه بعدازانقلاب با سرعت قابل قبولی به جلورفته ایم. 

وي با بیان اینکه اگر ما هزینه لازم را براي توسعه علم و فناوري، کارآفرینی و اشتغالزایی صرف کنیم، بلاشک با کشورهاي پیشرفته
هیچ اختلافی نخواهیم داشت، افزود: ما از نعماتی برخورداریم که دنیاي پیشرفته آن را ندارد ما از تمدن ،تاریخ و ریشه اي برخورداریم

 
که بسیاري از کشورهاي پیشرفته آن را ندارند. 

وزیر علوم ادامه داد: دشمن ما یقین دارد که جمهوري اسلامی دنبال سلاح هسته اي نیست بلکه میدانند زمینه هسته اي ایران پایه

 
اي براي دیگر علم ها و افق هاي آینده علم است. 

زلفی گل با اشاره به اینکه بعد از پیروزي انقلاب اسلامی ، ایران در منطقه رتبه اول را دارد، ادامه داد:  در بدو انقلاب 170 هزار

 
دانشجو در مقاطع کارشناسی و بعضاً کارشناسی ارشد داشتیم اما امروز بالغ بر 150 هزار دانشجوي دکتري شاغل به تحصیل داریم.  

زلفی گل تأکید کرد: در حال حاضر تعداد اعضاي هیأت علمی به 80 هزارنفر رسیده و دانشگاه هاي ما در آسیا و رنکینگ دنیا سري



 
در سرها دارند و نشان میدهد سرمایه گذاري ایران در بخش علمی مؤثر بوده است. 

وي با اشاره به اینکه طبق برنامه توسعه ششم باید بخشی از درآمد ناخالص ملی را صرف تحقیقات می کردیم که طبق آمار کمتراز نیم
درصد آن صرف تحقیقات شده است، افزود: این میزان نشان می دهد آنطور که شایسته است سرمایه گذاري انجام نشده و دولت
سیزدهم مصمم است که دراین مبحث ورود جدي و متفاوتی کند و به طور کل براي ایجاد جهش دراین زمینه به همکاري نهادهایی

 
مانند ستاد اجرایی فرمان امام نیازمندیم. 

سیدمصطفی سیدهاشمی ، معاون هماهنگی ستاد اجرایی فرمان امام نیز در این مراسم ضمن تبریک هفته وحدت و ایام ولادت
پیامبراعظم (ص) گفت: در راستاي تأکیدات رهبرمعظم انقلاب و دستور دکتر مخبرعملیات احداث خوابگاه هاي دانشجویی بنیاد 15
خرداد ساخت کامل 14 خوابگاه را طی تفاهم با وزارت علوم و بهداشت متعهد شده است، افزود: تا امروز 5 خوابگاه جدید دانشجویی
افتتاح کردیم، سال گذشته دو خوابگاه  در شهرکرد و نیشابور و امروز خوابگاه هاي دانشجویی دانشگاه هاي ارومیه، سنندج و دانشگاه

 
علوم پزشکی دامغان را افتتاح و تحویل دولت خواهیم داد. 

وي گفت: کل ظرفیت این 14 خوابگاه 3 هزار و 100 نفر است و 70 هزار مترمربع زیربناي خوابگاه هاست ، 6 خوابگاه براي دانشگاه

 
هاي وزارت بهداشت و8 خوابگاه متعلق به وزارت علوم است. 

سید هاشمی با بیان اینکه خوابگاه هایی که امروز افتتاح شد ظرفیت 740 نفري دارد و زیربناي آن 16 هزار و 500 متر مربع است
افزود:  130 میلیارد تومان براي ساخت و تجهیز این 3 خوابگاه هزینه شده و عملیات ساخت خوابگاه هاي دانشگاه هاي بجنورد، علوم

 
پزشکی و خلیج فارس بوشهر هم به پایان رسیده و آماده تجهیز است . 

 
  

وي تصریح کرد: خوابگاه دانشگاه اراك، علوم پزشکی بیرجند ،علوم پزشکی قائن، تربت حیدریه، دانشگاه بندرعباس و مراغه نیز

 
براساس زمان بندي انجام شده پایان امسال و بهار سال آینده افتتاح خواهند شد. 

معاون ستاد اجرایی فرمان امام تأکید کرد: این خوابگاه ها با استفاده از مدرن ترین استانداردهاي فنی طراحی و ساخت شده است که

 
شامل اتاق تلویزیون، مطالعه، سالن ورزشی ، اتاق مهمان و سالن ملاقات جهت رفاه و  بهره برداري دختران دانشجو انجام شده است. 

سید هاشمی افزود: خوشبختانه سامانه اي در بنیاد 15 خرداد راه اندازي شده که مردم و خیرین بتوانند به هر میزانی که می خواهند
کمک کنند و کمک شان به اسم خودشان ثبت شود ، خوشحالم که اعلام کنم ظرف 14 ماه با استفاده از این سامانه 313 میلیارد
تومان  با کمک مردم و خیرین جمع آوري شده که نشان می دهد این سامانه، سامانه اي قوي بوده و خیرین نیز به خوبی به میدان

 
آمدند که این مبالغ صرف احداث مدارس، خوابگاه ها، بیمارستان ها، اشتغالزایی و سایر طرح ها درمناطق محروم میشود. 

در ادامه این مراسم در ارتباطی ویدئوکنفرانسی با  3 استان کردستان ، آذربایجان غربی و سمنان خوابگاه هاي دانشجویی جدید افتتاح

 
شدند. 

انتهاي پیام/



قلعه کنجانچم مهران به بخش خصوصی واگذار شد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/07/27

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ایلام گفت: براساس ماده 27 مبنی بر واگذاري بنا هاي تاریخی به بخش
خصوصی، قلعه تاریخی کنجانچم مهران به بخش خصوصی واگذار شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز ایلام؛ عبدالمالک شنبه زاده با اشاره به واگذاري قلعه تاریخی کنجانچم مهران به بخش
خصوصی اظهار داشت: این قلعه داراي ظرفیتی بسیار بالا براي
تبدیل شدن به یک مکان گردشگري را دارد، با سرمایه گذاري در
بخش گردشگري تاریخی فرهنگی می توان بخشی از نیاز هاي

 
شهرستان در حوزه اقتصاد و اشتغال را مرتفع کرد. 

وي با بیان اینکه با واگذاري این اماکن تاریخی به بخش
خصوصی نگهداري، مرمت و احیاي این ابنیه با سهولت بیشتري
انجام می شود، افزود: بخش خصوصی با حفظ فضاي تاریخی و
اصلی بنا، از این اماکن به عنوان محل هاي گردشگري و اقامتی

 
کوتاه مدت براي افراد و گروه هاي گردشگر استفاده می کند. 

شنبه زاده اضافه کرد: بنا هاي تاریخی از طریق مزایده عمومی به شرکت هایی که شرایط لازم را دارند از طریق قرارداد بلند مدت 15
تا 20 ساله واگذار می شوند.



تلاش می کنیم یک کارگر هم بیکار نشود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/07/27

عیسوند گفت، پشتکار و اولویت دادن به کارگر را از جمله مهمترین عوامل موفقیتش در کارها عنوان می کند .

 
 

تلاش می کنیم یک کارگر هم بیکار نشود عیسوند گفت، پشتکار و اولویت دادن به کارگر را از جمله مهمترین عوامل موفقیتش در

 
کارها عنوان می کند . 

به گزارش خبرگزاري برنا، پیش از آنکه  مدیر و کار آفرین خوبی باشد انسان خوبی است و پرونده کارآفرینی و اشتغالزایی او این
موضوع را تایید می کند . کافی است سري به کارگاه هایی که او مدیر عامل آنها است بزنید و باب گفتگو را با کارگران باز کنید . انها
نیز تایید می کنند که در شرایط بد این روزها که کرونا بسیاري از مشاغل را تعطیل کرد و فوج فوج بر آمار افراد بیکار و مشکلات

 
اقتصادي مردم اضافه شد کارگاهها و شرکت هاي ایشان  سر پا بودند و این نتیجه تلاش مدیریت موفق مجموعه است 

سجاد عیسوند را فوتبالی ها زیاد می شناسند یک استقلالی دو اتیشه که بیشتر دوستانش را هم پرسپولیسی ها تشکیل می دهند .

 
نشان به همان نشان که شجاع خلیل زاده او را دوست مشترك خودش و سیامک نعمتی معرفی کرده است . 

عیسوند که در حال حاضر عضو هیات مدیره باشگاه فوتبال خیبر خرم اباد است پشتکار و اولویت دادن به کارگر را از جمله مهمترین

 
عوامل موفقیتش در کارها عنوان می کند . 

او توضیح می دهد که شرکتی که تحت مدیریت اوست در سال هاي اخیر گوي سبقت را از دیگر رقباي خود ربوده است تا آنجا که
شرکت ماشین سازي عیسوند در سال 1399 موفق شده است که کارآفرین برتر ایران در حوزه اشتغالزایی شود . همین هم کافی بود
که پاي این شرکت در جشنواره ها و تقدیر و تایید ها باز شود  در مهر ماه امسال نیز  از این شرکت و فعالیت هایی که براي کارآفرینی

 
انجام داده است تقدیر شد . 

عیسوند می گوید: در حال حاضر این شرکت به دلیل فعالیت هاي سازنده اي که در سال هاي اخیر داشته است نامزد دریافت برند

 
برتر ایران است. 



او با اشاره به اینکه که با وجود مشکلاتی که کرونا در این دوره براي تولید کنندگان به وجود آورد  باز هم ما تلاش کردیم که فضایی
را مهیا کنیم که چرخ کارخانه از کار نیفتد ادامه می دهد: کرونا شرایط را براي همه سخت کرده است و در این میان مهمترین ضرر به
بدنه اقتصاد وارد شد بسیاري از مشاغل در این دوران تعطیل شدند و آمار بیکاري افزایش پیدا کرد  اما با این وجود تمام تلاش خود را
به کار بستیم که کارگري در مجموعه ما بیکار نشود و سفره اي بی نان نشود . تمام دلخوشی ما در این دوره این بود که با وجود همه

 
سختی هایی که با ان روبرو بودیم یک کارگر هم تعدیل نشد و همه  به کار خود ادامه دادند . 

وي ا اشاره به اینکه در کنار شرکت ماشین سازي فعالیت هاي جنبی دیگري نیز در حال انجام است ادامه می دهد : در حال حاضر در
حال راه اندازي بزرگترین بازار مبل ایران در جنوب غرب تهران هستیم که کارهاي ان نیز در حال انجام است و راه اندازي این بازار نیز

 
می تواند حجم بالایی از اشتغالزایی را براي بخش اقتصاد و تولید رقم بزند. 

مدیر عامل شرکت ماشین سازي عیسوند که قطعات صنعتی تولید می کنند به فعالیت گروه هلدینگ خودرو این شرکت نیز اشاره کرد

 
و افزود که این موضوع نیز می تواند ارز آوري خوبی براي کشور  داشته باشد. 

 
  

 

 



 

 

 



 
 

 
وبگردي 

 
تلاش می کنیم یک کارگر هم بیکار نشود عیسوند 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

 
ویژه برنا 1400/07/27 14:35 تزریق 1241 هزار میلیارد تومان به بخش هاي اقتصادي در نیم سال اول 1400 

1 1400/07/27 11:46 ناچاریم متناسب با نرخ تورم افزایش حقوق داشته باشیم/ افزایش قیمت دلار به 285 هزار تومان یک جو

 
روانی نادرست است/ با رفع تحریم دلار به کانال 15 هزارتومان باز می گردد 

2 1400/07/27 10:27 اهل کار سلیقه اي نیستم/ دیگر دغدغه پرداخت حقوق کارکنان شهرداري را نداریم/ تحت هیچ فشاري از

 
سوي اعضاي شورا قرار نگرفتم/ شهرداري به دنبال خزانه واحد است/ شهردار تهران می تواند مجوز واگذاري املاك را مسکوت کند 

3 1400/07/27 10:15 سیستم 110 به سیستم call center مجهز است/ کاهش دو دقیقه اي حضور ماموران پلیس در محل

 
ماموریت 

4 1400/07/27 09:45 لایحه رتبه بندي معلمان باید از سال آتی اجرایی شود/ حداکثر بار مالی این لایحه 30 هزار میلیارد تومان

 
است 

5 1400/07/27 08:31 تعداد قابل توجهی از دانش آموزان ایرانی از تحصیل بازمانده اند/ جمهوري اسلامی ایران می تواند در صورت

 
عدم تمایل اتباع به تحصیل، خدماتی ارائه نکند 

 
6 1400/07/27 07:58 حس برتري جویی در منطقه وجود دارد/ عربستان حالت انفعال به خود گرفته است 

7 1400/07/27 06:51 آخرین جزئیات از دستور جلسه حضور وزیر ورزش در مجلس طی روزهاي آتی/ یک میلیون و 800 هزار نفر

 
در آستانه تجرد قطعی هستند/ تسهیل ازدواج دغدغه نمایندگان مجلس است 

 
8 1400/07/27 06:40 پشت پرده سرمایه گذاري و خرید خانه در ترکیه/ خودمان را گول نزنیم! 

9 1400/07/27 06:23 کمیسیون اقتصادي پیگیر معوقات بانکی ابربدهکاران/ توضیحات پورابراهیمی درباره جدول پیش بینی دلار

 
285 هزار تومانی 



10 1400/07/27 06:13 واکسن رازي و فخرا به عنوان دُز بوستر استفاده می شود/ واکسن ها به شرط تمام شدن مطالعات بالینی،

 
مجوز می گیرند 

11 1400/07/27 06:06 شفاف تر از مجلس نداریم/ اجازه نمی دهیم شفافیت در مجلس منجر به سوءاستفاده شود/ طرح شفافیت

 
داراي ایراد است 
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افتتاح 3 خوابگاه دانشجویی دخترانه در کشور توسط ستاد اجرایی فرمان

امام/ ساخت خوابگاه براي بیش از 3000 دانشجو درسراسر کشور توسط بنیاد

15 خرداد

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/07/27

به همت بنیاد 15 خرداد وابسته به ستاد اجرایی فرمان امام ، 3 خوابگاه دخترانه دانشجویی جدید در دامغان، ارومیه و سنندج
احداث و تحویل وزارتخانه هاي علوم و بهداشت شد.

به همت بنیاد 15 خرداد وابسته به ستاد اجرایی فرمان امام ، 3 خوابگاه دخترانه دانشجویی جدید در دامغان، ارومیه و سنندج

 
احداث و تحویل وزارتخانه هاي علوم و بهداشت شد. 

ظهرامروز (سه شنبه) آئین افتتاح و بهره برداري از 3 خوابگاه دانشجویی دخترانه دانشگاه هاي ارومیه، سنندج و علوم پزشکی دامغان
باحضور وزیرعلوم ، معاون هماهنگی ستاد اجرایی فرمان امام، مدیران عامل گروه تدبیر و بنیاد 15خرداد و معاون وزیربهداشت درمحل

 
نمایشگاه دائمی ستاد اجرایی فرمان امام برگزار شد. 

دراین مراسم وزیرعلوم ، تحقیقات و فناوري در سخنانی گفت: بهترین سرمایه گذاري در کشور، هزینه براي آینده سازان و نخبگانی

 
است که نیروي انسانی و سرمایه اصلی کشور را خواهند ساخت. 

محمدعلی زلفی گل افزود: از دکتر مخبر و ستاداجرایی فرمان امام واقعا متشکرم بابت برعهده گرفتن مسئله ساخت خوابگاه هاي
دانشجویی دختران و رفع دغدغه خانواده ها و دانشجویان ، آنهم در شرایطی که ستاد درگیر پروژه هاي بزرگ و ملی متعدد دیگري

 
است که هرکدام یک پروژه عظیم به حساب می آیند. 

وزیرعلوم ادامه داد: نهضت ساخت خوابگاه را باید به یک فرهنگ عمومی تبدیل کنیم و سایر خیرین ونهادها راهم به این سمت
بیاوریم، دشمن میداند که اگر ایران درزمینه علم و فناوري دست برتر را پیداکند شکست ناپذیر میشود، پس باید باتمام توان به این

 
سمت پیش برویم همانطورکه بعدازانقلاب با سرعت قابل قبولی به جلورفته ایم. 

او با بیان اینکه اگر ما هزینه لازم را براي توسعه علم و فناوري، کارآفرینی و اشتغالزایی صرف کنیم، بلاشک با کشورهاي پیشرفته هیچ
اختلافی نخواهیم داشت، افزود: ما از نعماتی برخورداریم که دنیاي پیشرفته آن را ندارد ما از تمدن ،تاریخ و ریشه اي برخورداریم که

 
بسیاري از کشورهاي پیشرفته آن را ندارند. 

وزیر علوم ادامه داد: دشمن ما یقین دارد که جمهوري اسلامی دنبال سلاح هسته اي نیست بلکه میدانند زمینه هسته اي ایران پایه

 
اي براي دیگر علم ها و افق هاي آینده علم است. 

زلفی گل با اشاره به اینکه بعد از پیروزي انقلاب اسلامی ، ایران در منطقه رتبه اول را دارد، ادامه داد: در بدو انقلاب 170 هزار دانشجو

 
در مقاطع کارشناسی و بعضاً کارشناسی ارشد داشتیم اما امروز بالغ بر 150 هزار دانشجوي دکتري شاغل به تحصیل داریم. 



زلفی گل تأکید کرد: در حال حاضر تعداد اعضاي هیأت علمی به 80 هزارنفر رسیده و دانشگاه هاي ما در آسیا و رنکینگ دنیا سري

 
در سرها دارند و نشان میدهد سرمایه گذاري ایران در بخش علمی مؤثر بوده است. 

او با اشاره به اینکه طبق برنامه توسعه ششم باید بخشی از درآمد ناخالص ملی را صرف تحقیقات می کردیم که طبق آمار کمتراز نیم
درصد آن صرف تحقیقات شده است، افزود: این میزان نشان می دهد آنطور که شایسته است سرمایه گذاري انجام نشده و دولت
سیزدهم مصمم است که دراین مبحث ورود جدي و متفاوتی کند و به طور کل براي ایجاد جهش دراین زمینه به همکاري نهادهایی

 
مانند ستاد اجرایی فرمان امام نیازمندیم. 

معاون هماهنگی ستاد اجرایی فرمان امام نیز دراین مراسم ضمن تبریک هفته وحدت و ایام ولادت پیامبراعظم (ص) گفت: در راستاي
تأکیدات رهبرمعظم انقلاب و دستور دکتر مخبرعملیات احداث خوابگاه هاي دانشجویی بنیاد 15 خرداد ساخت کامل 14 خوابگاه را
طی تفاهم با وزارت علوم و بهداشت متعهد شده است، افزود: تا امروز 5 خوابگاه جدید دانشجویی افتتاح کردیم، سال گذشته دو
خوابگاه در شهرکرد و نیشابور و امروز خوابگاه هاي دانشجویی دانشگاه هاي ارومیه، سنندج و دانشگاه علوم پزشکی دامغان را افتتاح و

 
تحویل دولت خواهیم داد. 

سیدمصطفی سیدهاشمی در ادامه گفت: کل ظرفیت این 14 خوابگاه 3 هزار و 100 نفر است و 70 هزار مترمربع زیربناي خوابگاه

 
هاست ، 6 خوابگاه براي دانشگاه هاي وزارت بهداشت و8 خوابگاه متعلق به وزارت علوم است. 

وي با بیان اینکه خوابگاه هایی که امروز افتتاح شد ظرفیت 740 نفري دارد و زیربناي آن 16 هزار و 500 متر مربع است افزود: 130
میلیارد تومان براي ساخت و تجهیز این 3 خوابگاه هزینه شده و عملیات ساخت خوابگاه هاي دانشگاه هاي بجنورد، علوم پزشکی و

 
خلیج فارس بوشهر هم به پایان رسیده و آماده تجهیز است . 

سیدهاشمی تصریح کرد: خوابگاه دانشگاه اراك، علوم پزشکی بیرجند ،علوم پزشکی قائن، تربت حیدریه، دانشگاه بندرعباس و مراغه

 
نیز براساس زمان بندي انجام شده پایان امسال و بهار سال آینده افتتاح خواهند شد. 

معاون ستاد اجرایی فرمان امام تأکید کرد: این خوابگاه ها با استفاده از مدرن ترین استانداردهاي فنی طراحی و ساخت شده است که

 
شامل اتاق تلویزیون، مطالعه، سالن ورزشی ، اتاق مهمان و سالن ملاقات جهت رفاه و بهره برداري دختران دانشجو انجام شده است. 

سید هاشمی افزود: خوشبختانه سامانه اي در بنیاد 15 خرداد راه اندازي شده که مردم و خیرین بتوانند به هر میزانی که می خواهند
کمک کنند و کمک شان به اسم خودشان ثبت شود ، خوشحالم که اعلام کنم ظرف 14 ماه با استفاده از این سامانه 313 میلیارد
تومان با کمک مردم و خیرین جمع آوري شده که نشان می دهد این سامانه، سامانه اي قوي بوده و خیرین نیز به خوبی به میدان

 
آمدند که این مبالغ صرف احداث مدارس، خوابگاه ها، بیمارستان ها، اشتغالزایی و سایر طرح ها درمناطق محروم میشود. 

در ادامه این مراسم در ارتباطی ویدئوکنفرانسی با 3 استان کردستان ، آذربایجان غربی و سمنان خوابگاه هاي دانشجویی جدید افتتاح
شدند.



رئیس کل د اد گستري فارس د ر نشست با فعالان اجتماعی و سازمان هاي مرد م نهاد تأکید کرد ؛

ورود هد فمند و علمی به حوزه آسیب هاي اجتماعی

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/07/27

ایجاد زمینه مناسب د ر جهت مطالعات اجتماعی و شناسایی آسیب ها می تواند د ستگاه قضائی را د ر احیاي حقوق عامه یاري

 
کند 

رئیس کل د اد گستري استان فارس با تأکید بر استفاد ه از ظرفیت هاي مرد می، شناسایی، فعال سازي و آموزش سمن ها د ر امر
پیشگیري از وقوع جرم را امري ضروري د انست و گفت: ورود هد فمند ، علمی و برنامه ریزي شد ه به حوزه پیشگیري از وقوع جرم و

 
آسیب هاي اجتماعی را زمینه ساز کاهش تشکیل پروند ه و ورود پروند ه به مراجع قضائی د انست. 

حجت الاسلام والمسلمین سید کاظم موسوي د ر نشست تخصصی هم اند یشی با تأثیرگذاران و فعالان اجتماعی و نمایند ه برخی
سازمان هاي مرد م نهاد اجتماعی با بیان این که ایجاد زمینه مناسب د ر جهت مطالعات اجتماعی و شناسایی آسیب هاي اجتماعی با
همکاري متخصصان د ر د انشگاه ها و مراکز تحقیقاتی و انجام طرح هاي پژوهشی و تحقیقاتی می تواند د ستگاه قضائی را د ر ورود
هد فمند به پیگیري مشکلات عمومی و احیاي حقوق عامه یاري کند گفت: تعامل و مشارکت مناسب تمامی د ستگاه هاي د ولتی و
غیر د ولتی د ر اجراي طرح هاي پیشگیري از وقوع جرم و همچنین د رك مشترك از اهمیت موضوع و فرا قوه اي بود ن آن د ر میان

 
مرد م و مسئولین بسیار مهم است. 

نمایند ه عالی قوه قضائیه د ر استان فارس ورود هد فمند علمی و برنامه ریزي شد ه به حوزه پیشگیري از وقوع جرم و آسیب هاي
اجتماعی را زمینه ساز کاهش تشکیل پروند ه و ورود پروند ه به مراجع قضایی د انست و تصریح کرد : این فعالیت ها د ر راستاي
صیانت از حقوق عامه، حمایت از حقوق شهروند ي، پیشگیري و مقابله با فساد ، میانجیگري، صلح و سازش، معاضد ت حقوقی و روان
شناختی مد د کاري اجتماعی، کارآفرینی اجتماعی، سلامت، زنان، خانواد ه، اطفال و نوجوانان، محیط زیست، میراث فرهنگی، منابع
طبیعی، امر به معروف و نهی از منکر و حمایت از بزه د ید گان و خانواد ه آنها با نظارت مد یریت مشارکت هاي مرد می و سرمایه

 
هاي اجتماعی معاونت پیشگیري از وقوع جرم د اد گستري استان د ر د ستور کار قرار د ارد . 

حجت الاسلام والمسلمین موسوي گفت: قائل شد ن نقش و نقش آفرینی براي آحاد مرد م د ر اد اره بهتر امور جامعه، خصوصاً د ر
جهت تحقق اهد اف و پیشبرد برنامه هاي د ستگاه قضائی، از جمله برنامه هاي د ستگاه قضائی د ر د وران تحول و تعالی است چرا که

 
تحولات اجتماعی عمد تاً از د ل مرد م بیرون می آید . 

وي د ر اد امه به استماع د ید گاه نمایند گان سمن هاي شرکت کنند ه و یاوران شوراها از محلات مختلف شیراز پرد اخت و وعد ه د
اد د ر اسرع وقت ضمن بررسی مشکلات بیان شد ه د ر راستاي حل معضلات با مسئولان ذي ربط بازد ید هاي مید انی از نقاط

 
مختلف شیراز از جمله مناطق جنوبی شیراز د ر جهت بررسی منشاء بوي فاضلاب د ر این منطقه د اشته باشند . 

/انتهاي متن/



نخستین دانشجوي دانشگاه جامع علمی کاربردي براي طی دوره کارورزي

شش ماهه به کشور آلمان اعزام شد

شماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/07/27
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

به نقل از روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استانی خراسان شمالی، همزمان با شروع آغاز سال تحصیلی مهرماه
1400 و از سرگیري آموزش هاي حضوري از آبان ماه، اولین دانشجوي دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استانی خراسان شمالی،

 
براي طی کردن دوره کارورزي شش ماهه به یکی از دانشگاه هاي معتبر آلمان از اعزام شد. 

دکتر بادامی دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استانی خراسان شمالی طی بازدید از مراکز آموزش علمی کاربردي اسفراین، جاجرم،
و هلال احمر، با حضور در مرکز آموزش علمی کاربردي جاجرم در جمع کارکنان و مدرسان آن مرکز ضمن تبریک آغاز سال تحصیلی
و سی امین سالروز تاسیس دانشگاه اعلام کرد: اولین دانشجوي این دانشگاه از واحد استانی خراسان شمالی در رشته شبکه هاي
technical university کامپیوتري براي گذراندن دوره کارورزي (3 تا 6ماهه) به یکی از دانشگاه هاي معتبر صنعتی آلمان بنام

 
of Dresden  اعزام شد که این افتخار بزرگی براي این دانشگاه و این واحد استانی می باشد. 

وي با اشاره یه ضرورت برگزاري کلاسهاي حضوري افزود: دانشگاه جامع علمی کاربردي به مرحله رشد کیفی و توسعه رسیده است و
براي رسیدن به این مرحله اقدامات بنیادي مهمی همچون گزینش مدرسان، سطح بندي مراکز، برگزاري دوره توانمند سازي براي
روساي مراکز، ایجاد مراکز رشد، برگزاري استارت آپ، برگزاري دوره هاي کوتاه مدت انجام داده است و همین اقدامات بنیادي نگاه
جامعه را به این دانشگاه تغییر داده است و رسالت مهارت آموزي و کارآفرینی این دانشگاه مورد توجه طالبان کار و شغل قرار گرفته

 
است. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استانی خراسان شمالی در پایان ضمن تشکر از مرکز جاجرم که بیشترین جذب دانشجو را
داشته است گفت، دانشگاه جامع علمی کاربردي خراسان شمالی نسبت به سال گذشته 40درصد افزایش جذب دانشجو داشته است.



پیشنهاد ارائه کارت اعتباري به جاي ارز 4200 تومانی بررسی می شود

منبع: کلیکشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/07/27

وزیر امور اقتصادي دولت جدید گفت پیشنهاد ارائه کارت اعتباري به مردم به جاي ارز 4200 تومانی را بررسی می کنیم. شب
گذشته اولین نشست شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی در دولت سیزدهم به ریاست «سید احسان خاندوزي»، وزیر

امور اقتصادي و دارایی برگزار شد. تشکیل کمیته اي در زیرمجموعه دبیرخانه این شورا براي ...

وزیر امور اقتصادي دولت جدید گفت پیشنهاد ارائه کارت

 
اعتباري به مردم به جاي ارز 4200 تومانی را بررسی می کنیم. 

 
 

شب گذشته اولین نشست شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی در دولت سیزدهم به ریاست «سید احسان خاندوزي»، وزیر

 
امور اقتصادي و دارایی برگزار شد. 

تشکیل کمیته اي در زیرمجموعه دبیرخانه این شورا براي رسیدگی به موضوعات خاص در حوزه کارآفرینی و سرمایه گذاري، افزایش
ضمانت هاي اجراي تصمیمات شوراي گفت وگو، بررسی معافیت مالیاتی، سود تفاوت نرخ ارز ناشی از تسعیر ارز حاصل از صادرات و



 
بررسی بازگشت ارز حاصل از صادرات با قوانین جاري ازجمله موضوعات مطرح شده در این جلسه بود. 

وزیر امور اقتصادي و دارایی، با تأکید بر تبدیل شدن شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی به یک رکن مهم در صحنه اقتصادي
گفت: «تجربه شوراي گفت وگو تاکنون خوب بوده است؛ اما باید از مرحله گفت وگو عبور کرده و وارد اقدامات اجرایی جدي براي گره

گشایی از مسائل اقتصادي شد.»



افتتاح 3 خوابگاه دانشجویی دخترانه در کشور توسط ستاد اجرایی فرمان

امام/ ساخت خوابگاه براي بیش از 3000 دانشجو درسراسر کشور توسط بنیاد

15 خرداد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/07/27

به همت بنیاد 15 خرداد وابسته به ستاد اجرایی فرمان امام ، 3 خوابگاه دخترانه دانشجویی جدید در دامغان، ارومیه و سنندج
احداث و تحویل وزارتخانه هاي علوم و بهداشت شد.

افتتاح 3 خوابگاه دانشجویی دخترانه در کشور توسط ستاد
اجرایی فرمان امام/ ساخت خوابگاه براي بیش از 3000
دانشجو درسراسر کشور توسط بنیاد 15 خرداد به همت
بنیاد 15 خرداد وابسته به ستاد اجرایی فرمان امام ، 3
خوابگاه دخترانه دانشجویی جدید در دامغان، ارومیه و
سنندج احداث و تحویل وزارتخانه هاي علوم و بهداشت

 
شد. 

به گزارش برنا؛ ظهرامروز (سه شنبه) آئین افتتاح و بهره
برداري از 3 خوابگاه دانشجویی دخترانه دانشگاه هاي ارومیه، سنندج و علوم پزشکی دامغان باحضور وزیرعلوم ، معاون هماهنگی ستاد
اجرایی فرمان امام، مدیران عامل گروه تدبیر و بنیاد 15خرداد و معاون وزیربهداشت درمحل نمایشگاه دائمی ستاد اجرایی فرمان امام

 
برگزار شد. 

دراین مراسم وزیرعلوم ، تحقیقات و فناوري در سخنانی گفت: بهترین سرمایه گذاري در کشور، هزینه براي آینده سازان و نخبگانی

 
است که نیروي انسانی و سرمایه اصلی کشور را خواهند ساخت. 

محمدعلی زلفی گل افزود: از دکتر مخبر و ستاداجرایی فرمان امام واقعا متشکرم بابت برعهده گرفتن مسئله ساخت خوابگاه هاي
دانشجویی دختران و رفع دغدغه خانواده ها و دانشجویان ، آنهم در شرایطی که ستاد درگیر پروژه هاي بزرگ و ملی متعدد دیگري

 
است که هرکدام یک پروژه عظیم به حساب می آیند. 

 
  

وزیرعلوم ادامه داد: نهضت ساخت خوابگاه را باید به یک فرهنگ عمومی تبدیل کنیم و سایر خیرین ونهادها راهم به این سمت
بیاوریم، دشمن میداند که اگر ایران درزمینه علم و فناوري دست برتر را پیداکند شکست ناپذیر میشود، پس باید باتمام توان به این

 
سمت پیش برویم همانطورکه بعدازانقلاب با سرعت قابل قبولی به جلورفته ایم. 

او با بیان اینکه اگر ما هزینه لازم را براي توسعه علم و فناوري، کارآفرینی و اشتغالزایی صرف کنیم، بلاشک با کشورهاي پیشرفته هیچ



اختلافی نخواهیم داشت، افزود: ما از نعماتی برخورداریم که دنیاي پیشرفته آن را ندارد ما از تمدن ،تاریخ و ریشه اي برخورداریم که

 
بسیاري از کشورهاي پیشرفته آن را ندارند. 

وزیر علوم ادامه داد: دشمن ما یقین دارد که جمهوري اسلامی دنبال سلاح هسته اي نیست بلکه میدانند زمینه هسته اي ایران پایه

 
اي براي دیگر علم ها و افق هاي آینده علم است. 

زلفی گل با اشاره به اینکه بعد از پیروزي انقلاب اسلامی ، ایران در منطقه رتبه اول را دارد، ادامه داد:  در بدو انقلاب 170 هزار

 
دانشجو در مقاطع کارشناسی و بعضاً کارشناسی ارشد داشتیم اما امروز بالغ بر 150 هزار دانشجوي دکتري شاغل به تحصیل داریم.  

زلفی گل تأکید کرد: در حال حاضر تعداد اعضاي هیأت علمی به 80 هزارنفر رسیده و دانشگاه هاي ما در آسیا و رنکینگ دنیا سري

 
در سرها دارند و نشان میدهد سرمایه گذاري ایران در بخش علمی مؤثر بوده است. 

او با اشاره به اینکه طبق برنامه توسعه ششم باید بخشی از درآمد ناخالص ملی را صرف تحقیقات می کردیم که طبق آمار کمتراز نیم
درصد آن صرف تحقیقات شده است، افزود: این میزان نشان می دهد آنطور که شایسته است سرمایه گذاري انجام نشده و دولت
سیزدهم مصمم است که دراین مبحث ورود جدي و متفاوتی کند و به طور کل براي ایجاد جهش دراین زمینه به همکاري نهادهایی

 
مانند ستاد اجرایی فرمان امام نیازمندیم. 

معاون هماهنگی ستاد اجرایی فرمان امام نیز دراین مراسم ضمن تبریک هفته وحدت و ایام ولادت پیامبراعظم (ص) گفت: در راستاي
تأکیدات رهبرمعظم انقلاب و دستور دکتر مخبرعملیات احداث خوابگاه هاي دانشجویی بنیاد 15 خرداد ساخت کامل 14 خوابگاه را
طی تفاهم با وزارت علوم و بهداشت متعهد شده است، افزود: تا امروز 5 خوابگاه جدید دانشجویی افتتاح کردیم، سال گذشته دو
خوابگاه  در شهرکرد و نیشابور و امروز خوابگاه هاي دانشجویی دانشگاه هاي ارومیه، سنندج و دانشگاه علوم پزشکی دامغان را افتتاح و

 
تحویل دولت خواهیم داد. 

سیدمصطفی سیدهاشمی در ادامه گفت: کل ظرفیت این 14 خوابگاه 3 هزار و 100 نفر است و 70 هزار مترمربع زیربناي خوابگاه

 
هاست ، 6 خوابگاه براي دانشگاه هاي وزارت بهداشت و8 خوابگاه متعلق به وزارت علوم است. 

او با بیان اینکه خوابگاه هایی که امروز افتتاح شد ظرفیت 740 نفري دارد و زیربناي آن 16 هزار و 500 متر مربع است افزود:  130
میلیارد تومان براي ساخت و تجهیز این 3 خوابگاه هزینه شده و عملیات ساخت خوابگاه هاي دانشگاه هاي بجنورد، علوم پزشکی و

 
خلیج فارس بوشهر هم به پایان رسیده و آماده تجهیز است . 

 
  

سیدهاشمی تصریح کرد: خوابگاه دانشگاه اراك، علوم پزشکی بیرجند ،علوم پزشکی قائن، تربت حیدریه، دانشگاه بندرعباس و مراغه

 
نیز براساس زمان بندي انجام شده پایان امسال و بهار سال آینده افتتاح خواهند شد. 

معاون ستاد اجرایی فرمان امام تأکید کرد: این خوابگاه ها با استفاده از مدرن ترین استانداردهاي فنی طراحی و ساخت شده است که

 
شامل اتاق تلویزیون، مطالعه، سالن ورزشی ، اتاق مهمان و سالن ملاقات جهت رفاه و  بهره برداري دختران دانشجو انجام شده است. 



سید هاشمی افزود: خوشبختانه سامانه اي در بنیاد 15 خرداد راه اندازي شده که مردم و خیرین بتوانند به هر میزانی که می خواهند
کمک کنند و کمک شان به اسم خودشان ثبت شود ، خوشحالم که اعلام کنم ظرف 14 ماه با استفاده از این سامانه 313 میلیارد
تومان  با کمک مردم و خیرین جمع آوري شده که نشان می دهد این سامانه، سامانه اي قوي بوده و خیرین نیز به خوبی به میدان

 
آمدند که این مبالغ صرف احداث مدارس، خوابگاه ها، بیمارستان ها، اشتغالزایی و سایر طرح ها درمناطق محروم میشود. 

در ادامه این مراسم در ارتباطی ویدئوکنفرانسی با  3 استان کردستان ، آذربایجان غربی و سمنان خوابگاه هاي دانشجویی جدید افتتاح

 
شدند. 

انتهاي پیام/



«باید»هاي رئیسی در دومین گفت وگوي تلویزیونی

منبع: انصاف نیوزشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/07/27

رئیس دولت سیزدهم شب گذشته در دومین گفت وگوي تلویزیونی خود از زمان آغاز به کار دولت حاضر شد. به گزارش
انصاف نیوز، آقاي رئیسی در این گفت وگو که کمتر از پنجاه دقیقه طول کشید حدود بیست بار از کلمه ي «باید» استفاده

کرد. گفتنی ست یکی از تذکرات رهبري انقلاب به دولت دوازدهم و رئیس جمهور سابق استفاده ي ...

 
 

 
رئیس دولت سیزدهم شب گذشته در دومین گفت وگوي تلویزیونی خود از زمان آغاز به کار دولت حاضر شد. 

به گزارش انصاف نیوز، آقاي رئیسی در این گفت وگو که کمتر از پنجاه دقیقه طول کشید حدود بیست بار از کلمه ي «باید» استفاده

 
کرد. 

گفتنی ست یکی از تذکرات رهبري انقلاب به دولت دوازدهم و رئیس جمهور سابق استفاده ي بیش از حد از این واژه بود: «مخاطب
این بایدها کیست؟ خود ایشان. یعنی (مخاطب) این بایدها غیر از خود آقاي دکتر روحانی و تیم کاري شان در دولت دوازدهم، هیچ
کس دیگر (نیست)؛ یعنی غالب این کارها، حالا بخشی از آنها ممکن است به مجلس یا به قوّ ه ي قضائیّه یا به بعضی جاهاي دیگر

 
ارتباط پیدا کند، امّا عمده اش کارهاي خود مسئولین دولتی است؛ این بایدها را خود اینها بایستی انجام بدهند». (خرداد 96) 

 
گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري از گفت وگوي تلویزیونی رئیس دولت سیزدهم را در ادامه می خوانید: 

آیت االله دکتر سید ابراهیم رئیسی دوشنبه شب در دومین گفتگوي زنده تلویزیونی درباره روند مقابله با بیماري کرونا و واکسیناسیون
عمومی با بیان اینکه همه تلاش ما در این زمینه خارج شدن از حالت انفعالی و اقدام فعال است، گفت: برغم پیشرفت هاي انجام شده
در زمینه واکسیناسیون، رعایت کامل شیوه نامه هاي بهداشتی همچنان باید در دستور کار مردم باشد و عادي انگاري در زمینه

 
بیماري کرونا می تواند خطرناك باشد و ما را با موج جدید بیماري مواجه کند. 



آیت االله رئیسی با تاکید بر اینکه در زمینه واکسیناسیون سیاست ما اقناعی است و اجباري نیست، گفت: از همه کسانی که واکسن

 
نزده اند دعوت می کنم در نخستین فرصت واکسن بزنند. 

رئیس جمهور در ادامه در پاسخ به سوالی درباره شاخص هاي اقتصاد کلان کشور و برنامه هاي دولت براي مهار تورم، با بیان اینکه
دومین موضوع مهم براي دولت معیشت مردم است، گفت: وضعیت معیشت مردم دغدغه روزانه و هر ساعت بنده است، من از فشاري

 
که بر دوش مردم است با خبر هستم و خود را در کنار سفره مردم احساس می کنم. 

آیت االله رئیسی با بیان اینکه آثار تورمی نتیجه تصمیمات پیشین در کشور است که امروز در بازار و اقتصاد مشاهده می شود، گفت:

 
بودجه سال 1401 باید واقعی و بدون کسري باشد. 

رئیس جمهور در پاسخ به این سوال که واقعا روزانه اخبار و تحولات بازار را دنبال می کنید؟ گفت: بله، من روزانه و ساعتی، وضع
قیمت ها و به ویژه مواد خوراکی را دنبال و رصد می کنم. با وزرا در این باره صحبت می کنم و در جلسات و نشست هاي اقتصادي که
با صاحبنظران اقتصادي داریم، به شکل مستمر دنبال این هستیم که تورم کنترل شود و فشاري که روي مردم عزیزمان هست، کاهش

 
یابد. 

دکتر رئیسی با بیان اینکه از فشار روي مردم و به ویژه اقشار کم درآمد و محروم جامعه مطلع هستم، گفت: همواره احساس می کنم
در کنار سفره این ها هستم و سختی شان را احساس می کنم، لذا به دنبال این هستیم که بتوانیم این وضع را اصلاح کنیم. شرایطی

 
که شاهد هستیم، مربوط به تصمیماتی است که از قبل گرفته شده و آثار تورمی آنها امروز در بازار و در سفره مردم آشکار شده است. 

رئیس جمهور با اشاره به اینکه آثار تصمیماتی که امروز می گیریم حتما در آینده زندگی مردم جلوه خواهد داشت، گفت: نخستین
نکته موضوع استقراض از بانک مرکزي است. بالاخره باید کسري بودجه را جبران کنیم، اما استقراض از بانک مرکزي پایه پولی را بالا

 
می برد و تورم ایجاد می کند. 

آیت االله رئیسی گفت: در شهریور ماه که نخستین ماه آغاز فعالیت دولت جدید بود، به هر زحمتی بود، تلاش شد بدون استقراض از
بانک مرکزي پرداخت ها انجام شود. برخی می گویند چطور ممکن بود، ولی به لطف خدا این کار انجام شد. در مهرماه هم این کار
صورت می گیرد و بدون استقراض از بانک مرکزي، ان شاءاالله می توانیم هزینه ها، حقوق و دستمزدها و هزینه هاي دولت را تامین و

 
پرداخت کنیم. 

رئیس جمهور با بیان اینکه این اقدام نخست بود، گفت: قدم دوم مسأله بودجه 1401 است. بودجه را باید بدون کسري و با ارقام
واقعی ببندیم. رهبري معظم انقلاب دو سه سال پیش فرمودند و بارها هم تکرار کردند که ساختار بودجه باید اصلاح شود. این اصلاح
کی می خواهد اتفاق بیفتد؟ باور دولت سیزدهم این است، حالا که مسئولیت داریم، وقت مناسبی براي اعمال برخی اصلاحات جدي

 
در بودجه است. 

دکتر رئیسی گام بعدي را اصلاح شیوه افزایش سنواتی حقوق عنوان کرد و گفت: افزایش حقوق ها باید به صورت پلکانی انجام شود.
همچنین هزینه دستگاه ها باید قابل کنترل و پایش باشد که ویژگی ها و مختصات این تغییرات در نظام بودجه ریزي را در دولت به

 
استحضار مردم و مسئولین عزیز در بخش هاي مختلف کشور خواهیم رساند. 

رئیس جمهور در پاسخ به این سوال که با توجه به ایجاد اجماع نظر تقریبی در کشور به ضرورت حذف ارز ترجیحی، آیا دولت ارز



4200 تومانی را حذف می کند؟ گفت: در این باره جلسات و گفتگوهاي متعددي در ستاد اقتصادي دولت و با اقتصاددانان خارج از

 
دولت داشته ایم. همه واقف هستند که این منابع تاکنون به جاي اینکه به سفره مردم برود، به دست چند دلال رسیده است. 

آیت االله رئیسی گفت: همه قبول دارند که باید این رویه را اصلاح کنیم، به نحوي که این پول وارد سفره مردم شود. این کار ضرورت
دارد اما حتماً این کار را با غافلگیري انجام نخواهیم داد. مردم را بی اطلاع نخواهیم گذاشت و با سنجیدن همه جوانب قضیه، به اقتصاد

 
و بازار شوك وارد نخواهیم کرد. 

رئیس جمهور گفت: مردم و بازار را در جریان تصمیمات قرار خواهیم داد، اما اصلاح این موضوع، جزو برنامه هاي دولت است و در
وقت مناسب، به مردم عزیز اطلاع رسانی می کنیم چرا که از نظر دولت سیزدهم شرط موفقیت اقدامات، مشارکت و همراهی مردم

 
است. 

 
دکتر رئیسی گفت: مردم عزیز بدانند مطابق وعده اي که کردیم، اجراي عدالت، محوري ترین بخش اقدامات دولت است. 

رئیس جمهور در ادامه در پاسخ به سوالی درباره اقدامات دولت براي تحقق وعده ساخت مسکن، گفت: جلسه شوراي عالی مسکن را
برگزار کردیم و مقدمات کار توسط وزارت راه و شهرسازي، بنیاد مسکن و استانداران در حال انجام و قرار است در هر شهري زمین ها
شناسایی شود. امروز هم وزیر راه و شهرسازي اعلام کرد در شهرستان هاي مختلف، اراضی شناسایی شده تا کار مسکن و وعده داده

 
شده را دنبال کنیم. 

آیت االله رئیسی افزود: این وعده اي بوده که در انتخابات مطرح کردم و در قانون هم تصریح شده که باید این کار را انجام داد و نیاز

 
کشور هم هست. 

دکتر رئیسی با اشاره به اینکه گاهی در رسانه ها درباره تحقق این وعده تردید می کنند، تاکید کرد: این کار باید بشود چرا که اولا نیاز
کشور است و دوم اینکه در قانون آمده است و خودمان را موظف به اجراي قانون می دانیم. سوم اینکه این کار را با توجه به امکانات

 
کشور شدنی می دانیم. 

رئیس جمهور با اشاره به اینکه اینطور نیست که برخی تصور کنند دولت خودش زمین بگیرد و خودش بسازد و تحویل دهد، تصریح
کرد: دولت کار هدایت، نظارت و حمایت را انجام می دهد، و باید همه دست اندرکاران وارد میدان شوند تا بتوانیم این پیشران اقتصاد

 
را به حرکت در آوریم. 

دکتر رئیسی با بیان اینکه با ساخت مسکن بسیاري از کسب و کارها فعال می شود، گفت: وقتی مسکن فعال شود، خیلی از کسب و
کارها و کارخانجات هم فعال می شوند و با افزایش اشتغال زایی و تولید، نیاز مردم هم برطرف می شود؛ لذا ساخت 4 میلیون مسکن

 
در 4 سال جزو برنامه هایی است که دولت دنبال می کند و مقدمات کار آماده شده است. 

رئیس جمهور در پاسخ به سوالی درباره آثار واقعی سفرهاي استانی و اینکه چقدر مصوبات آن رصد و پایش می شود، گفت: کارهاي 6
روز از هفته را در سطح ملی انجام می دهیم و یک روز هم به استان می رویم؛ بالاخره حق استان است و وظیفه ماست که به استان ها

 
سر بزنیم چرا که فقط در تهران مسئولیت نداریم. 

آقاي رئیسی گفت: قبل از سفر، از وزارتخانه ها هیات هایی به استان اعزام می شوند و نیازهاي فوري استان را مشخص می کنند.



سپس همه این موارد در مرکز و در معاونت اجرایی با دعوت از مدیران بررسی می شود و بعد، در جلسه اي با حضور معاون اول رئیس

 
جمهور، اعتبارات، زمان و امکانات و پشتیبانی هاي مورد نیاز مشخص می شود و در دستور کار قرار می گیرد. 

رئیس جمهور در واکنش به این پرسش مجري که چند 10 هزار پروژه نیمه تمام استانی و ملی داریم که سال هاي زیادي از آغاز
اجراي آنها گذشته و امروز گاه توجیه هم ندارد، گفت: در سفر به بوشهر، در نخیلات، سد نیمه کاره اي بود که اگر کار مختصري براي
آن انجام شده و چند کیلومتر لوله گذاري شود، می توان از آن بهره برداري کرد، اما این چند کیلومتر لوله گذاري سال ها متوقف

 
مانده و درخت هاي منطقه نخیلات هم در حال خشک شدن بودند. 

آقاي رئیسی گفت: همچنین در سفر به استان فارس از کارخانه اي بازدید کردیم که 87 درصد عملیات احداث آن انجام شده و

 
پرداخت مقداري تسهیلات می تواند این کارخانه را وارد مدار تولید، و 600 کارگر را طبق تعهد مدیر کارخانه، صاحب شغل کند. 

رئیس جمهور گفت: حتی گاهی به طرح هایی بر می خوریم که دستکم یکبار افتتاح شده اما وقتی از آن بازدید کردیم معلوم شد هنوز

 
کار به پایان نرسیده است. 

آیت االله رئیسی در ادامه گفت: این دولت، دولت مردمی است و همواره با مردم ارتباط خواهیم داشت. دولت نباید ارتباط خود را با

 
مردم قطع کند و به وزرا هم همین را توصیه کردم. 

رئیس جمهور گفت: رهبري معظم انقلاب بارها درباره ارتباط با مردم به بنده سفارش کرده اند و من هم به همکارانم توصیه کردم و

 
آنها هم پیگیري می کنند. رفتن در میان مردم و باخبر شدن از درد دل مردم بسیار مهم است. 

آقاي رئیسی با بیان اینکه در جمع مردم به بعضی از گرفتاري هاي آنها برمی خوریم، گفت: در سفر شیراز مطلع شدیم اجراي طرح
بین الحرمین، از حرم شاهچراغ تا حرم آقا سید علاءالدین حسین(ع)، از سال ها پیش آغاز شده اما با موانعی مواجه و متوقف شده

 
است. وقتی بررسی شد، معلوم گردید می شود مشکل را سریع حل کرد. 

رئیس جمهور افزود: متاسفانه برخی گرفتاري هاي ما به خاطر این است که پروژه اي در جایی شروع شده و بعد براي چند سال رها

 
شده و الان دیگر دچار فرسودگی شده و باید یک کار مجدد انجام شود. 

آیت االله رئیسی گفت: در سفرهاي استانی پروژه ها شناسایی، بررسی و صورتجلسه می شود. وزرا در جلسه شوراي اداري در حضور

 
مدیران و مردم استان قول می دهند که چه کارهایی می خواهند بکنند. در واقع خودِ مردم و مدیران ناظر می شوند. 

رئیس جمهور افزود: در معاونت اجرایی ریاست جمهوري بخشی براي پیگیري تعیین شده که فقط مسئول پیگیري مصوبات سفرها

 
است. بر این اساس کارشناسی قبل از سفر، بررسی حین سفر و سوم پیگیري بعد از سفر تا انجام کار، مراحل سفرهاي استانی هستند. 

دکتر رئیسی با بیان اینکه از مسئولان خواسته ام طرح ها را زمان بندي کنند، گفت: اجراي پروژه ها در موعد مقرر می تواند مردم را
امیدوار کند. براي مثال در موضوع فاضلاب خوزستان مقرر کردیم براي تسریع در اجراي طرح، تعداد کارگاه ها سه تا چهار برابر شود

 
تا فردا با یک بارندگی مردم دوباره دچار مشکل نشوند. 

رئیس جمهور در پاسخ به سوالی درباره روند مذاکرات و برنامه رفع تحریم هاي ظالمانه ضد ملت ایران گفت: با جدیت کارِ اقتصاد



مقاومتی را دنبال خواهیم کرد و سفره و بازار و نان مردم را به این مذاکرات گره نمی زنیم اما هیچ زمانی ایران میز مذاکره را ترك

 
نکرده و ما در مذاکرات نتیجه محور، حتما جدي هستیم. 

آیت االله رئیسی با بیان اینکه در طرف مقابل هم آمادگی براي لغو تحریم ها، می تواند نشانه جدیت در مذاکرات باشد گفت: از ابتدا
اعلام کردیم وقتی دولت مستقر شود کار دنبال خواهد شد و الان هم دولت مستقر شده و کار از طریق وزارت امور خارجه دنبال می

 
شود. 

رئیس جمهور گفت: به آنچه گفتیم پایبند هستیم. در مذاکراتی که چند روز پیش در تهران با نماینده اتحادیه اروپا انجام شد، به آنها

 
گفته شد که جمهوري اسلامی ایران در این زمینه جدي است اما باید جدیت را در طرف مقابل هم ببینیم. 

آقاي رئیسی در پاسخ به سوالی درباره عضویت دائم ایران در پیمان شانگهاي و برنامه دولت براي استفاده از مناسبات منطقه اي و بین
المللی، گفت: با عضویت در سازمان شانگهاي، در واقع ارتباط با زیربناهاي اقتصادي منطقه آسیایی را برقرار کردیم و از این بستر همه

 
فعالان اقتصادي باید استفاده کنند. 

رئیس جمهور اضافه کرد: کشورمان زمینه هاي بسیار خوبی براي افزایش صادرات در منطقه به ویژه به کشورهاي همسایه دارد و

 
میزان صادرات حتما می تواند دو برابر شود. 

آقاي رئیسی جایگاه کنونی ایران در تجارت منطقه اي را نامتناسب توصیف کرد و گفت: تقویت ارتباطات با کشورهاي همسایه و
منطقه در اولویت است و از همه فعالان اقتصادي می خواهم براي یک حرکت متفاوت در مناسبات تجاري و اقتصادي در منطقه آماده

 
باشند. 

رئیس جمهور در ادامه در پاسخ به سوالی درباره اهداف اعزام 35 رایزن جدید بازرگانی از طریق وزارت خارجه به سفارتخانه هاي ایران
گفت: هدف این اقدام، فعال شدن دیپلماسی اقتصادي کشور است و در دیدارهاي مختلف با مقامات خارجی آنان براي ارتقاي سطح

 
روابط تجاري و اقتصادي با ایران، اعلام آمادگی می کنند که لازم است پیگیري شود. 

آقاي رئیسی گفت: در آینده نزدیک نشستی با سفیران ایران در کشورهاي منطقه خواهیم داشت که محور آن مباحث تجاري و

 
اقتصادي خواهد بود. 

رئیس جمهور در پاسخ به سوالی درباره انتصاب نماینده ویژه ایران در امور افغانستان و موضع ایران درباره حوادث و تحولات این
کشور، گفت: درباره افغانستان قبلا هم اعلام کردیم که از تشکیل دولت فراگیر با حضور همه گروه هاي فعال در افغانستان که همه

 
اقوام را نمایندگی کند، حمایت می کنیم. 

آیت االله رئیسی افزود: تشکیل دولت فراگیر در افغانستان بحث اصلی است اما آن چیزي که امروز بعد از اخراج آمریکایی ها در

 
افغانستان به یک مسئله مهم تبدیل شده، حضور داعش به عنوان دست ساخته آمریکایی ها است. 

رئیس جمهور گفت: گروه دست ساخته آمریکایی ها افغانستان را بی ثبات می کند اما راهبرد ما در این کشور ایجاد وحدت و ثبات

 
است که این مسئله باید براي مردم افغانستان روشن شود که بحمداالله روشن است. 



آقاي رئیسی با بیان اینکه داعش در کشورهاي مختلف از جمله افغانستان فتنه گري می کند، گفت: از حاکمان افغانستان می خواهیم

 
در مقابل جنایاتی که داعش انجام می دهد و مردم مسلمان را به خاك و خون می کشد، ایستادگی کنند. 

رئیس جمهور در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه برخی معتقدند انتصابات در دولت سیزدهم کند یا با طمانینه پیش می رود، گفت:
محور ما براي انتصاب افراد و گزینش همکاران، کارآمدي و دلدادگی به نظام و انقلاب و باور داشتن مردم است. براي کابینه کسانی را

 
انتخاب کردم که ممکن است اگر بررسی کنید، اصلا به بنده راي نداده باشند! 

دکتر رئیسی در پاسخ به ابراز تعجب مجري تاکید کرد: بله! بنده یقین داشتم کسی به من رأي نداده و براي عضویت در کابینه
انتخابش کردم. قبول داشتن بنده، از شرایط کار کردن در این دولت نیست. در سفرهاي استانی اعلام کردم و اینجا هم اعلام می کنم
که در ادارات و سازمان ها، گاهی می بینم که عکس هاي بنده را نصب کرده اند، به آنها گفته ام عکس امام و رهبري معظم انقلاب را

 
بزنند. 

رئیس جمهور گفت: به دوستان در دولت مکرر گفته ام و همین هفته هم در هیات دولت گفتم که مبناي کار در دولت، کارآمدي

 
است. اگر در میان مدیران کسانی کارآمد هستند، حتماً تثبیت شان کنید تا کارشان را ادامه دهند. 

آقاي رئیسی گفت: گاهی اشکالاتی به بنده می گیرند و می گویند فلانی گروه و دسته ندارد. بله درست است، بنده واقعاً به دنبال

 
شایسته سالاري بودم و پس از این هم دنبال شایسته سالاري هستم. 

رئیس جمهور در واکنش به این مطلب مجري که اگر کسی قرار است جایگزین شود حتماً باید از نفر قبلی بهتر باشد، گفت: به
همکارانم گفته ام و در حضور مردم عزیزمان هم دوباره تکرار می کنم، اینکه لزوما تا پایان چهار سالی که بنده مسئولیت دارم، در

 
خدمت یک مدیر باشیم، چنین تعهدي نداریم! 

دکتر رئیسی گفت: سالی یکبار عملکرد همه مدیران ارزیابی کلان می شود و اگر احساس کنیم کسی آنچنان که باید موفقیتی نداشته،

 
تصمیم دیگري خواهیم گرفت. 

رئیس جمهور تاکید کرد: دنبال این هستم در جایگاهی که سوگند یاد کردم، خدمتگزار مردم باشم و گره از کار مردم باز کنم. لذا
پیوند و میثاق مان با همکاران مان از باب خدمتگزاري به مردم است و کسانی که این خدمتگزاري را همراه با کارآمدي و روحیه

 
انقلابی دنبال کنند، حتماً در سراسر کشور همکار ما خواهند بود. 

رئیس جمهور در پاسخ به سوالی درباره وضع خزانه کشور گفت: دولت در شرایط خوبی تحویل ما نشد و اگر بگویم وضع خزانه چه بود،
ممکن است برخی بگویند شما هم دنبال این هستید که با گله گذاري کار را آغاز کنید. اگر کسی فقط به سفره مردم و ارزش پول
ملی، میزان بدهکاري دولت و میزان کسري بودجه، نگاه کند متوجه می شود دولت را در چه وضعی تحویل گرفته ایم. به ویژه دولت

 
قبل در پنج شش ماه آخر، تعهدات بسیاري ایجاد کرد که این تعهدات مزید بر مشکلات شد. 

آیت االله رئیسی تصریح کرد: به لطف خدا و با مشارکت مردم، تلاش می کنیم مشکلاتی که امروز دولت با آن مواجه است، کمتر در

 
زندگی مردم ظاهر شود. 

رئیس جمهور گفت: در هر ماه غیر از حقوق، دستمزد و هزینه هایی جاري دولت، به طور متوسط 10 هزار میلیارد تومان فقط هزینه



انجام شده دولت قبل را پرداخت می کنیم؛ ضمن اینکه در ماه نخست کار دولت، با همه فشارها تلاش کردیم استقراض از بانک

 
مرکزي اتفاق نیفتد. 

آقاي رئیسی خطاب به مردم گفت: هر چه کار پیش می رود، بنده به عنوان خدمتگزار در دولت، امیدهاي بیشتري پیدا می کنم و

 
گشایش هایی را احساس می کنم که براي کشور ایجاد می شود و آینده را بسیار روشن می بینیم. 

رئیس جمهور با بیان اینکه از این شرایط و آثار تورمی عبور خواهیم کرد، گفت: اگر جایی هم بخواهیم اصلاح اقتصادي انجام دهیم، با

 
مردم و فعالان بازار و نخبگان در میان خواهیم گذاشت و کار غافلگیرانه انجام نخواهیم داد. 

دکتر رئیسی خطاب به جوان ها و مردم گفت: بدانید علی رغم همه تهدیدها و تحریم ها آینده را براي کشور بسیار روشن می بینم و

 
به عنایت خدا و دستان تواناي مردم عزیز به ویژه جوان ها امید و اطمینان دارم. 

 
انتهاي پیام 

کلیک کنید



در 4 عنوان شغلی در بانک ایران زمین استخدام شوید

منبع: فراروشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/07/27

در 4 عنوان شغلی در بانک ایران زمین استخدام شویدبه گزارش خبرنگار «تابناك»؛ بانک ایران زمین به منظور تامین و تکمیل
سرمایه انسانی مورد نیاز براي امور طرح و برنامه در واحد هاي ستادي ادارات مرکزي براساس ضوابط و مقررات و آئین نامه استخدامی
بانک از بین متقضیان واجد شرایط ذیل پس از کسب موفقیت در مصاحبه عمومی و تخصصی، گزینش و معاینات پزشکی با انعقاد

 
قرارداد کار معین و بیمه درمان و بازنشستگی تامین اجتماعی استخدام کند. 

 
1- شرایط عمومی ثبت نام 

 
- تابعیت ایران و متعهد بودن به نظام جمهوري اسلامی ایران 

 
- تدین به دین مبین اسلام و یا یکی از ادیان رسمی مصرح در قانون اساسی کشور 

 
- عدم سوء پیشینه کیفري منتج به محرومیت از حقوق اجتماعی و همچنین عدم اشتهار و محکومیت به فساد اخلاقی 

 
- عدم سابقه وابستگی یا عضویت در احزاب و گروه هاي سیاسی معارض با نظام جمهوري اسلامی ایران 

 
- عدم اعتیاد به دخانیات، مواد مخدر و روان گردان 

 
- داشتن کارت پایان خدمت وظیفه عمومی دائمی یا معافیت دائم 

 
توجه: به تقاضاي داوطلبانی که داراي کارت یا برگ معافیت موقت تحت هر عنوان هستند به هیچ وجه ترتیب اثر داده نخواهد شد. 

تبصره 1: براي دارندگان کارت معافیت پزشکی در صورت قبولی در مراحل سنجش، تائید پزشک معتمد بانک در مورد توانائی انجام

 
کار الزامی است. 

 
- تندرستی و توانائی کامل جسمی، روحی و اخلاقی جهت انجام فعالیت هاي شغلی بانکی (به تائید پزشک معتمد) 

 
- نداشتن منع استخدامی به موجب آراء مراجع قضائی ذیصلاح 

 
- حداقل معدل کل در مقطع کارشناسی 13 تمام و کارشناسی ارشد 15 تمام می باشد. 

نکته بسیار مهم: کلیه داوطلبان پذیرفته شده هنگام تشکیل پرونده ملزم به ارائه اصل کارت پایان خدمت و مدرك تحصیلی (یا

 
گواهینامه موقت معتبر) می باشند و در صورت عدم ارائه مدارك، استخدام آنان منتفی خواهد شد. 

 
- متقاضیان باید بومی و ساکن استان تهران باشند. 

 
تبصره 2: بومی به شخصی اطلاق می گردد که داراي حداقل یک شرط از سه شرط ذیل باشد: 

 
1- محل تولد وي یکی از شهر هاي استان تهران باشد. 

2- حداقل در سه سال گذشته به طور پیوسته در یکی از شهر هاي استان تهران ساکن بوده باشد (با ارائه مدرك معتبر سند مالکیت

 
یا اجاره نامه با کد رهگیري داوطلب استخدامی) 

3- حداقل چهار سال از سنوات تحصیلی (ابتدائی، راهنمائی، دبیرستان و یا دانشگاه) را بصورت متوالی در یکی از شهر هاي استان

 
تهران طی کرده باشد. 

- استخدام در بانک مستلزم دارا بودن شرایط عمومی و اختصاصی، مصاحبه ها، معاینات پزشکی و تائید گزینش بانک می باشد؛ لذا

 
ثبت نام، ارائه مدارك و شرکت در هر یک از مراحل فوق هیچگونه تعهدي را براي بانک جهت استخدام ایجاد نمی نماید. 



- چنانچه خلاف هریک از شرایط اشاره شده در آگهی استخدام در مورد هریک از داوطلبان به اثبات برسد، از استخدام و اشتغال بکار

 
وي ممانعت بعمل آمده و در صورت احراز پس از جذب، اقدامات لازم جهت قطع رابطه استخدامی انجام خواهد شد. 

 
- مسئولیت هرگونه اشتباه در اطلاعات ارسالی یا تفسیر اشتباه نسبت به شرایط اعلام شده در آگهی، با متقاضی می باشد. 

 
بانک ایران زمین نمونه موفق بانکداري دیجیتال در آینده نزدیک 

 
2- نحوه ثبت نام - دریافت کد رهگیري - مهلت ثبت نام 

 
- مهلت ثبت نام: از روز سه شنبه مورخ 1400/07/20 لغایت پایان روز 1400/08/04 می باشد. 

- دریافت کد رهگیري: براي ثبت نام نیاز به یک آدرس پست الکترونیک معتبر دارید که لینک ثبت نام به آن ارسال خواهد شد و با

 
کلیک روي لینک ثبت نام از داخل پست الکترونیک 

خود می توانید مراحل ثبت نام را شروع فرمایید. در پایان ثبت نام به شما یک کد رهگیري داده می شود، که می بایست کد مربوطه

 
را یادداشت نموده و نزد خود نگه دارید. 

تبصره 4: پست الکترونیک منحصر به فرد است و یا به عبارت دیگر با هر آدرس پست الکترونیک فقط یکبار امکان ثبت نام وجود دارد.
تبصره 5: ارسال لینک ثبت نام به پست الکترونیک محدودیت دارد، چنانچه بیش از 5 بار به یک پست الکترونیک دعوتنامه ارسال

 
شود و مرحله ثبت نام تکمیل نشود به آن آدرس دیگر دعوتنامه ارسال نخواهد شد. 

توجه: لطفا دقت فرمایید ممکن است دعوتنامه به بخش اسپم (junk mail ,bulk mail, spam) پست الکترونیک شما ارسال

 
شده باشد. 

 
3- مدارك مورد نیاز براي بارگذاري 

 
- فایل اسکن شده عکس پرسنلی 3 4 (عکس پرسنلی باید تمام رخ و واضح باشد) 

 
- فایل اسکن شده کارت ملی 

 
- فایل اسکن شده صفحه اول شناسنامه و صفحه دوم و صفحه سوم در صورت داشتن توضیحات 

- فایل اسکن شده آخرین مدرك تحصیلی و (در صورت داشتن مدرك فوق لیسانس ارسال فایل اسکن شده مدرك لیسانس نیز

 
الزامی است) 

 
- فایل اسکن شده کارت نظام وظیفه (براي آقایان) 

 
- فایل اسکن شده آخرین حکم کارگزینی 

 
- فایل رزومه 

 
توجه: حداکثر حجم فایل هاي ارسالی می تواند KB 400 باشد و فقط در قالب هاي jpg ,gif و رزومه pdf ذخیره شده باشد. 

 
4- شرایط و ضوابط اختصاصی شغل 

 
ارزیابی عملکرد استراتژیک 

حداکثر سن: متولدین 01/01/1370 به بعد (درصورت داشتن سابقه کار مرتبط در شبکه بانکی/ شرکت هاي زیرمجموعه، 5 سال به

 
شرط سنی فوق الذکر اضافه میگردد) 

 
 MBA ،رشته هاي مرتبط: مهندسی صنایع (کلیه گرایش ها)، مدیریت صنعتی (کلیه گرایش ها)، مدیریت استراتژیک، آمار، ریاضی

تخصص هاي مورد نیاز: تسلط بر مبانی مدیریت و برنامه ریزي استراتژیک، آشنایی کامل با مدل ها و ابزار هاي برنامه ریزي
استراتژیک، آشنایی با مبانی تحلیل سیستم، توانمند در تهیه نقشه راه استراتژي، ترجیحا آشنا به تحلیل داده و ابزار هاي مربوطه و



 
تهیه گزارش آماري ثبت نام و احراز هویت سهامداران حقیقی در سامانه سجام الزامی شد. 

 
داده کاوي 

حداکثر سن: متولدین 01/01/1370 به بعد (درصورت داشتن سابقه کار مرتبط در شبکه بانکی/ شرکت هاي زیرمجموعه، 5 سال به

 
شرط سنی فوق الذکر اضافه میگردد) 

 
رشته هاي مرتبط: مهندسی صنایع (کلیه گرایشها)، مدیریت مالی (کلیه گرایشها)، ریاضیات مالی، آمار، اقتصاد (کلیه گرایش ها) 

تخصص هاي مورد نیاز: تحلیل داده، داده کاوي، توانایی پیاده سازي مدل هاي داده اي، مسلط به تکنیک هاي تحلیل داده، آشنایی با
ابزار هاي داده کاوي، آشنایی با آمار، توانایی تحلیل مسئله و انطباق با مسائل داده کاوي، مسلط به الگوریتم هاي داده کاوي، ذخیره

 
سازي نتایج در پایگاه داده، راه اندازي و توسعه برنامه هاي داده کاوي، بصري سازي داده ها در ابزار هاي متداول، تحلیل کسب و کار 

 
طراحی ساختار 

حداکثر سن: متولدین 01/01/1370 به بعد (درصورت داشتن سابقه کار مرتبط در شبکه بانکی/ شرکت هاي زیرمجموعه، 5 سال به

 
شرط سنی فوق الذکر اضافه میگردد) 

 
رشته هاي مرتبط: مهندسی صنایع (کلیه گرایش ها)، مدیریت مالی (کلیه گرایش ها)، ریاضیات مالی، آمار، اقتصاد (کلیه گرایش ها) 

تخصص هاي مورد نیاز: تتسلط بر مفاهیم ساختار سازمانی، تسلط بر روش هاي مدل سازي فرآیندي، آشنایی با روش هاي طراحی
فرآیند، تهیه گزارش هاي مدیریتی از وضعیت فرآیند ها، جمع آوري داده جهت تشخیص علت ریشه اي مشکلات فرآیندي، همکاري

 
در طراحی و اصلاح نمودار سازمانی 

 
استاندارد سازي 

حداکثر سن: متولدین 01/01/1370 به بعد (درصورت داشتن سابقه کار مرتبط در شبکه بانکی/ شرکت هاي زیرمجموعه، 5 سال به

 
شرط سنی فوق الذکر اضافه میگردد) 

 
رشته هاي مرتبط: مهندسی صنایع (کلیه گرایش ها)، مدیریت مالی (کلیه گرایش ها)، ریاضیات مالی، آمار، اقتصاد (کلیه گرایش ها) 

تخصص هاي مورد نیاز: تحلیل مسائل و ارزیابی نتایج به منظور انتخاب بهترین راه حل و حل کردن مسائل، تدوین شاخص هاي
عملکردي ستاد و شعب جهت پرداخت کارانه براساس اهداف از پیش تعیین شده جهت طرح در کارگروه مربوطه، جانمایی و
استانداردسازي به منظور استفاده بهینه و اصولی از فضا هاي موجود و ساماندهی واحد هاي بانکی، تهیه و تدوین شاخص هاي
استاندارد چیدمان و تعیین مناسب و هرچه دقیق تر تجهیزات و ملزومات موردنیاز شعب و ارائه گزارش به مقام مافوق، گردآوري

 
اطلاعات از طریق ابزار هاي جمع آوري اطلاعات و تجزیه تحلیل آن ها به منظور حصول نتیجه 

 
مراحل ثبت نام: 

 
دریافت کد ملی و ایمیل معتبر 

 
ثبت اطلاعات شناسنامه اي، تماسی و دریافت فایل هاي ضمیمه 

 
ثبت اطلاعات تحصیلی 

 
ثبت اطلاعات دوره هاي آموزشی 



 
ثبت اطلاعات زبان خارجه 

 
ثبت اطلاعات سوابق کاري 

پایان ثبت نام و دریافت کد رهگیري



آغاز به کار کمپین «حرف و گفت»؛ پویشی ملی براي روابط خانوادگی سالم

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/07/27

نشست خبري کمپین «حرف و گفت؛ پویش ملی روابط خانوادگی سالم»، امروز در دفتر سلامت روانی اجتماعی و اعتیاد
وزارت بهداشت برگزار شد. این کمپین با مشارکت صندوق جمعیت سازمان ملل متحد و وزارت بهداشت و به دبیري دکتر

امیرحسین جلالی ندوشن، روان پزشک اجتماعی شکل گرفته است. به گفته جلالی، این پویش شامل مهارت ...

 نشست خبري کمپین «حرف و گفت؛ پویش ملی روابط
خانوادگی سالم»، امروز در دفتر سلامت روانی اجتماعی و اعتیاد وزارت بهداشت برگزار شد. این کمپین با مشارکت صندوق جمعیت
سازمان ملل متحد و وزارت بهداشت و به دبیري دکتر امیرحسین جلالی ندوشن، روان پزشک اجتماعی شکل گرفته است. به گفته
جلالی، این پویش شامل مهارت هاي لازم براي ایجاد گفتگو، حل مساله، کاهش تعارض، رابطه موثر در درون خانواده و بازسازي

 
مفهوم خانواده به عنوان یک چتر و عنصر قوام بخش است. 

به گزارش خبرآنلاین در ابتداي این نشست، دکتر بتول طایفی، رییس دفتر سلامت روانی اجتماعی و اعتیاد وزارت بهداشت با بیان
اینکه این هفته با عنوان هفته ملی سلامت زنان و روز 27 مهرماه به نام زنان و سلامت اجتماعی در بحران کرونا نامگذاري شده است،
گفت: «رویارویی با بحران پاندمی کوید 19، جهان را با تغییرات گسترده و عظیمی مواجه کرد که این تغییرات در در تغییر
ساختارهاي جوامع، باورها، رفتارها، روابط بین فردي و بین کشورها آنقدر تاثیرگذار بوده و هست که حتی امروز براي تفسیر و توصیف

 
پدیده ها، تقسیم بندي زمانی قبل و بعد از کرونا را داریم.» 

او ادامه داد: «مواجهه با کرونا بیش از پیش این موضوع را به همه مردم جهان و سیاستگذاران عرصه سلامت یادآوري کرد که پرداختن
به مساله سلامت صرفا پرداختن ابعاد فیزیکی و روانی افراد نیست، بلکه سلامت یک محصول اجتماعی است و شاید بهتر است بگوییم
که سلامت یک محصول متاثر از وضعیت اقتصادي، اجتماعی و سیاسی است. انسان سالم محور توسعه پایدار است و زنان بخش بزرگ،
حساس، تاثیرگذار و کلیدي در جوامعند. ارتقاي سلامت زنان در ابعاد مختلف، ارتقاي سلامت خانواده و نهایتا جامعه را به دنبال دارد.»

طایفی با بیان اینکه روابط اجتماعی می تواند بر سلامت روانی- فیزیکی و حتی خطر مرگ افراد تاثیر بگذارد، گفت: «در همه جوامع
عوامل خطر سلامت اجتماعی در این گروه جنسیتی مخصوصا در دوران کرونا تفزتیش یافته است. عواملی مانند فقر، بیکاري، زنان
سرپرست خانوار، فشارهاي اقتصادي و خشونت هاي خانگی. در کشور ما هم این موضوع متاثر از این روند در دنیاست و پرداختن به

 
این بخش از سلامت زنان و به دنبال آن خانواده ها، توجه ویژه اي را می طلبد.» 



او ادامه داد: «در پویش ملی روابط خانوادگی سالم، تلاش می شود تا با حساس سازي جامعه براي پی بردن به اهمیت مهارت هاي
گفتگو، حل تعارض و کاهش نزاع درون خانواده، پیشگیري از خشونت خانگی و آشنایی با مصادیق خشونت خانگی، اهمیت سلامت

 
زنان بخصوص سلامت اجتماعی زنان در خانواده و دوام و کیفیت روابط خانوادگی مورد توجه قرار گیرد.» 

 
 

تمرکز اقدامات سلامت بهداشتی و روانی در بحران کرونا باید بیشتر روي زنان باشد در ادامه این نشست آنلاین، دکتر شیرین احمدنیا،
جامعه شناس و عضو هیات علمی دانشگاه علامه طباطبایی با بیان اینکه وقتی صحبت از سلامت زنان می شود، ناگزیر از نوعی مقایسه
زنان و مردان هستیم، گفت: «اینجاست که مفهومی با عنوان نابرابري جنسیتی در حوزه سلامت به میان می آید. می دانیم که زنان در
مقایسه با مردان طول عمر بیشتري دارند. در سال 2019، شاخص امید به زندگی براي زنان در ایران، 78 سال و در مردان 76 سال

 
بوده است. اما از نظر انواع شاخص هاي بیماري، مردان به ویژه در سال هاي میانسالی بیمارترند.» 

او ادامه داد: «اساسا در چرخه مراحل عمر، از نوزادي تا سالمندي، عواملی که سلامت زنان را تحت الشعاع قرار می دهد با عوامل موثر
بر مردان تفاوت هایی دارد: دلایل فرهنگی (تفکیک الگوها و نقش هاي جنسیتی)، دلایل زیستی (مقاوم بودن بیولوژیک زنان در جهت
بقاي نسل). در مجموع به دلیل تفاوت ها در نقش هاي اجتماعی شاهد این هستیم که زنان بیشتر به بیماري هاي مزمن دچار می
شوند و مردان به بیماري هاي حاد. زنان به دلیل تقسیم کار جنسیتی، بیشتر به کارهاي خانه داري، صنایع دستی و مشاغل با رده
هاي پایین می پردازند و فقدان قدرت تصمیم گیري مشهود است و در مردان اشتغال مخاطره آمیز در کارخانجات، کارگاه هاي
ساختمانی، یا مبارزه در جنگ ها، تصادفات رانندگی، شیوه گذران اوقات فراغت متفاوت و رفتارهاي سوء مصرف مواد، الکل و نظایر آن

 
وجود دارد.» 

احمدنیا با بیان اینکه زنان به عنوان گروه آسیب پذیر شناسایی می شوند، گفت: «زنان از نظر اجتماعی و اقتصادي محروم ترند و
دسترسی شان به منابع قدرت و ثروت کمتر است. هرچند زنان نیمی از جمعیت را تشکیل می دهند اما ما شاهد جایگاه نابرابرشان
هستیم. چه در عرصه خصوصی یعنی همان خانواده و چه در سپهر عمومی که شامل بازار اشتغال و مناصب سیاسی و اقتصادي می
شود. زنان از نظر مفهومی در زمره گروه هاي در حاشیه اند. زنان طبق روال سنتی تحت حمایت مردانند اما امروزه بخش قابل توجهی
از زنان را به عنوان زنان بی سرپرست یا بدسرپرست می شناسیم که هزینه هاي بهداشتی و درمانی شان برعهده خودشان است.

 
بنابراین تمرکز اقدامات سلامت بهداشتی و روانی در بحران کرونا باید روي اقشار آسیب پذیر که زنان را هم شامل می شود، باشد.» 



 
 

پویشی براي گفتن و شنیدن در درون خانواده در ادامه این نشست، دکتر ماندانا بستانی مروي، دستیار تخصصی روانپزشکی دانشگاه
علوم پزشکی ایران و عضو تیم علمی و اجرایی پویش ملی «حرف و گفت»، با بیان اینکه هفته سلامت زنان که با شعار روابط اجتماعی
در بحران کرونا و مدیریت اجتماعی در کشور در حال اجراست، گفت: «پویش رابطه خانودگی سالم که به طور مشترك با صندوق
جمعیت سازمان ملل متحد و دفتر سلامت روانی و اجتماعی وزارت بهداشت و درمان در حال برگزاري است. این پویش که قرار است

 
از تاریخ یکم تا هفتم آذرماه به صورت سراسري در دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور برگزار شود.» 

در پایان این نشست، دکتر امیرحسین جلالی ندوشن، روان پزشک اجتماعی و دبیر پویش «حرف و گفت»، با بیان اینکه نام این پویش
که براي معرفی روابط اجتماعی سالم درایران شروع شده، امروز به صورت رسمی معرفی و رونمایی می شود، گفت: «طبیعتا مدلی که
ما انتخاب کردیم و تلاش وزارت بهداشت با همراهی و همکاري صندوق جمعیت سازمان ملل متحد، پاسخی به مساله و نیاز اجتماعی

 
حال حاضر کشور یعنی وضعیت خانواده و وضعیت اختلال در ارتباط در بخش هاي مختلف جامعه به ویژه در خانواده است.» 

او ادامه داد: «ما با این واقعیت آماري و اجتماعی روبروییم که به عنوان نمونه طلاق در کشور رو به افزایش است. در تهران و شهرهاي
بزرگ دیگر کشور کم کم به آمار یک طلاق به ازاي هر سه ازدواج می رسیم. طبعا طلاق در وضعیت تفاهم، عشق، صمیمیت و دوستی
رخ نمی دهد. علاوه بر عوامل اجتماعی و اقتصادي، از نقطه نظر وانشناختی، طلاق محصول تنازع، تعارض، خشونت و عدم گفتگو در
خانواده است. پیمایش هاي ملی مختلف نشان می دهند که خشونت در درون خانواده نتیجه عدم وجود یک ساختار قانونمند و روابط
ساختارمند بین اعضاي خانواده است. به هر حال ما شاهد تحول در خانواده ها هستیم و فضایی که در گذشته پدر تعیین کننده بود به
مرور در برخی شهرها تغییر کرده است و انتخاب هاي افراد مختلف از جمله مادر و فرزندان داراي اهمیت شده است. اما همزمان شاهد
به هم ریختن نقش ها و عدم گفتگو بر سر مسائل مختلف خانواده هستیم. نقش پدر به عنوان کسی که قبلا حرف اول و آخر را می زد
کمتر شده اما ساختار جایگزینی که بتواند نظام تصمیم گیري را در خانواده مشخص کند، تعیین نشده است. وقتی قرار است نظام
تصمیم گیري در خانواده سیال باشد و همه جاي خودشان را داشته باشند، نیازمند عنصري چون گفتگو هستیم که افراد بتوانند

 
حرفشان را بزنند و درباره مسائل مختلف صحبت کنند.» 



 
 

جلالی گفت: «بر اساس داده هاي موجود، ما در کشور (در سطح اجتماعی و خانواده)، می توانیم خشونت هاي اجتماعی و خشونت
هاي درون خانواده را تا حدي مسئول عدم امکان براي گفتگو کردن بدانیم. پویش حرف و گفت، قرار است با تعیین 7 روز مختلف و
تهیه 7 بسته محتوایی مختلف، این امکان را فراهم کند تا این بسته ها که شامل مهارت هاي لازم براي ایجاد گفتگو، حل مساله،
کاهش تعارض، رابطه موثر در درون خانواده و بازسازي مفهوم خانواده به عنوان یک چتر و عنصر قوام بخش است در دانشگاه هاي
مختلف و رسانه ها توزیع شود. طی 10 روز آینده این محتواها توزیع خواهد شد. با توجه به محدودیت هاي بودجه اي و بیماري کرونا،
امیدواریم که حداکثر استفاده از صداوسیما، شبکه هاي محلی، شبکه هاي اجتماعی، به کارگیري سازمان هاي مردم نهاد و گروه هاي
محلی و سایر سازمان ها بتوانیم جمعیت بزرگی از کشور را با پیام هایمان آشنا کنیم. پیام اصلی هم گفتن و شنیدن در درون خانواده
است. همچنین جشنواره عکس و کارتون هم در نظر گرفته شده تا مردم به صورت مستقیم در این پویش شرکت داشته باشند تا

 
صداي زنان، مردان و کودکان شنیده شود.» 

او با بیان اینکه این پویش، پویشی جنسیتی نیست، ادامه داد: «این پویش تاکید بر حقوق زنان، کودکان، سالمندان دارد اما به مردان
هم نگاه برابر دارد. به مردان به عنوان عنصر تغییر نگاه می شود که می توانند براي تغییر شرایط خانواده موثر باشند. همکاري زنان و

 
مردان در خانواده قطعا می تواند ما را به شرایط بهتري برساند. امیدوارم بتوانیم قدمی موثر براي افزایش آگاهی عمومی برداریم.» 

 
این پویش را می توانید با هشتگ هاي #حرف گفت، گفتگو به جاي خشونت و گفت وشنود در شبکه هاي اجتماعی دنبال کنید. 
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جزئیاتی از نقیصه بودجه سال 1399

منبع: رساشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/07/27

ارزیابی تفریغ بودجه سال 99 نشان می دهد 66 درصد زوج هاي جوان وام ازدواج گرفته اند در حالی که 12.5 هزار میلیارد
تومان یارانه نقدي به 3 دهک ثروتمند جامعه رسید.

 ارزیابی تفریغ بودجه سال 99 نشان می دهد 66 درصد زوج هاي جوان وام

 
ازدواج گرفته اند در حالی که 12.5 هزار میلیارد تومان یارانه نقدي به 3 دهک ثروتمند جامعه رسید. 

به گزارش خبرگزاري رسا، آسیب شناسی نظام حکمرانی در بخش بودجه نویسی و سیر مراحل تصویب آن در مجلس نشان می دهد
بودجه هاي سنواتی به خصوص در سال هاي اخیر انحراف معناداري با روح حاکم بر آن پیدا کرده است. ارزیابی دیوان محاسبات از

 
قانون بودجه سال 99 بر این مسئله تاکید دارد که تنها 28 درصد احکام رعایت شده است. 

 
در حال حاضر 21 بخش از بودجه در گزارش تفریغ دیوان محاسبات مورد توجه قرار گرفته که بدین شرح است: 

 
1- درصد تحقق تعداد احکام تبصره هاي ماده واحده قانون بودجه سال 99 

 
15 درصد فاقد عملکرد، 15 درصد با عدم تحقق اهداف قانون گذار و 42 درصد احکام نیز بخشی یا تمام آن رعایت نشده است. 

 
 

با توجه به اینکه یکی از وظایف اصلی سازمان برنامه و بودجه تهیه، تدوین، اجرا و نظارت بر بودجه دستگاه ها است ضعف در اجراي

 
احکام و تبصره ها مشهود بوده و باید فکري به حال بودجه ریزي کشور صورت بگیرد. 

به گزارش فارس، در همین باره سید مسعود میرکاظمی رئیس سازمان برنامه و بودجه از تغییر ریل سیاست گذاري اقتصادي می گوید
که قرار است در بودجه 1401 رخ دهد. روش ها و فرآیندهایی که در استان ها وجود دارد روش سنتی است و لذا رویه گذشته باید

تغییر کند تا واحد کوچک تولیدي نه تنها نیازهاي داخلی را تأمین کنند بلکه به بازارهاي منطقه اي و جهانی وصل بشوند. 



یک مقام آگاه در سازمان برنامه و بودجه نیز در این باره به فارس گفت: یکی از سیاست ها و رویکردها، کاهش ردیف هاي بودجه سال
آینده است. بسیاري از دستگا ه ها و نهادها وجود دارند که کارهاي موازي انجام می دهند و هر روز شاهد افزایش هزینه هاي جاري

 
هستیم؛ این روند در بودجه 1401 تغییر خواهد کرد. 

 
2- تراز عملیاتی و کسري تراز 

کسري تراز عملیاتی بودجه یکی از بیماري هاي مزمن بودجه ریزي در کشور است که یکی از مهمترین دلایل آن عقب ماندگی نظام

 
مالیاتی به نسبت هزینه ها بوده و کسري منابع را تشدید کرده و روند آن قابل قبول نیست. 

 
 

به گزارش فارس، طبق بررسی دیوان محاسبات بودجه سال گذشته با ناترازي عملیاتی 183 هزار و 351 میلیارد تومانی روبرو شد که

 
معمولا از طریق استقراض براي جبران مصارف بودجه پوشش داده می شود. 

 
3- درآمدهاي نفتی 

در قراردادهاي فروش صادراتی فرآوردههاي نفتی، بالغ بر 1.2 میلیارد دلار مغایر با شرایط بورس انرژي عرضه شده که موجب کاهش

 
درآمدهاي شرکت پخش فرآورده هاي نفتی ایران شده است. 

 
4- ارز ترجیحی 

در سال 1399 مبلغ 10.7 میلیارد دلار ارز ترجیحی براي واردات کالاهاي اساسی اختصاص یافته است که مبلغ 2.3 میلیارد دلار آن
به منظور واردات دارو اختصاص یافته است. بررسیهاي انجام شده حاکی است صرفه و صلاح دولت در تعیین قیمت هاي ارزي داروهاي
وارداتی رعایت نشده است. براي نمونه در واردات 31 قلم دارو حاکی از اختصاص جمعاً 235.216.686 یورو مازاد بر قیمت واقعی

 
داروها به تعداد 12 شرکت واردکننده است. 

به گزارش فارس، کاهش منابع ارزي دولت که از طریق درآمدهاي نفتی حاصل می شود باعث شده، تامین کالاهاي اساسی و ضروري
که عمدتا از طریق واردات انجام می شود با نقیصه جدي روبرو شود و طبق گزارش هاي مراجع رسمی رسوب کالاهاي اساسی در بنادر
و گمرکات در حال افزایش بوده و به رقم 7.5 میلیون تن رسیده است. در صورتی که منابع مورد نیاز جبران نشود شاهد هزینه هاي

 
سنگین دموراژ کشتی ها در دریا و فاسد شدن این اقلام خواهیم بود و در امتداد آن برهم خوردن بازارهاي داخلی را به دنبال دارد. 

از این رو دولتمردان موضوع حذف ارز 4200 تومانی را دنبال می کنند تا بتوانند علاوه بر سوداگري براي واردکنندگان آثار مثبت را به
مصرف کننده منتقل کنند. در همین راستا سید احسان خاندوزي وزیر امور اقتصادي و دارایی می گوید: ستاد اقتصادي دولت حتما با
اصلاح رویه هایی که براي مورد ارز ترجیحی وجود دارد و منافعش به مصرف کنندگان نهایی و مردم نمی رسد و در زنجیره مزیت



هاي رانتی آن براي کسانی است که دسترسی به این منابع دارند، موافق است. البته این مساله از پیشنهادات مطرح شده در ستاد

 
اقتصادي دولت است و امیدواریم بعد از تصمیم گیري در این رابطه با کارآمدترین روش بتوانیم از مصرف کننده حمایت کنیم. 

 
5- انتشار اوراق اسلامی 

 
 

انتشار مبلغ 202،466 میلیارد تومان اوراق مالی اسلامی، حدود 85% از کسري ترازهاي عملیاتی و سرمایهاي در سال 1399 را تأمین
نموده است که این موضوع منجر به انتقال کسري بودجه به سالهاي آتی و در صورت بازخرید این اوراق توسط سیستم بانکی و بانک

 
مرکزي از طریق افزایش پایه پولی و نقدینگی منجر تورم به افزایش نرخ در سالهاي آتی می شود. 

 
6- وضعیت وصول مالیات ها 

 
 

باوجود اینکه درآمدهاي مالیاتی 101 درصد محقق شده، اما نتایج بررسی ها بیانگر آن است که با توجه به تکلیف دولت مبنی بر
وصول حداقل 30 در صد از مطالبات مالیاتی در سال 1399، از مبلغ 214 هزار میلیارد تومان مطالبات مالیاتی، صرفاً 5 % آن وصول و
به حساب خزانه داري کل کشور واریز شده است. باوجود پیش بینی مبلغ 1.600 میلیارد تومان درآمد از محل مالیات بر واحدهاي
مسکونی و انواع خودروهاي سواري و وانت دوکابین، به علت عدم تصویب آیین نامه اجرایی مربوط، هیچگونه مالیاتی از این محل

 
دریافت نشده است. 

 
7- عدم وصول منابع عمومی یا درآمد شرکت هاي دولتی 

بر اساس نتایج تفریغ، برخی از منابع عمومی دولتی و یا درآمد شرکت هاي دولتی به موقع وصول نشده که به تبع آن اهداف مقنن نیز
محقق نشده است. از مبلغ 171 میلیارد تومان بدهی شرکت دخانیات ایران بابت حقوق انحصار محصولات دخانی به دولت، صرفاً 3

 
درصد آن به میزان 4.5 میلیارد تومان واریز شده است. 

بخشی از مطالبات شرکت سهامی ارتباطات زیرساخت به مبلغ 33 میلیارد تومان بابت ارائه امکانات مخابراتی و مبلغ 3.443.425 یورو
در خصوص قراردادها و توافق نامه هاي مبادله شده با شرکتهاي طرف قرارداد، وصول نشده است. جمعاً مبلغ 75 میلیارد تومان و 79
میلیون دلار آمریکا و 34 میلیون یورو و 8 میلیون سایر ارزها درهم امارات و ریال عمان، بدهی معوق مشتریان به صندوق ضمانت

 
صادرات ایران وصول نشده است. 

 
8- عدم استفاده از ظرفیت معادن کشور 



ظرفیت ذخایر معدنی شناسایی شده کشور بالغ بر 53 میلیارد تن است. در حالی که کمتر از 1% آن در حال استخراج است. سهم
تولید ناخالص داخلی کشور از بخش معدن هم کمتر از 1 درصد است. توجه به این بخش و در صورت افزایش ظرفیت استخراج به 5

 
درصد، میتواند حداقل 80 هزار میلیارد تومان تحت عنوان حقوق دولتی، بخشی از کسري منابع عمومی دولت را تأمین نماید. 

 
9- وضعیت اجراي قانون هدفمند کردن یارانه ها 

مبلغ 3.587 میلیارد تومان از منابع هدفمندي یارانه ها، صرف پرداخت یارانه معیشتی شده است. علیرغم شناسایی بیش از 23
میلیون نفر یارانه نقدي سه دهک بالاي درآمدي یارانه بگیر، اقدامی جهت قطع یارانه نقدي آنها انجام نشده است. لذا مبلغ 12.576

 
میلیارد تومان یارانه به این افراد پرداخت شده است. 

 
10- پرداخت هاي مرتبط با اشتغال 

علیرغم اختصاص مبلغ 10.200 میلیارد تومان از منابع هدفمندي یارانه ها براي اجراي برنامه هاي ایجاد اشتغال مولد، تثبیت اشتغال

 
موجود و اجراي سیاست هاي بازار کار، صرفاً مبلغ 373 میلیارد تومان معادل 3.7 درصد آن، بابت این موضوع پرداخت شده است. 

 
11- مشارکت عمومی، خصوصی در اجراي طرح هاي عمرانی 

مطابق تبصره 19، دستگاههاي اجرایی مکلف بوده اند از محل منابع بودجه کل کشور و دارایی هاي خود تمهیدات لازم را براي اجراي
طرحهاي جدید، نیمه تمام، آماده بهره برداري و در حال بهره برداري از طریق مشارکت عمومی و خصوصی فراهم کنند. در سال
1399 صرفاً تعداد 17 دستگاه اجرایی براي اجراي تعداد 39 طرح یا پروژه خود اقدام به انعقاد قرارداد با بخشهاي خصوصی و تعاونی

 
نموده اند. 

 
12- بودجه ریزي مبتنی بر عملکرد و نظام حسابداري بخش عمومی 

 
در سال 1399 باوجود تکلیف دستگاه اي اجرایی به اجراي بودجه ریزي مبتنی بر عملکرد، تعداد 225 دستگاه 

اجرایی نسبت به استقرار و تکمیل سیستم بهاي تمام شده و تعداد 1.052 دستگاه اجرایی نسبت به راه اندازي سیستم یکپارچه بودجه

 
ریزي مبتنی بر عملکرد، اقدام نکرده اند. 

 
13- وضعیت آیین نامه هاي اجرایی 

مطابق بند و تبصره 21، آیین نامه هاي اجرایی مورد نیاز قانون بودجه بایستی حداکثر ظرف مدت سه ماه پس از تصویب آن تهیه
شده و به تصویب هیات وزیران می رسید، از تعداد 24 آیین نامه اجرایی پیش بینی شده در قانون بودجه سال 99 تعداد 15 مورد در
مهلت مقرر و هفت مورد خارج از مهلت مقرر تصویب شده است. براي دو مورد نیز آیین نامه اجرایی تصویب نشده که این امر سبب

 
عدم اجراي احکام مربوط شده است. 

 
14 - تسهیلات تکلیفی 

به منظور حمایت از ازدواج جوانان، بانک مرکزي موظف بوده است از طریق بانک هاي عامل نسبت به پرداخت تسهیلات قرض الحسنه



ازدواج براي هریک از زوج ها به مبلغ 50 میلیون تومان با اولویت نخست اقدام کند. در سال 99 از تعداد 1.109.360 نفر متقاضی

 
استفاده از تسهیلات ازدواج، به تعداد 735.114 نفر، معادل 66 درصد متقاضیان تسهیلات ازدواج پرداخت شده است. 

 
15 - جذب منابع خارجی 

از مجوز 30 میلیارد دلار تسهیلات فاینانس جهت تأمین مالی طرح هاي دولتی و غیردولتی علاوه بر باقیمانده سنوات قبل، صرفاً

 
حدود 55 میلیون یورو بابت طرح مقابله با شیوع ویروس کرونا، استفاده شده است. 

 
16 - فروش سهام شرکت هاي دولتی 

در سال 1399 سهام تعداد 15 شرکت به دو روشِ صندوق هاي سرمایه گذاري قابل معامله در بورس (ETF) و تدریجی واگذار شده
که از محل آن مبلغ 31.986 میلیارد تومان به حساب خزانه داري کل کشور واریز شده است. در حالی که طبق قانون بودجه، مبلغ

 
مصوب منابع حاصل از واگذاري سهام شرکت هاي دولتی، 11.587 میلیارد تومان بوده است. 

 
17 - اعتبارات مقابله با کرونا 

از مبلغ یک میلیارد یورو تخصیصی از محل صندوق توسعه ملی جهت مقابله با بیماري کرونا، تا پایان اسفندماه 1399، حدود 830
میلیون یورو برداشت و معادل ریالی آن به میزان 18،999 میلیارد تومان به حساب خزانه داري کل کشور واریز شده است که مبلغ
16،238 میلیارد تومان معادل 86% به یورو مستقیم و یا غیرمستقیم به مجموعه وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی پرداخت
شده است و مابقی وجوه به مبلغ 2،710 میلیارد تومان به سایر دستگاههاي اجرایی و پرداختهایی نظیر بیمه بیماري ناشی از کرونا و

 
تأمین پابند الکترونیکی اختصاص داده شده است. 

 
18- یارانه پنهان 

در سال 1399 مبلغ 1.603.000 میلیارد تومان تحت عنوان یارانه پنهان یارانه کالاهاي اساسی، پنج فرآورده نفتی و سوخت هوایی،
گاز طبیعی، برق و آب به شرح جدول زیر پرداخت و یا به حساب بدهکاري دولت منظور شده که حدود 2.5 برابر عملکرد بودجه

 
عمومی دولت و 46% حجم نقدینگی در سال 1399 است. 

 
 



 
19- هدر رفت حامل ها انرژي در سال 99 

 
 

 
20- تعارض منافع 

بررسیهاي انجام شده از وضعیت تعارض منافع در صدور مجوزها نشان میدهد در موارد متعددي اشخاص مؤثر در صدور مجوزها و
شاغل در پستهاي حاکمیتی از رانت و منافع ویژه برخوردار شده اند. براي نمونه بررسیهاي انجام شده از داروخانه هاي سراسر کشور
ملاحظه شد از حدود 13،000 داروخانه فعال در سراسر کشور، مؤسس 812 داروخانه از کارکنان بخش دولتی و نهادهاي عمومی
غیردولتی بوده و مؤسس 221 داروخانه نیز از کارمندان شاغل در پستهاي حاکمیتی سیاستگذاري، صدور مجوز و نظارت بر امور دارو
است. همچنین تعداد 177 نفر از شاغلین بخش دولتی نیز به عنوان مسئول فنی در سایر داروخانه ها اشتغال دارند که 66 نفر از آنها
از پرسنل شاغل در دستگاههاي حاکمیتی هستند. لذا ضروري است تمهیدات لازم در راستاي رفع تعارض منافع در تمامی موارد

 
صدور مجوزها، اتخاذ گردد. 

 
21- اموال دپو شده در انبارهاي سازمان اموال تملیکی 

بررسی ها نشان میدهد که ارزش کالاهاي دپو شده در انبارهاي سازمان جمع آوري اموال تملیکی تا پایان سال 1399 بالغ بر 6.320
میلیارد تومان است. از عوامل مؤثر در بروز تأخیر در فروش اموال مذکور، عدم استقرار سامانه هاي الکترونیکی شامل سامانه جامع
اموال تملیکی، سامانه جامع انبارها و شناسه کالا، عدم دسترسی سازمان مذکور به سامانه ارزش گذاري گمرك و عدم استقرار سامانه

 
شناسایی و مبارزه با قاچاق کالا و ارز است. 

 
انتهاي پیام/ 

منبع: فارس



جهان فولاد در رفسنجان پروژه اجرا می کند

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/07/27

دنیاي معدن: نماینده مردم رفسنجان و انار در مجلس شوراي اسلامی گفت: با توجه به اینکه 49 درصد سهم شرکت جهان
فولاد مربوط به صندوق بازنشستگی مس است، قرار است جهت اشتغالزایی با بررسی و مطالعات مربوطه، چند پروژه از سوي

این شرکت در رفسنجان ایجاد شود.

جهان فولاد در رفسنجان پروژه اجرا می کند دنیاي معدن:
نماینده مردم رفسنجان و انار در مجلس شوراي اسلامی
گفت: با توجه به اینکه 49 درصد سهم شرکت جهان فولاد
مربوط به صندوق بازنشستگی مس است، قرار است جهت
اشتغالزایی با بررسی و مطالعات مربوطه، چند پروژه از

 
سوي این شرکت در رفسنجان ایجاد شود. 

به گزارش دنیاي معدن، حجت الاسلام حسین جلالی در
گفت وگویی در رفسنجان با اشاره به جلسه دوشنبه در

شرکت جهان فولاد با حضور مدیرعامل صندوق بازنشستگی مس و مدیرعامل جهان فولاد پیرامون سهم رفسنجان از این شرکت،
اظهار کرد: در حال حاضر 49 درصد این مجتمع سهم صندوق بازنشستگی مس است و طی این سال ها توانسته حرکت جهشی در

 
حوزه تولید و اشتغال و صنعت ایجاد کند و کارهاي بسیار مهمی انجام داده است. 

نماینده رفسنجان و انار در مجلس تصریح کرد: انتظار ما از این شرکت، حداقل اجراي چند پروژه در رفسنجان است که با توجه به
اینکه بخش کثیري از بازنشستگان عضو صندوق در رفسنجان هستند، منافعی براي این عزیزان داشته باشد و در ایجاد پروژه ها عدالت

 
رعایت شود و سهم 49 درصدي بازنشسته ها نادیده گرفته نشود. 

وي خاطرنشان کرد: در همین راستا قرار شد جلسه صندوق بازنشستگی با مدیرعامل شرکت جهان فولاد جهت بررسی و مطالعات
طرح ها انجام شود که یکی، دو پروژه مفید و سودآور که اشتغالزایی داشته باشد در رفسنجان اجرا شود.



استاندار سمنان: واحدهاي راکد صنعتی به چرخه تولید بازمی گردند

منبع: تسنیمشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/07/27

گروه استان ها- استاندار سمنان تأمین آب پایدار را اولویت مهم خود در این استان دانست و بر لزوم برنامه ریزي براي تحقق
رشد اقتصادي 8.5 درصدي در استان سمنان تأکید کرد.

گروه استان ها- استاندار سمنان تأمین آب پایدار را اولویت
مهم خود در این استان دانست و بر لزوم برنامه ریزي براي
تحقق رشد اقتصادي 8.5 درصدي در استان سمنان تأکید

 
کرد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از سمنان، سید محمدرضا
هاشمی ساعت پیش در جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع
تولید استان سمنان که با حضور معاون وزیر صنعت معدن
و تجارت در استانداري سمنان برگزار شد اظهار داشت:
همه مدیران اقتصادي در استان سمنان باید تلاش کنند تا

 
رشد اقتصادي 8.5 درصدي در این استان رقم بخورد. 

وي با اشاره به تأکیدات مقام معظم رهبري بر لزوم استفاده از ظرفیت هاي استان سمنان در حوزه هاي گردشگري، صنعتی و معدنی و

 
نیز کشاورزي افزود: باید توسعه اقتصادي در این بخش ها در استان سمنان محقق شود. 

استاندار سمنان با تأکید بر اینکه هیچ اقدامی مهمتر از حفظ اشتغال موجود در بخش صنعت، افزایش ظرفیت واحدهاي صنعتی
موجود و نیز بازگرداندن واحدهاي راکد صنعتی به چرخه تولید و توسعه سرمایه گذاري در استان سمنان نیست اضافه کرد: همه

 
مدیران حوزه اقتصادي کشور به عنوان سربازان این بخش باید کمک کنند تا گره از مشکلات سرمایه گذاران برداشته شود. 

هاشمی با بیان اینکه سرمایه گذاران از مسئولین انتظار کردن فرش قرمز ندارند تصریح کرد: البته سرمایه گذاران انتظار دارند تا

 
مسئولان موانع بر سر راه آنان را برداشته و در مسیر سرمایه گذاري مانع ایجاد نکنند. 

وي با تأکید و اهمیت تشکیل جلسات ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی و کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید در استان سمنان و نیز
جلسات شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی خاطرنشان کرد: در این جلسات باید واحد هاي راکد و در تملک بانک ها دوباره

 
فعال شوند. 

 
توجه به صنایع کم آب بر در استان سمنان در دستور کار قرار گیرد 

 
وزیر نیرو در همدان: حجم آب پشت سدهاي کشور به 18 میلیارد متر مکعب کاهش یافت 



 
نیمی از باغات محصول "بهِ" استان اصفهان درگیر تنش آبی هستند 

استاندار سمنان عنوان کرد: بانک ها باید واحد هاي صنعتی در تملک خود را به سرمایه گذار قبلی یا سرمایه گذار جدید واگذار کنند.



مادر و دختر البرزي، وقف کنندگان برتر کشور شدند

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/07/27

رییس اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان ساوجبلاغ گفت: یک مادر و دختر ساوجبلاغی هر کدام با اجراي یک وقف به عنوان
واقفان برتر کشوري توسط رییس سازمان اوقاف و امور خیریه و معاون رییس جمهور تجلیل شدند

به گزارش جام جم آنلاین البرز؛ حجت الاسلام و المسلمین محسن سراغی گفت: «ام البنین قاسمی» مادر شهید «محسن
نادري» یک باب منزل مسکونی خود در روستاي ولیان این شهرستان را به مساحت 270 مترمربع با ارزش یک میلیارد تومان وقف

 
کرد. 

وي افزود: این بانوي واقف خیراندیش ملک خود را با نیت خیرات و مبرات و عزاداري سرور و سالار شهیدان حضرت اباعبداالله الحسین

 
(ع) وقف کرده است. 

وي گفت: همچنین واقف خیراندیش «مژگان نادري» خواهر شهید محسن نادري نیز منزل مسکونی خود در شهر هشتگرد را به
مساحت 84 مترمربع و به ارزش 400 میلیون تومان به نیت ترویج فرهنگ نماز، عزاداري سیدالشهدا (ع) و خیرات و مبرات همچون

 
کمک به فقرا، ایتام، بدسرپرستان و کمک به هزینه درمان بیماران محروم وقف کرد. 

سراغی با بیان اینکه یکی از اعضاي هیات امناي بقاع متبرکه این شهرستان نیز به عنوان هیات امنا و بقعه ساز فعال و برتر در کشور
تجلیل شد، افزود: «جعفر ناصردهقان» هیات امناي آستان مقدس امامزاده اظهرالدین روستاي ایقربلاغ این شهرستان از ابتداي امسال

 
حدود 4 میلیارد تومان از طریق خیران در قالب طرح مودت براي این امامزاده جذب کرد. 

 
معرفی 2 هیات امناي ساوجبلاغی به عنوان برتر استانی 

رییس اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان ساوجبلاغ گفت: همچنین 2 نفر از هیات امناي امامزادگان این شهرستان به عنوان برتر

 
استانی توسط مدیرکل اوقاف و امور خیریه البرز تجلیل شدند. 

وي افزود: «زینب غلامرضاپور» عضو هیات امناي آستان مقدس امامزاده حسین (ع) کردان فعال در عرصه امور اجتماعی براي تولید و

 
اشتغالزایی در قالب طرح شمیم خدمت اقدام به راه اندازي کارگاه خیاطی در این امامزاده کرد. 

 
وي تصریح کرد: این بانوي فعال در این کارگاه براي 15 بانو ایجاد اشتغال کرده است. 

سراغی بیان داشت: "حاج محمد حشمی پور" نیز عضو هیات امناي آستان مقدس امامزادگان عبداالله و صالح (ع) شهر کوهسار نیز با

 
راه اندازي کارگاه بسته بندي مواد غذایی اقدام به تولید و اشتغالزایی در قالب طرح شمیم خدمت کرده است. 

وي گفت: حشمی پور در فاز اول اقدام به اشتغالزایی براي 10 نفر کرده و در فازهاي بعدي ظرفیت توسعه تا ایجاد اشتغال براي 60

 
نفر وجود دارد. 

شهرستان ساوجبلاغ داراي 478 موقوفه است.



7هزار میلیارد تومان گردش مالی در زنجان با اجراي طرح اقدام ملی مسکن

محقق می شود

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/07/27

معاون مسکن و ساختمان راه و شهرسازي استان زنجان: 7 هزار میلیارد تومان گردش مالی در زنجان با اجراي طرح اقدام
ملی مسکن محقق می شود

به گزارش جام جم آنلاین زنجان؛ سعید شاهین فر به
اجراي طرح اقدام ملی مسکن در استان زنجان اشاره کرد و
گفت: در این استان 29 هزار و 432 نفر در این طرح ثبت
نام کرده بودند که از این تعداد 23 هزار و 921 نفر شهر
زنجان، هزار و 41 نفر براي شهر ابهر و 4 هزار و 470 نفر
براي سایر شهرهاي با جمعیت زیر 100 هزار نفر بوده

 
است. 

وي تعداد تایید نفرات نهایی شده طرح اقدام ملی مسکن در شهر زنجان را 12 هزار و 513 نفر اعلام کرد و ابراز داشت: در استان 14

 
هزار و 64 نفر تایید نهایی شدند. 

معاون مسکن و ساختمان راه و شهرسازي استان زنجان واریزي هاي استان به اجراي این طرح را 12 هزار و 355 نفر اعلام کرد و

 
گفت: در شهر زنجان 12 هزار و 497 نفر واریزي داشتند. 

شاهین فر با بیان اینکه تخصیص پروژه براي همه واریزي ها انجام شده است، تاکید کرد: زمین براي 100 درصد پروژه ها در طرح

 
اقدام ملی تخصیص یافته است. 

وي با بیان اینکه تفاهم نامه هایی با برخی از ادارات استان داشتیم، افزود: این ارگان ها زمین لازم براي اجراي طرح اقدام ملی مسکن
را اعلام نکردند و شرط تفاهم نامه با وزارت راه و شهرسازي این بود که خود ادارات باید زمین داشته باشند و گرنه همه جزو متقاضیان
طرح اقدام ملی هستند و بودند و به صورت کلی در قرعه کشی هاي انتخاب پروژه ها می توانستند شرکت کنند و پروژه تخصیص داده

 
می شد. 

 
اشتغال 40 هزار نفري در اجراي طرح اقدام ملی مسکن در زنجان 

معاون مسکن و ساختمان راه و شهرسازي استان زنجان ابراز داشت: جهاد کشاورزي، صدا سیما، وزارت ارشاد و فرهنگ اسلامی، وزارت
کشور، کار و امور اجتماعی و صنف رانندگان ارگان هایی بودند که تفاهم نامه هایی با وزارت راه و شهرسازي داشتند ولی زمین معرفی

 
نکردند. 

شاهین فر گفت: براي آموزش و پرورش تامین زمین در شهرك الهیه انجام گرفته است و نصف فرهنگیان متقاضی طرح اقدام ملی
متقاضی ما بودند ولی بعداً به سامانه خود وزارت آموزش و پرورش منتقل شدند و با فرض اینکه زمین دارند انتقال انجام گرفت ولی



 
این مهم محقق نشد و زمین معرفی نکردند. 

وي با بیان اینکه براي 12 هزار و 926 واحد قرار داد با پیمانکاران بسته شده است، بیان داشت: 12 هزار و 700 واحد تجهیز کار گاه

 
انجام گرفته و اتمام فونداسیون یا پی ساختمان 4 هزار و 256 واحد بوده و اتمام اسکلت و سقف هم بیش از هزار و 500 واحد است. 

معاون مسکن و ساختمان راه و شهرسازي استان زنجان گفت: تعداد اشتغال مستقیم و غیر مستقیم در اجراي این طرح در استان از
شروع تا خاتمه را نزدیک 40 هزار نفر اعلام کرد و ابراز کرد: به ازاي هر واحد به طور متوسط براي 2.5 نفر در سال اشتغال مستقیم و

 
غیر مستقیم ایجاد می شود. 

 
طرح اقدام ملی مسکن در زنجان 7 هزار میلیارد تومان گردش مالی خواهد داشت 

شاهین فر با بیان اینکه تفاهم نامه اي در زمینه ساخت مسکن با نیروهاي مسلح داشتیم، ادامه داد: همزمان با هفته نیروي انتظامی در

 
شهرك غرب زنجان کلنگ 126 واحد به زمین زده شد. 

وي با بیان اینکه اجراي این طرح در استان زنجان بیش از 7 هزار میلیارد تومان گردش مالی خواهد داشت، گفت: تاکنون هزار میلیارد
تومان آورده مردم در این طرح بوده که 60 درصد آن به اجزاي سازه تبدیل شده و مابقی هم در حال برداشت است که به پروژه تزریق

 
خواهد شد. 

معاون مسکن و ساختمان راه و شهرسازي استان زنجان با بیان این مطلب که این استان در واریزي ها نسبت به جمعیت، تخصیص
پروژه نسبت به جمعیت و تایید شده ها نسبت به جمعیت رتبه اول کشوري را از آن خود کرده است، افزود: در شروع پروژه هم رتبه

اول کشوري را دارد.



بومی سازي مهارت آموزي راهی به سوي اشتغال پایدار

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/07/27

معاون اشتغال کمیته امداد استان لرستان گفت: بومی سازي مهارت آموزي راهی به سوي اشتغال است

به گزارش جام جم انلاین لرستان: امین کردعلیوند اظهار کرد: کمیته امداد طی 6 ماهه نخست سال جاري بیش از 3957 نفر به

 
صورت حضوري با رعایت پروتکل هاي بهداشتی و بصورت وبینا از آموزش هاي مهارت آموزي و فنی حرفه اي بهره برده اند. 

وي با بیان اینکه آینده جهان در دست مهارت آموختگان است افزود: مدرك گرایی و بی رغبتی جوانان، براي انجام طرح هاي مهارتی

 
مسیر توسعه کشور را متوقف می کند. 

وي سند تحول و توسعه اشتغال را برپایه مهارت و حرفه آموزي دانست و افزود: در شش ماهه اول سال جاري براي 323 نفر، از

 
فرزندان مددجو طریق کاریابی مشغول بکار شد . 

کردعلیوند بیان کرد: کل اعتبار هزینه شده براي ایجاد اشتغال طی 6 ماهه نخست سال 53 میلیارد تومان از محل اعتبارات امدادي و

 
هم افزایی بوده است. 

وي گسترش آموزش هاي فنی حرفه اي و مهارت آموزي نیروهاي انسانی مهمترین بخش توسعه است افزود: در شش ماهه اول سال
جاري براي 1208 نفر از دانش آموختگان مهارت آموزي و آموزش فنی و حرفهاي شغل ایجادشد.



بانکها شرایط پرداخت تسهیلات کرونا را تسهیل و تسریع کنند

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/07/27

مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان لرستان گفت :با توجه به فرصت باقیمانده بانکها شرایط را جهت پرداخت تسهیلات
کرونا تسهیل و تسریع نمایند.

به گزارش جام جم انلاین لرستان: علی آشتاب افزود: ثبت نام کسب کارهاي آسیب دیده از کرونا تا پایان آذر ماه سالجاري
تمدید شده است؛ دستگاههاي اجرایی استان با هماهنگی و هم افزایی بیشتر با صنفهاي اقتصادي در خصوص دریافت تسهیلات کرونا
به واحدهاي متضرر شده از این بیماري جهت ثبت نام در سامانه کارا اطلاع رسانی لازم را انجام داده و بانکهاي عامل هم در خصوص

 
پرونده هایی که به آنها براي دریافت تسهیلات معرفی شده اند زمینه را تسهیل و تسریع نمایند. 

وي به معرفی تعداد 28 هزار و 786 پرونده کسب کارهاي آسیب دیده از کرونا به سیستم بانکی استان اشاره کرد و افزود : از این
تعداد پرونده متقاضی تسهیلات کرونا با همکاري دستگاههاي اجرایی و بانکهاي عامل تاکنون مبلغ 196 میلیارد و 979 میلیون تومان

 
به تعداد 21 هزار و 71 پرونده پرداخت شده که زمینه تثبیت اشتغال 24 هزار و 694 نفر را ایجاد کرده است . 

آشتاب به 12 رسته شغلی صنفی و غیر صنفی مصوبه ستاد ملی کرونا براي دریافت تسهیلات اشاره کرد و تصریح کرد : واحدههاي
شغلی آسیب دیده از کرونا به تعداد کارکنان واحدهاي ثبت نام شده، اعم از بیمه شده و بیمه نشده، 12 تا 16 میلیون تومان وام 12
درصد با بازپرداخت 22 ماهه و 2 ماه تنفس تعلق می گیرد که متقاضیان می توانند با مراجعه به سامانه کارا به نشانی

kara.mcls.gov.ir نسبت به ثبت نام این تسهیلات اقدام و از مراجعه حضوري به ادارات خودداري کنند.



تاکید بر تحول در حوزه مهارت آموزي براي توسعه اشتغال پایدار در خرمشهر

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/07/27

خبرگزاري آریا-مدیرکل آموزش فنی وحرفه اي خوزستان
بر جهش وتحویل در حوزه مهارت آموزي براي توسعه

 
اشتغال پایدار تاکیدکرد. 

به گزارش خبرگزاري آریا از خوزستان؛عبدالنبی سواعدي
مدیرکل آموزش فنی وحرفه اي خوزستان در دیدار با نادر
عمیدزاده فرماندارشهرستان خرمشهراظهارکرد:مهارت

آموزي واشتغال براي تغییر در متدلوژي انتقال مهارت با دانشگاه علوم وفنون دریایی خرمشهر در حال پیگیري است که منشاء ارایه

 
خدمات نوین مهارتی در شهرستان خواهدشد. 

سواعدي با بیان اهمیت تشکیل شوراي مهارت براي توسعه بین بخشی دستگاههاي اجرایی خواستار برگزاري آن براي سازماندهی

 
تمام ظرفیت هاي مرتبط با آموزش واشتغال و کارآفرینی براي جهش در مهارت، کارآفرینی براي توسعه اشتغال پایدارشد . 

 
سواعدي بااشاره به اینکه اموزش فنی وحرفه اي سفارش محور ارایه می شود عنوان کرد: 

شوراي عالی تربیت ومهارت براي سازماندهی آینده شغلی ونیاز روز وآینده بازارکارشناسایی ومهارتهاي موردنیازبراي تربیت

 
وتوانمندسازي مهارتی در شوراي مهارت راهبري شود. 

وي خواستار توسعه مراکز جوار درصنایع وشرکتها خرمشهر براي تربیت نیروي انسانی ماهر و ارتقاي مهارت شاغلین و بهره مندي از

 
مشوقها ومزایاي قانونی شد. 

سواعدي خاطرنشان کرد: اداره کل آموزش فنی وحرفه اي خوزستان آمادگی داردبا راه انداري مراکز جوار در کنار صنعت زمینه تربیت

 
نیروي انسانی ماهر ومتخصص مورد نیاز صنایع وارتقاي مهارت شاغلین را برنامه ریزي و اجرا کند. 

نادرعمیدزاده فرماندار شهرستان خرمشهر در این دیدار عنوان کرد :تربیت نیروي انسانی بومی مورد نیاز براي مشاغل وتولیدصنایع

 
آینده پیش بینی و براي ارتقاي مهارت شاغلین صنایع نیز برنامه ریزي شود. 

عمیدزاده بیان کرد: با توجه ظرفیت و پتانسیل شهرستان خرمشهرمرکز آموزش هتلداري فرصت عالی است و نیاز است در اولین

 
فرصت سرمایه گذاري براي آن جذب کرد. 

وي گفت: براي توسعه مهارت آموزي منجربه اشتغال پایدار ازتمام ظرفیت دستگاههاي اجرایی وصنایع با تشکیل منظم وهدفمند
شوراي مهارت بهره خواهیم شد.



کیش الگوي وحدت و تقریب مذاهب اسلامی است

منبع: تقریب نیوزشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/07/27

به گزارش حوزه استان هاي خبرگزاري تقریب، جعفر
آهنگران در آیین جشن وحدت که در روستاي باغو برگزار
شد، اظهار داشت: الگوسازي وحدت و تقریب مذاهب در
کیش فراتر از مباحث اقتصادي است و در این زمینه کیش

 
الگویی براي سراسر کشور و دنیاي اسلام است. 

وي از شیخ یعقوب شمس امام جمعه اهل تسنن کیش به
عنوان محور الگوي تقریب مذاهب در این جزیره نام برد و

افزود: نکوداشت مقام امام جمعه اهل تسنن با هماهنگی امام جمعه جزیره کیش از وظایف سازمان منطقه آزاد است و امیدواریم با
مشارکت همه نهادهاي نظامی، انتظامی، امنیتی، اطلاعاتی، قضایی و صنوف مختلف مانند انجمن هاي سرمایه گذاري و کارآفرینی این

 
مراسم برگزار شود. 

 
رسول خدا رحمتی براي کل بشریت است 

امام جمعه کیش هم در این آیین، گفت: رحمت رسول خدا براي کل بشریت است و این افتخار تنها به مسلمانان خلاصه نمی شود

 
بلکه شامل کفار هم می شود. 

حجت الاسلام احمد حسن زاده اظهار داشت: رحمۀ اللعالمین بودن پیامبر به جهت دینی است که از طرف خدا آورده است و اگر

 
سبک زندگی مردم در آن مسیر قرار بگیرد به سعادت دنیا و آخرت خواهند رسید. 

وي در ادامه با بیان این که شیخ یعقوب شمس امام جمعه اهل سنت کیش محور وحدت در این جزیره است، افزود: این عالم اهل

 
سنت هم محور وحدت و صاحب ابتکار هستند و برگزاري چنین مناسبتی در کنار مسجد مقدس باغو از ابتکارات وي است. 

امام جمعه کیش همچنین با اشاره به ارزش زن از نگاه دین رسول خدا افزود: پیامبر اسلام نگاه انسان ها را به یکدیگر تغییر داد و

 
تمام محورهاي امتیازي دوران جاهلیت را از بین برد و این معناي رحمت است. 

 
موفقیت ایران مرهون نگاه مقام معظم رهبري است 

امام جمعه اهل سنت کیش هم در این مراسم گفت: موفقیت ایران در حوزه وحدت و همدلی آحاد مردم مرهون نگاه و اندیشه هاي



 
رهبر معظم انقلاب که ادامه راه امام خمینی (ره) است، می باشد. 

شیخ یعقوب شمس با اشاره به خاطره اي از ""رضا امیرخانی"" نویسنده کتاب ""جانستان کابلستان"" در مواجهه با یکی از مشاورین
حامد کرزاي رئیس جمهور وقت افغانستان گفت: کرزاي براساس تاکید رهبر معظم انقلاب که توهین به مقدسات اهل سنت را جایز

 
نمی دانند، مرید ایشان شدند. 

وي با تاکید بر بزرگی و دلسوزي رهبر انقلاب اسلامی و به تبع آن موفقیت کشور افزود: در نتیجه چنین اعتقادات و بیاناتی است که

 
صمیمیت در کشورمان موج می زند. 

 
شایان ذکر است در این مراسم، گروه تواشیح ""الفردوس"" در حضور شرکت کنندگان اجرا شد. 

انتهاي پیام/



مدارك درخواستی عجیب یک بانک براي وام ازدواج

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/07/27

به تازگی یک بانک شرایط عجیبی را در فرم ثبت نام وام ازدواج ذکر کرده است.

 
به تازگی یک بانک شرایط عجیبی را در فرم ثبت نام وام ازدواج ذکر کرده است. 

افزایش قیمت محصولات به ویژه لوازم خانگی در کشور مشکلات
زیادي را براي تازه عروس و دامادها ایجاد کرده است. خرید
مایحتاج اولیه زندگی براي شروع یک مسیر تازه، هزینه هاي

 
زیادي احتیاج دارد. 

در چنین شرایطی گرفتن وام ازدواج اندکی می تواند کمک

 
کننده باشد که البته مشکلات خود را دارد. 

در یک برنامه تلویزیونی جوانی تصویري از مدارك درخواستی بانکی براي وام ازدواج ارسال کرده است که در آن شرایط عجیبی نوشته

 
شده: 

-کپی تمام صفحات شناسنامه و کارت ملی زوج و زوجین، این درحالی است که طبق بخشنامه سازمان اداري استخدامی، گرفتن کپی

 
از ارباب رجوع، از سال گذشته ممنوع است. 

 
-گواهی اشتغال به کار 

 
-سفته 

 
-شش پوشه آبی رنگ 

 
 A4 50 عدد برگه-

در انتهاي برگه نیز نوشته شده «جهت تشکیل پرونده و سوالات خود فقط یکشنبه و سه شنبه مراجعه کنید.»/تجارت نیوز



استان سمنان بعنوان سر ریز صنایع استان تهران است / یکی از بهترین اقدامات

در کل کشور ، ایجاد اشتغال است

منبع: داناشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/07/27

معاون وزیر و مدیر عامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران با استاندار سمنان دیدار کرد.

معاون وزیر و مدیر عامل سازمان صنایع کوچک و شهرك

 
هاي صنعتی ایران با استاندار سمنان دیدار کرد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از مرآت، علی
رسولیان ، معاون وزیر و مدیر عامل سازمان صنایع کوچک
و شهرك هاي صنعتی ایران در سفر دو روزه خود به استان
سمنان با سید محمد رضا هاشمی ، استاندار سمنان دیدار

 
کرد. 

تامین آب و برق مورد نیاز شهرکهاي صنعتی استان از

 
ملزومات اساسی توسعه استان است 

در این دیدار حسن آلبویه ، مدیر عامل شرکت شهرکهاي صنعتی استان سمنان با بیان اینکه طی دو روز حضور اقاي رسولیان در
استان ، از تمام شهرکهاي صنعتی استان بازدید خواهد شد گفت: عمده ترین توسعه ي مراکز صنعتی ایران در چند شهرك صنعتی

 
کشور است که یکی از آنها شهرك هاي صنعتی استان سمنان می باشد . 

 
وي افزود: تامین آب و برق مورد نیاز شهرکهاي صنعتی استان از ملزومات اساسی توسعه استان است. 

 
هیچ محدودیتی براي توسعه شهرکهاي صنعتی استان سمنان نداریم 

علی رسولیان ، معاون وزیر و مدیر عامل سازمان صنایع کوچک و شهرکهاي صنعتی ایران در دیدار با سید محمد رضا هاشمی ،
استاندار سمنان با بیان اینکه استان سمنان بعنوان سر ریز صنایع استان تهران است و لذا هیچ محدودیتی براي توسعه شهرکهاي
صنعتی استان سمنان نداریم گفت: باید براي تامین آب مورد نیاز صنایع تولیدي استان سمنان ، فکر اساسی بشود و آمادگی داریم تا

 
براي تامین آب صنایع استان ، از محل تصفیه پسآب ، مشارکت نماییم. 

وي افزود: براي تامین برق مورد نیاز واحدهاي صنعتی استان ، آمادگی داریم تا به میزان 40 درصد با امضاي تفاهم نامه ، مشارکت

 
نماییم. 

رسولیان با بیان اینکه باید تلاش نماییم تا از وجود شرکت هاي دانش بنیان درجهت توسعه و رشد واحدهاي صنعتی استان و کشور
بهره مند شویم خاطر نشان کرد: تجربه نشان داده است که احیاء 42 درصد از واحدهاي تملک شده توسط سرمایه گذاران جدید

 
شکل گرفته است و این بدان معناست که ما باید بدنبال سرمایه گذاران جدید در این حوزه باشیم . 



 
یکی از بهترین اقدامات در کل کشور ، ایجاد اشتغال است 

سید محمد رضا هاشمی، استاندار سمنان در دیدار با معاون وزیر و مدیر عامل سازمان صنایع کوچک و شهرکهاي صنعتی ایران گفت:

 
در حال حاضر می توان گفت یکی از بهترین اقدامات در کل کشور، ایجاد اشتغال است. 

وي افزود: سه روستاي صد درصد بدون بیکار در استان سمنان ، نشانگراین ادعاست که با ارایه برنامه و راهبردي مشخص می توان

 
نسبت به کاهش و ریشه کنی بیکاري اقدام کرد. 

انتهاي پیام/



خورش رستم خلخال از مظلوم ترین نقاط استان است/ لزوم برقراري توازن و

تقسیم اعتبارات در جنوب استان

منبع: داناشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/07/27

نماینده ولی فقیه در استان اردبیل به مظلومیت هاي بخش خورش رستم خلخال اشاره کرد و گفت: با پیگیري هاي مسئولین
استان، هشتچین بزودي شهرستان می شود.

نماینده ولی فقیه در استان اردبیل به مظلومیت هاي بخش
خورش رستم خلخال اشاره کرد و گفت: با پیگیري هاي

 
مسئولین استان، هشتچین بزودي شهرستان می شود. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل سبلان ما ،
آیت االله سید حسن عاملی نماینده ولی فقیه در استان و
امام جمعه اردبیل ظهر امروز در دیدار با اهالی اهل تسنن و
تشیع و ائمه جمعه اهل تسنن و تشیع شهر خورش رستم
خلخال اظهار داشت: در امر تقسیمات کشوري محضر
وزارت کشور درخواست شهرستان شدن هشجین را طرح
کردیم و با پیگیري مسئولان این امر امیدواریم بزودي

 
محقق شود. 

وي با بیان اینکه همه ساله در جشن وحدت شهرهشجین و منطقه خورش رستم خلخال حضور داشته و شاهد وحدت و تعامل اهالی
اهل تسنن و تشیع در این منطقه هستم گفت: باید از پتانسیل هاي هشتچین براي توسعه منطقه و استان استفاده کنیم چراکه

 
هشتچین داراي قدرت بهره وري بالایی است. 

آیت االله عاملی در ادامه سخنان خود به مشکلات منطقه خورش رستم خلخال اشاره کرد و گفت:تمامی مشکلاتی که مسئولان منطقه

 
خورش رستم خلخال طرح کردند اعم از مشکلات آب شرب، آب کشاورزي، جاده، اشتغال جوانان را به جد پیگیري خواهیم کرد. 

وي از سرمایه گذاران خواست با سرمایه گذاري در در منطقه خورش رستم خلخال در رشد و شکوفایی این منطقه نقش آفرینی کنند.

امام جمعه اردبیل محرومیت هاي منطقه خورش خورستم خلخال را یادآور شد و گفت: این منطقه مظلوم واقع شده است و مسئولان

 
امر باید توجه ویژه به این منطقه داشته باشند. 

وي از سپاه و بسیج خواست منطقه خورش رستم خلخال را در اولویت برنامه هاي محرومیت زدایی خود قرار داده و با حل مشکلات

 
مردم این منطقه ضمن انجام رسالت خود، امید آفرینی کنند. 

آیات االله عاملی از استاندار اردبیل و مدیران دستگاه هاي اجرایی استان نیز خواست با حضور در منطقه کم برخوردار هشجین ، ضمن

 
گره گشایی از مشکلات مردم این منطقه، محرومیت زدایی کرده و نقش خود را در عمران و آبادانی منطقه ایفا کنند. 



وي با بیان اینکه جنوب استان در توسعه توازن و تقسیم اعتبارات دچار مشکلاتی است گفت: باید برابري و توازن در این منطقه ایجاد

 
شود 

انتهاي پیام/



خودسوزي یک ایثارگر در بنیاد شهید کهگیلویه و بویراحمد

منبع: انصاف نیوزشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/07/27

ایسنا نوشت: صبح امروز سه شنبه 27 مهر ماه 1400 در فضاي مجازي تصویري مبنی بر خودسوزي یک نفر جلوي بنیاد
شهید استان کهگیلویه و بویراحمد منتشر شد. سید منصور موسوي، مدیرکل بنیاد شهید استان کهگیلویه و بویراحمد در

واکنش به انتشار این عکس مبنی بر خودسوزي یک نفر در جلوي بنیاد شهید استان کهگیلویه ...

 
 

ایسنا نوشت: صبح امروز سه شنبه 27 مهر ماه 1400 در فضاي مجازي تصویري مبنی بر خودسوزي یک نفر جلوي بنیاد شهید استان

 
کهگیلویه و بویراحمد منتشر شد. 

سید منصور موسوي، مدیرکل بنیاد شهید استان کهگیلویه و بویراحمد در واکنش به انتشار این عکس مبنی بر خودسوزي یک نفر در
جلوي بنیاد شهید استان کهگیلویه و بویراحمد ضمن تایید این حادثه اظهار کرد: یک نفر ایثارگر صبح امروز سه شنبه ساعت حدود 9
به بنیاد شهید استان کهگیلویه و بویراحمد مراجعه می کند که مستقیم به پشت بام ساختمان اداره می رود تا خود را از پشت بام به
پایین بیندازد که همکاران متوجه او می شوند و با صحبت کردن، او را آرام کرده و از این کار منصرف می کنند و مشکلش را جویا می

 
شوند و می گوید مشکلم بیکاري است. 

وي اظهار کرد: همکاران به او قول می دهند که مشکلش حل می شود و می گویند اگر وام اشتغال و یا بلاعوض خواستید به شما می

 
دهیم؛ راضی می شود و از ساختمان بیرون می رود. 

 
موسوي تصریح کرد: نیم ساعت بعد برمی گردد و جلوي درب بنیاد شهید در خیابان اقدام به خودسوزي می کند. 

وي بیان کرد: پس از این اقدام نگهبانان متوجه می شوند و اقدام به خاموش کردن آتش می کنند و با اورژانس به بیمارستان شهید

 
بهشتی یاسوج منتقل شده و هم اکنون بستري است. 

دستور ویژه رئیس بنیاد شهید کشور در پی خودسوزي در جلوي بنیاد شهید کهگیلویه و بویراحمد 



مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان کهگیلویه و بویراحمد به ارائه توضیحاتی در خصوص اقدام به خودسوزي یکی از ایثارگران

 
این استان پرداخت. 

به نقل از روابط عمومی بنیاد شهید استان کهگیلویه و بویراحمد، سید منصور موسوي در این خصوص گفت: صبح روز جاري سه شنبه
27 مهرماه یکی از ایثارگران استان کهگیلویه و بویراحمد به منظور پیگیري درخواست خود به امور ایثارگران استانداري این استان

 
مراجعه کرده است که مسئولین استانداري این ایثارگر را طی نامه اي به اداره کل بنیاد شهید و امور ایثارگران ارجاع می دهند. 

وي افزود: این ایثارگر پس از مراجعه به بنیاد شهید و امور ایثارگران در مر حله اول با مراجعه به حوزه معاونت تعاون مشکلات ایشان

 
مطرح و مورد بررسی قرار گرفت. 

ایشان براي بار اول با حضور در پشت بام ساختمان بنیاد تهدیدبه خودکشی می کند که با تلاش و سرعت عمل همکاران بنیاد و
مشاوره هاي لازم از بروز آسیب جلوگیري می شود و سپس با حضور ایشان و اعضاي کمیته موارد خاص(کمیته بحران) صورتجلسه اي
به منظور حل مشکلات ایشان تدوین گردید، و اما در ادامه ایثارگر مورد نظر پس از خروج از محوطه ساختمان بنیاد شهید و امور
ایثارگران با هدایت حراست بنیاد بدرقه شد، نامبرده بعد از چند دقیقه مجددآ در بیرون از فضاي بنیاد شهید و جلو درب اصلی بنیاد

 
اقدام به خودسوزي کرده است که متأسفانه در پی این اقدام دچار سوختگی شدید می شود. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان کهگیلویه و بویراحمد در انتها گفت: این شخص ایثارگر به سرعت به بیمارستان منتقل

 
شده است و در حال حاضر اقدامات درمانی براي وي در حال اجراست که امیدواریم شاهد بهبود و سلامتی وي باشیم. 

گفتنی است دکتر قاضی زاده هاشمی، معاون رئیسی جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران نیز در پی بروز این حادثه دستور
ویژه اي را به منظور پیگیري سریع این موضوع صادر نماینده ویژه اي نیز به این منظور به استان کهگیلویه و بویراحمد اعزام شده

 
است. 

 
دستور ویژه استاندار کهگیلویه و بویراحمد براي بررسی خودسوزي فرزند شهید 

به نقل از روابط عمومی استانداري کهگیلویه و بویراحمد، سید علی احمد زاده، استاندار کهگیلویه و بویراحمد در پی خودسوزي یکی از

 
فرزندان شهدا در این استان دستور رسیدگی دقیق موضوع و برخورد با خاطیان و سهل انگاران را صادر کرد. 

وي ضمن ابراز نگرانی و ناراحتی از موضوع پیش آمده، اظهارکرد: فرزندان شهدا میراث ارزشمندي براي نظام و انقلاب هستند و

 
صیانت از آنها دفاع از آرمان هاي شهدا و انقلاب است. 

نماینده عالی دولت در استان کهگیلویه و بویراحمد خواستار آسیب شناسی و بررسی دقیق و در اسرع وقت در مورد دلایل این

 
خودسوزي شد. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد تاکید کرد: پس از بررسی دقیق موضوع، در صورت بی توجهی به خانواده شهدا و ایثارگران با مقصران

 
برخورد خواهد شد. 



وي به مسئولان بنیاد شهید استان به صورت جدي تذکر داد و بیان کرد: بی توجهی به مطالبات و خواسته هاي خانواده شهدا به هیچ

 
وجه پذیرفتنی نیست. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد خواستار ورود اداره کل بازرسی استان و دادستان مرکز استان و دیگر نهادهاي مربوطه به قید فوریت در

 
این خصوص شد و بیان کرد: این مهم باید در اولویت بررسی باشد و نتیجه بررسی در اسرع وقت به استاندار گزارش شود. 

 
انتهاي پیام 

کلیک کنید


















































